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امیرآبادی نماینده مردم قم :

اراضی هزار هکتاری
باید آزاد شود

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم :

مردم مراقب تبلیغ سودهای نجومی و تضمینی باشند

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  در بازدید از 
اراضی هزار هکتاری موسوم به اراضی حبس شده در منطقه 
پردیسان گفت: برخی از نهادها، سالیان سال است که این 

اراضی را تملک کرده اند، اما هیچ کاری روی آن انجام ندادند 
و باید این اراضی را به دولت برگردانند. احمد امیرآبادی با 
بیان اینکه احتمالًا برخی موسسات به دنبال جذب بودجه 
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معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خبرداد:

جذب 700 میلیارد تومان ازاعتبارات
 سفر ریاست جمهوری به قم
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رئیس سازمان سنجش آموزش کشور خبر داد:

قبولی قمی ها در آموزش عالی بالاتر از نرخ کشوری

و  اجرا  از  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
ریاست  سفر  اعتبارات  از  استفاده  با  طرح   ۱۵۶ تکمیل 
جمهوری به قم خبرداد و گفت: از مجموع اعتبارات ریالی 

جذب  امروز  به  تا  تومان  میلیارد   700 یافته،  اختصاص 
شده است.  ابراهیم معتمدی روز چهارشنبه در گفت وگو 
با خبرنگاران با اشاره به مصوبات سفر هیات دولت به قم، 

  

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با اشاره به طرح مقاوم سازی 
خانه های روستایی گفت: بر اساس این طرح سالانه باید ۲00 هزار واحد مسکونی 
درصد   ۵0 حاضر  حال  در  که  شوند،  مقاوم سازی  کشور  روستایی  مناطق  در 
خانه های روستایی استان مقاوم سازی شده و به ۹ هزار و ۳00 واحد نیز تسهیلات 
پرداخت کردیم. داریوش بلدی عصر سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران افزود: 
سنددار کردن زمین ها و املاکی که در روستاها قرار دارند، از وظایف بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی است، که تعداد کل سندهای صادر شده برای املاک موجود در 

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه نیازمند اصلاح الگوی 
مصرف آب در تمام بخش ها هستیم، گفت: باید نگاه به آب به عنوان یک کالای 
یک بارمصرف تغییر کند.  دکتر محمد احمدی جبلی با اشاره به قرار گرفتن کشور 
ایران در منطقه  خشک و نیمه خشک کره زمین اظهار داشت: اگر مصرف آب در 
کشور به ویژه در استان قم مدیریت نشود دچار بحران و مشکل خواهیم بود. وی 
با بیان اینکه سالانه در کشور حدود  ۹۳ میلیارد مترمکعب آب مصرف می شود، 
خاطرنشان کرد: از این میزان حدود ۹0 درصد در بخش کشاورزی، 8 درصد در 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم :
۵۰ درصد خانه های روستایی قم مقاوم سازی شده است

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم: 
مصرف آب مدیریت نشود دچار بحران می شویم 

44

غلامرضا ظریفیان :
به جای تصمیم های غلط و نگاه های 

بسته، به مردم آموزش بدهیم 

 معــاون وزیــر علــوم در دولــت 
اصلاحــات گفــت: احتمــال دارد 
که شــاهد طرح صیانــت دیگری 
باشیم چرا که فضای مجازی برای 
مسئولان مهم است و ممکن است 
تصمیــم در ایــن مورد به شــورای 

عالی فضای مجازی منتقل شود. 
غلامرضا ظریفیــان در گفت وگو 
2باایلنا، در پاســخ به این ســوال که 

محمدرضا باهنر:
جز رهبری کسی را نمی شناسم
 که به فکر ۲۰ سال آینده باشد

2 7

حقیقت پور نماینده اصولگرای ادوار مجلس: 
دولت باید به مسیرعلم گرایی 

بازگردد تا مشکلات کم شود

اســلامی  جامعــه  دبیــرکل 
مهندســین گفت: غیر از شخص 
رهبر انقلاب فــردی را پیدا نکردم 
که بــه فکر ۲0 ســال یا ۴0 ســال 
آینده جمهوری اســلامی باشــد و 
دیگرانــی که خیلی بــه فکر آینده 
نظام هستند نهایتا به هشت سال 
بعدی یا امشب خود فکر می کنند.  
محمدرضا باهنر در مراسم افطاری 

ادوار  اصولگــرای  نماینــده 
مجلس ٬ ضمــن اینکه فقدان 
تجربــه و تخصــص در جمــع 
ارشــد  مدیــران  و  کابینــه 
دولتی  را پاشنل آشیل دولت 
سیزدهم می داند، بر ضرورت 
بازگشــت دولت به »مســیر 
علم گرایی« تاکید دارد تا بستر 
کاهش مشکلات فراهم شود. 7
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 اداره کل آموزش و پرورش  استان قم  سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 
در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی به شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید.

- شرایط: 
- مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 1006657273 بانک شهر به نام سازمان زیباسازی بهسازی و 

نوسازی اطراف حرم مطهر واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد(
- نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه های فوق یک یا ترکیبی از ضمانتنامه های ذیل قابل ارائه می باشد:

1-ضمانتنامه بانکی دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار(
 IR۴80۶۱0000000۱00787۵۶7۱۹۶  2- ارائه اصل فیش واریز وجه نقد به شماره حساب  100787567196 به شماره شبا

بانک شهر به نام سازمان بهسازی زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
3-مطالبات بلوکه شده پیمانکار 

 -ارائه گواهینامه تأیید صلاحیت ایمنی پیمانکاری از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد.
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.

- حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه بسته های پیشنهادی قیمت تا ۱0 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.
- مبلغ پیشنهادی می بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم گردد.

- پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود 
ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد.

- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه تعدیل تعلق نمی گیرد.

- هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد. 
- محل توزیع اسناد: 

- حضوری: قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
- محل تحویل پاکات: 

قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
مهلت توزیع و دریافت اسناد مناقصه : از روز شنبه مورخ  ۱۴0۱/0۱/۲7  لغایت پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ 

۱۴0۱/0۲/۱۱ می باشد.
جلسه بازگشایی پاکات در روز چهارشنبه مورخ ۱۴0۱/0۲/۱۴ ساعت ۱0:00 در سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 

برگزار می گردد.

در نظر دارد نسبت به واگذاری )به صورت اجاره( واحد تزریقات درمانگاه فرهنگیان واقع در میدان 
سعیدی پشت فروشگاه رفاه، درمانگاه فرهنگیان، به اشخاص واجد صلاحیت از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد(، اقدام نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده، از دریافت اسنادمزایده، تا ارائه 
پیشنهاد متقاضیان و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، به 

آدرس : www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 
تذکر:متقاضیان از ارائه فیزیکی اسناد مزایده، بجز اصل ضمانت نامه و یا فیش واریز وجه سپرده شرکت 
در مزایده، خوداری نمایند. ضروری است متقاضیان در صورت عدم عضویت قبلی،  مراحل ثبت نام در 

سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را، جهت شرکت درمزایده محقق سازند. 
* تاریخ انتشار اسناد مزایده در سامانه :چهارشنبه ساعت:۱۴ مورخ۱۴0۱/0۱/۲۴ 

*مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سامانه : از تاریخ۱۴0۱/0۱/۲۴ تا ساعت ۱۹ روز یکشنبه  
مورخ۱۴0۱/0۱/۲8 

*مهلت زمانی ارائه پیشنهاد درمزایده: از تاریخ ۱۴0۱/0۱/۲۹ تا ساعت ۱۹ روزچهارشنبه۱۴0۱/0۲/07
*تاریخ برگزاری مزایده ) بازگشایی پاکت ها( در سامانه: ساعت ۱0 صبح روز پنجشنبه ۱۴0۱/0۲/08
*مبلغ اجاره ماهیانه طبق نظر کارشناسی 49000000)چهل و نه میلیون ریال( و برای مدت یک سال 

جمعا 588000000)پانصدو هشتادو هشت میلیون ریال(می باشد .
متقاضیان می توانند از تاریخ انتشارآگهی)نوبت اول( لغایت روزیکشنبه مورخ۱۴0۱/0۱/۲8 از ساعت 

8 صبح لغایت ۱۲)ظهر( با هماهنگی عوامل مستقر از مکان مزبور، به آدرس فوق الذکر بازدید نمایند.
*متقاضیان می بایست جهت شرکت در مزایده مبلغ 294000000)بیست ونه میلیون چهارصد هزار ریال 
 IR8۳0۱0000۴07۶0۳۱۲078۹۵8۳۶ به عنوان تضمین شرکت در مزایده به حساب شبا شماره )
و شناسه واریز 942127576199999991111119000000نزد بانک ملی بنام تمرکز سپرده هزینه 
ای اداره کل آموزش و پرورش استان قم واریز، و یا به صورت ضمانتنامه بانکی)بدون قید و شرط(به 
مدت اعتبار سه ماهه از تاریخ تشکیل کمیسیون مزایده ) قابل تمدید،(تهیه و ضمن بارگذاری در سامانه 
ستاد، اصل فیش واریز وجه یا ضمانت نامه را تا ساعت 13روز چهارشنبه مورخ: ۱۴0۱/0۲/07 به دبیر 
خانه اداره کل آموزش و پرورش استان قم تحویل نمایند.اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت 
دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده : اداره کل آموزش و پرورش استان قم ، شماره تماس: 

02532937542مرکز تماس پشتیبانی سامانه ستاد : 021- 41934
تبصره مهم:در صورت مصادف شدن روز جلسه کمیسیون با تعطیلی غیر منتظره ، اولین روز 

بعد از تعطیلی تاریخ جلسه کمیسیون خواهد شد.

آگهی مزایده واحد تزریقات درمانگاه فرهنگیان )نوبت دوم(آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت اول(

شناسه آگهی:۱۳00۴08روابط عمومی سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر  شناسه:آگهی۱۳0۲8۱۴

شهردار قم خبرداد:

احداث ۱۱۹ بوستان طی ۶ سال گذشته
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غروب افق ها در سکوت 
قدرت ها

یکی از مواردی که در سال های گذشته غالبا به غیر از 
ایجاد یاس و ناامیدی در بین عموم جامعه، دستاوردی 

برای کشور نداشته است، تدوین سندها و افق های چشم اندازی بوده است که عمدتا 
اهداف آنها می بایست در افق های زمانی بین سال های 1400 تا 1404 محقق می 

گردید.
 اما نتایج بعضا ناامید کننده در اجرای این سندها نه تنها به نماد ارزیابی ناکارآمدی 
شبکه اجرایی کشور تبدیل شده است، بلکه سرخوردگی جامعه مردمی را نیز در پی داشته 
است، اینکه این رویاپردازی ها در تدوین سندهای چشم انداز، بر اساس چه ارزیابی ها و 
توانمندی هایی صورت می گیرد نیاز به یک بررسی دقیق کارشناسی در سطح مسئولین 
عالی رتبه کشور دارد، اما اگر این سندهای بدون خروجی قرار است تبدیل به کارنامه 
عملکرد دولت ها و شوراها شود و عمده وقت و توان مسئولین کشور حضور در جلسات 
تدوین و یا کارگروه های به اصطلاح اجرایی با عناوین زیبای این چشم اندازها تبدیل شود، 

نیاز به یک بازنگری جدی در تدوین این سندها، احساس می شود. 
مسلما کشور برای تحقق اهداف و کسب موفقیت نیازمند تصویری روشن از آینده 
خود می باشد، تصویری که جهت گیری های آتی کشور را به وضوح تعیین نماید. 
چشم اندازهایی دقیق و کارشناسی با اهدافی قابل دسترس، که شناسایی و پایش وضع 
موجود و شناخت روند و مولفه های تاثیر گذار جهت دستیابی به اهداف افق های زمانی 

از الزامات اصلی تدوین آنها باشد. 
مطمئنا این چشم اندازها می توانند ایده ئی عالی در راستای تولید انرژی در بین مردم 
و مسئولین باشند و به واقع موجب به کارگیری مهارت ها و استعدادهای منابع انسانی و 
محیط زیستی کشور شوند و حرکت به سوی آینده مطلوب را به طور جهشی آغاز کنند، 
اما به نظر می رسد در این سال ها تدوین این چشم اندازها به زمینه ای برای به چالش 
کشیدن ناتوانی دولت ها، تسویه حساب های سیاسی احزاب و پرداخت حق جلسات و 
مشاوره هایی تبدیل شده است که نتیجه آن، هدر رفت بیت المال و بازخوردهای منفی 
در سطح جامعه بوده است، در این بین عده ای فرصت طلب قدرتمند، دارای رانت های 

خاص نیز در هیاهوی تغییر دولت ها، مشغول ثروت اندوزی هستند.
آنچه مسلم است تمام مشکلات و مسائل کشور راهکار اجرایی، آزموده شده و قابل 
دستیابی دارد، اما تا شیوه ناکارآمد تدوین و مهمتر از آن نحوه مدیریت و سازماندهی 
بدنه اجرایی کشور اصلاح نشود، توفیقات مطلوبی حاصل نخواهد شد. به عنوان مثال 
در حوزه محیط زیست قرار بر آن بود که به موجب تبصره ماده 4 قانون هوای پاک حدود 
مجاز آلایندگی انواع وسایل نقلیه تولید داخلی و وارداتی تا پایان برنامه پنج ساله ششم 
) سال 1400( به استاندارد روز دنیا ارتقا می یافت که بدین ترتیب تمام خودروها اعم از 

سبک و سنگین باید به استاندارد یورو 6 و موتورسیکلت ها به یورو 5 می رسیدند.
 اما امروزه در رسانه ها صحبت از مافی های خودرویی می باشد که ارتقای استانداردهای 
زیست محیطی خودروها را پنهانی در روزهای آخر سال به دولت برده و مهلت چند باره 
می گیرند و متاسفانه تولید خودروهای بی کیفیت، نا ایمن با انتشار آلودگی غیر استاندارد 
همچنان ادامه می یابد و بهاء آن را سلامت، جان و بیت المال پرداخت خواهد کرد و ادامه 
آن مطمئنا افزایش تصاعدی سالیانه تعداد روزهای آلوده شهرها و تعطیلی های احتمالی، 

طبق روال سالهای گذشته، بخصوص دوران قبل از شیوع کرونا خواهد بود.
کنشگر اجتماعی و کارشناس برنامه ریزی محیط زیست 

استانداردهای دو گانه 
دفاع از حقوق بشر!

 بدون استثناء همه دولت ها اعم از شرقی و غربی و حتی 
اتخاذ  مدنی، دچار سندرم  و  غیردولتی  نهادهای  بعضاً 

استانداردهای دوگانه در مورد دفاع از حقوق بشر هستند. با قاطعیت می توان  ادعا کرد 
که در این عرصه بیگناه وجود ندارد، تفاوت فقط در شدت بیماری مدعیان حقوق بشر 

است.
بسته به اینکه کشور ناقض حقوق بشر و مورد تجاوز قرار گرفته، کدام کشور و چه کسانی 
باشند، صرف نظر از ماهیت نقض حقوق بشر، نوع و کیفیت موضع گیری ها کاملًا 
متفاوت است. اگر یمن فقیر و از هم پاشیده توسط ائتلافی تا بن دندان مسلح و البته 
ثروتمند و پرنفوذ به بهانه به خطر افتادن امنیتش مورد تجاوز قرار گیرد، دنیای غرب نه تنها 
سکوت کرده، بلکه حق را به طرف متجاوز داده و در این موضع گیری بدون شرمندگی 
تا آنجا پیش می رود که طرف مظلوم را تحریم هم می کند اما اگر روسیه دقیقاً با همان 
بهانه به خطر افتادن امنیتش به اوکراین حمله کند، غرب بطور یکپارچه نه تنها با قاطعیت 
متجاوز را محکوم می کند، بلکه در مقابله با متجاوز تا تحریم، ورزشکاران معلول، تئاتر و 
موسیقی  کشور مهاجم هم پیش می رود. اگر عربستان در یک روز 81 نفر از مخالفان 
سیاسی خود را گردن بزند، غرب سکوت می کند، اما اگر همین عمل توسط کشوری 

غیرهمسو با غرب در مورد یک نفر انجام شود، فریادشان گوش فلک را کر می کند.
مواردی هم وجود دارد که شرق و غرب بر مبنای اشتراک منافع، یک صدا در مورد نادیده 
گرفتن نقض آشکار حقوق بشر با کنار گذاشتن اختلافات با هم همداستان می شوند. 
مثلًا، به هنگام تجاوز صدام به ایران و کاربرد گسترده سلاح شیمیایی علیه شهروندان غیر 
نظامی و حتی علیه خود مردم عراق، شرق کمونیست و غرب سرمایه داری نه تنها کاملًا 
سکوت کردند که با متجاوز همراهی هم کردند. ایران هم اگر فلسطینی و یا یمنی ها از 
طرف غرب، إسرائیل و هم پیمانانشان مورد تجاوز و ظلم قرار بگیرند فریادش در دفاع از 
آنها بلند است، اما در مورد تضییع حقوق مسلمانان اویغورهای چین، چچن های روسیه و 

روهینگیایی های برمه، کاملًا سکوت می کند.
همه مدعیان حقوق بشر برای توجیه اتخاذ استانداردهای دوگانه، البته هر کدام بهانه 
های خاص خود را دارند، که در یک جمله، همگی صرفاً از جنس توجیه هستند و 
لاغیر. انگیزه ریاکاری دولت ها در مورد حقوق بشر کاملًا روشن و فاقد هرگونه پیچیدگی 
است، همه دولت ها بی اعتناء به حقوق انسان ها، دغدغه منافع ملی و بعضاً ملاحظات 
ایدئولوژیک خود را دارند. اصولًا در روابط بین الملل علی رغم لفاظی های زیبا در مورد 

انسانیت و حقوق بشر، مقوله ای به نام اخلاق کاملًا بی معناست.
بنابراین بحث در مورد این که چرا فلان دولت در مورد فلان مورد نقض حقوق بشر 
سکوت کرد و در مورد فلان مورد، فریاد وا حقوق بشرا سر داد، کاملًا بی نتیجه است. این 
رویه جاری و همیشگی همه دولت هاست و متاسفانه هیچ استثنائی در این قاعده وجود 
ندارد، اما دولت های غربی که داعیه های حقوق بشری دارند، باید بیشتر شرمنده باشند.
استاد دانشگاه

در واکنش به تعرض رژیم صهیونیستی به اماکن مقدس فلسطین؛

خطیب زاده: جنایت صهیونیست ها در 
مسجدالاقصی نقض آشکار حقوق بشر است

سخنگوی وزارت امور خارجه، تعرض صهیونیست ها در ماه مبارک رمضان به اماکن 
مقدس فلسطین و یورش به روزه داران و نمازگزاران در مسجدالاقصی را محکوم کرد. 

»سعید خطیب زاده« تعرض بی شرمانه صهیونیست ها در ماه مبارک رمضان به اماکن 
مقدس فلسطین و یورش به روزه داران و نمازگزاران در مسجدالاقصی را قویاً محکوم و 
نسبت به تداوم اقدامات وحشیانه و تروریستی اشغالگران در قدس و فلسطین اشغالی 

هشدار داد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به ضرب و جرح نمازگزاران فلسطینی به دست 
نظامیان اشغالگر اظهار داشت: جنایات صهیونیست ها علیه مردم مظلوم فلسطین 
حاکی از ضعف روزافزون این رژیم اشغالگر می باشد که برای سرپوش گذاشتن بر آن، توان 

پوشالی خود را در برابر عده ای نمازگزار بی دفاع را به نمایش می گذارد.
جنایت صهیونیست ها در مسجدالاقصی نقض آشکار حقوق بشر است

بشر  حقوق  و  بین الملل  حقوق  آشکار  نقض  که  جنایات  این  افزود:  خطیب زاده 
از پیش نشان می دهد که خیانت برخی سران کشورهای اسلامی در  است، بیش 
ذاتاً  رژیمِ  این  رفتارهای  تغییر  به  صهیونیستی،  جعلی  رژیم   با  روابط  عادی سازی 
خون ریز و بحران آفرین نمی انجامد، بلکه بر عکس، اقدامات ددمنشانه این رژیم در 
قبال فلسطینیان به دلیل پشت کردن برخی سران کشورهای اسلامی و عربی به آرمان 
فلسطین افزایش یافته، تا حدی که شاهد خشونت افسار گسیخته این رژیم آپارتاید و 

نژادپرست هستیم.  
بین المللی  سازمان های  و  دولت ها  از  دعوت  ضمن  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
به حمایت از مردم فلسطین و جلوگیری از تداوم جنایات صهیونیست ها در فلسطین، 

خواستار تحرک مردمی و ملت های مسلمان در حمایت از مسجد الاقصی شد.
خطیب زاده در پایان، پیامد اقدامات صهیونیست ها در قدس شریف و فلسطین را 
متوجه این رژیم اشغالگر و حامیان منطقه ای و بین المللی آن دانست و خواستار واکنش 
صریح و فوری سازمان همکاری اسلامی و کشورهای مسلمان در حمایت از مسجد 

الاقصی شد.

اخبار

شهردار قم  خبرداد:

احداث ۱۱۹ بوستان طی ۶ سال گذشته
شهردار قم با اشاره به احداث 119 بوستان و پارک شهری از سال 94 تا کنون در 
قم گفت: توسعه زیرساخت های زندگی شهری بستر اولیه انجام اقدامات فرهنگی 

است.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در  هفتمین جلسه ستاد پیشگیری و درمان 
آسیب های اجتماعی جامعه که به میزبانی شهرداری قم برگزار شد، با تاکید براینکه 
بخش زیادی از ناهنجاری های جامعه بدلیل عدم اقدامات مؤثر در بخش ایجابی 
است، افزود: به نظر می رسد در مسائل فرهنگی به مقداری که کارهای سلبی 

صورت گرفته، اقدام ایجابی انجام نشده است.
وی ادامه داد: یکی از مباحث مهم در آسیب های فرهنگی و اجتماعی از عدم 
جامعه پذیری درست در بین برخی از افراد ناشی شده و موضوع مهم دیگر تبلیغات 
فرهنگی و ترویج سبک زندگی غربی بر اساس مسائل مادی و برتری جویی ظاهری 

است.
شهردار قم در ادامه با تاکید بر اینکه شهرداری بزرگترین سیستم اجرایی شهر 
است و شهروندان از تولد تا زمان مرگ با این نهاد مردمی سر و کار دارند، گفت: 
شهرداری 372 مسوولیت اجرایی دارد؛ شهرداری یک نهاد بسترساز است و 
اقداماتی که در مجموعه مدیریت شهری انجام می شود در اقبال یا عدم اقبال 

مردم به حاکمیت و نظام اسلامی رابطه مستقیمی دارد.
سقائیان نژاد عنوان کرد: زمانی که بنده شهردار قم شدم این شهر هیچ برنامه 
و چشم اندازی برای آینده نداشت و بر این اساس از سال 96 اولین برنامه 5 ساله 
شهرداری قم و از سال 1401 نیز برنامه دوم شهرداری قم با نظارت و اعمال نظرات 

نهادهای فرهنگی تدوین و اجرایی شده است.
وی ابراز کرد: آسفالت و ترمیم معابر یکی از اقدامات مهم شهرداری قم طی 
سالهای اخیر بوده است، در برخی از سالها بیش از 300 هزار تن آسفالت در 
توسعه  احداث شده است.  پارک شهری  و  بوستان  و 119  توزیع  معابر  سطح 

زیرساخت های زندگی شهری بستر اولیه انجام اقدامات فرهنگی است.
۱۴ میلیارد تومان هزینه اداره یک روز شهر قم است 

شهردار قم گفت: از سال 96، شهرداری قم توجه زیادی بر تکمیل زیرساخت های 
فرهنگی و آموزشی در سطح مساجد و کانون های فرهنگی هنری مساجد داشته 
است؛ هم اکنون افزون بر 90 درصد از کوچه و معابر شهری قم که به نام شهدا 

مزین شده اند در حال مجهز شدن به سامانه های نوین هستند.
سقائیان نژاد خاطرنشان کرد: با وجود اینکه عمر ناوگان عمومی در بسیاری 
مدیریت  مجموعه  اقدامات  با  اما  رسیده  فرسودگی  مرز  به  کشور  شهرهای  از 
شهری هم اکنون عمر این ناوگان در قم به کمتر از دو سال و روند نوسازی ناوگان 

تاکسیرانی نیز آغاز شده است.
وی تصریح کرد: اقدامات فرهنگی زمانی در جامعه تاثیرگذارتر می شود که پیش 
شرط های اولیه زندگی شهری و آسایش فردی شهروندان تامین شود تا مردم 
نسبت به اقدامات فرهنگی روی خوش نشان داده و با شوق و علاقه طرح های 

فرهنگی را دنبال کنند.
شهردار قم با بیان اینکه هم اکنون 14 میلیارد تومان هزینه اداره یک روز شهر 
قم است، ابراز داشت: تمام درآمدهای مجموعه مدیریت شهری قم از شهروندان 

تأمین و صرف خدمات رسانی به آنها می شود.
 

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد؛

انتقاد از اتخاذ تصمیمات مهم شهری
 در خارج از استان قم

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: متأسفانه بسیاری از مشکلات 
مدیریت شهری قم، وجود ضوابط دست وپا گیر بوده و بسیاری از تصمیمات مهم 

شهری در تهران و شورای عالی معماری و شهرسازی گرفته می شود.
ماشاالله سعادتمند در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین ذوالنور نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی به مشکلات مدیریت شهری اشاره کرد و اظهار 
داشت: متأسفانه بسیاری از مشکلات مدیریت شهری قم، وجود ضوابط دست وپا 
گیر بوده و بسیاری از تصمیمات مهم شهری در تهران و شورای عالی معماری 
و شهرسازی گرفته می شود. وی تأکید کرد: شهرداری باید این اختیار را داشته 
باشد تا تصمیمات مهم را در ابتدا خود اتخاذ کرده و سپس برای تصویب نهایی 
به تهران و یا هر نهاد عالی دیگر بفرستد، درحالی که امروز این روند برعکس انجام 
می شود و این همه مشکل وجود دارد. عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر 
قم، عدم مدیریت یکپارچه شهری را دومین مشکل توسعه شهر دانست و ابراز 
کرد: سال هاست این مشکل حل نشده و مدیریت شهری باید تمرکز کافی برای 
حل مشکلات داشته باشد و دولت باید بپذیرید مدیریت اصلی باید به شهرداری 

واگذارشده و شورای اسلامی شهر ناظر عالی شهر باشد.
 

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم: 
دارایی های سرمایه ای قم ۵۳ درصد رشد کرد

تملک  اعتبارات  گفت:  قم  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  بودجه  معاون   
دارایی های سرمایه ای استان در سال جاری هشت هزار و 760 میلیارد ریال است، 

که نسبت به سال گذشته 52.6 درصد افزایش دارد. 
نعمت الله امانی روز پنجشنبه در نخستین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه 
قم، در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: سهم استان از کل اعتبارات تملک 

دارایی های سرمایه ای کشور 1.2 درصد می باشد.
وی اعتبارات هزینه ای امسال قم را نیز چهار هزار و 30 میلیارد ریال ذکر کرد و 
گفت: نسبت به سال قبل، 26 درصد رشد پیدا کرده، و سهم استان از کل اعتبارات 

هزینه ای کشور هم 1.4 درصد است.
 امانی مجموع کل اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای کشور را 
22 هزار میلیارد ریال برشمرد و افزود: حدود نیمی از این اعتبار به صورت مساوی 
بین همه استان ها تقسیم شده، و بقیه نیز بر اساس شاخص جمعیت و بیکاری 

اختصاص یافته، که سهم قم چهارهزار و 70 میلیارد ریال است.
وی در خصوص چگونگی استفاده از این تسهیلات خاطرنشان کرد: 12 هزار و 
330 میلیارد ریال بابت توسعه سرمایه گذاری و 9 هزار و 670 میلیارد ریال نیز برای 

صندوق ملی مسکن است.
وی یادآور شد: در قانون بودجه امسال مانند سال قبل، برای محرومیت زدایی از 
31 شهرستان کشور، اعتباری پیش بینی شده، که قم نیز یکی از این شهرستان 

هاست و هزار میلیارد ریال به آن تخصیص یافته است.

رئیس مرکز بهداشت استان قم:

47 درصد قمی ها دُز سوم واکسن کرونا
 را دریافت کرده اند 

رئیس مرکز بهداشت استان گفت: فقط 46 درصد از جمعیت هدف استان، سه 
دُز واکسن کرونا را دریافت کرده اند.

دکتر سیامک محبی رئیس مرکز بهداشت استان امروز در نشست اعضای قرارگاه 
طرح شهید سلیمانی که در فرمانداری قم برگزار شد گفت: 76 درصد از هم 
استانی های بالای 12 سال در مقابل ویروس کرونا واکسینه شدند که 46 درصد 
از این افراد، سه دُز واکسن را دریافت کردند. وی با بیان اینکه از مجموع فوتی های 
کرونایی استان در پیک ششم، 62 درصد فوتی ها از افراد واکسن نزده بودند 
افزود: 30 درصد افراد فوت شده هم واکسیناسیون خود را تکمیل نکرده بودند و 
8 درصد هم با وجود اینکه هر سه دُز واکسن را دریافت کرده بودند یا سالمند بودند 
و یا حداقل دو بیماری زمینه ای داشتند. رئیس مرکز بهداشت استان با اشاره به 
آغاز به کار گام ششم قرارگاه شهید سلیمانی با هدف افزایش میزان واکسیناسیون 
عمومی گفت: راه اندازی مراکز سیار واکسیناسیون، ارائه بسته های معیشتی 
ودرمانی برخی از اقدامات این قرارگاه برای توسعه پوشش واکسیناسیون است. 
دکتر سیامک محبی تصریح کرد: با این وجود، از نگاه بنده این قرارگاه، عملکرد 

مورد انتظار و مطلوبی در استان نداشته است.

رئیس جمهور، چهار سال تورم 40 درصد را عامل اصلی گرانی ها دانست و با اشاره به 
اقدامات دولت برای مهار تورم و گرانی گفت: موفقیت دولت این است که ظرف هشت 
ماه توانسته تا حدّی جلوی سیل تورمی گذشته را بگیرد و نرخ رشد تورم مهار شده و در 

ماه های آتی کمتر و کمتر خواهد شد. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« در حاشیه دیدار هنرمندان در پاسخ به سؤال خبرنگار 
ایرنا در خصوص علت گرانی ها با بیان اینکه چهار سال تورم بالای 40 درصد و رشد 
اقتصادی نزدیک به صفر، علت اصلی گرانی هاست، گفت: نرخ رشد تورم مهار شده و 

در ماه های آتی کمتر و کمتر خواهد شد.
وی با تأکید بر اینکه کسی حق ندارد از تورم ساختاری موجود برای تأمین اغراض 
شخصی یا گروهی سواستفاده کند، افزود: دولت هم سیاست های پولی مالی را اصلاح، 

و هم با گران فروشی مبارزه می کند.
رئیس جمهور، دستور مهار اسب سرکش تورم را برنامه اصلی معیشتی دولت در 8 ماه 

گذشته عنوان کرد و ادامه داد: چهار سال تورم بالای 40 درصد و رشدهای اقتصادی 
منفی یا نزدیک به صفر، به قدرت خرید مردم به ویژه قشرهای ضعیف آسیب های جدی 
زده است؛ بنابراین فوری ترین دستور کار دولت به جلوگیری از سیل تورم و تلاش برای 

بهبود قدرت خرید خانوار اختصاص پیدا کرد.
آیت الله رئیسی افزود: اتخاذ تصمیمات مهم پولی و مالی در این مدت موجب شد 
که نرخ تورم دوازده ماهه از حدود 60 درصد در شهریور 1400 به 46 درصد در اسفند 

1400 رسیده؛ یعنی بیش از 13 واحد درصد کاهش داشته است.
 وی با بیان اینکه اقدامات انجام شده توسط دولت به این معنی نیست که در این مدت 
قیمت کالاها و خدمات افزایش نداشته است، تصریح کرد: موفقیت دولت این است که 

ظرف هشت ماه توانسته تا حدّی جلوی سیل تورمی گذشته را بگیرد.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه هنوز سیل تورم و خرابی آن به طور کامل متوقف نشده 
است، افزود: ما در دولت سیزدهم نشان دادیم که می توانیم سرعت تورم را کم و در 
ماه های آینده نیز ان شاءالله کمتر و کمتر کنیم تا به تدریج اقتصاد ملی بتواند از زیر 
آوار تورمی کمر راست کند. آیت الله رئیسی ادامه داد: البته در کنار تورم به عنوان علت 
ساختاری گرانی ها، بعضی سوءاستفاده ها نیز وجود دارد که اساساً دستگاه های نظارتی 

دولت موظف به جلوگیری از این سوءاستفاده ها هستند. 
وی لزوم برخورد با سوءاستفاده کنندگان را برنامه جدی دولت عنوان و خاطر نشان 
کرد: باید مراقبت شود عده ای به بهانه وجود این تورم ساختاری، برای تأمین منافع و 
اغراض نامشروع شخصی یا گروهی، قیمت ها را فراتر از واقعیت های اقتصادی به مردم 
تحمیل نکنند و وظیفه بخش های نظارتی در اینجا آن است که مراقبت کنند تا در حق 

مردم اجحاف نشود.
رئیس  جمهور با اشاره به تلاش نهادهای نظارتی برای جلوگیری از افزایش قیمت ها، 
گفت: تاکنون اقدامات نهادهای نظارتی در این عرصه نتیجه بخش بوده و این اقدامات 
در مواردی توانسته دست های پُشت  پرده در ایجاد فشار گرانی به مردم را شناسایی و 

اقدامات مخرب آنها در بازار را خنثی کند.
آیت الله رئیسی همچنین تأکید کرد: دولت اقدامات مؤثر در هر دو بخش، یعنی تداوم 
اصلاح سیاست های پولی - مالی، و مبارزه با گران فروشی را ان شاءالله با جدیت پیگیری 

خواهد کرد تا بتوانیم فشار گرانی بر معیشت مردم عزیز را به تدریج کم و کمتر کنیم.

رئیس جمهور :

سرعت تورم کاهش یافته و به تدریج کمتر می شود

عباس جعفری*

غلامرضا مصدق*

 فرمانده نیروی قدس سپاه با اشاره به عملیات های 
اخیر در سرزمین های اشغالی، گفت: از هر گروه مبارزی 
علیه رژیم صهیونیستی در دنیا پشتیبانی می کنیم و این 

پشتیبانی همچنان ادامه دارد. 
سپاه  قدس  نیروی  فرمانده  قاآنی  اسماعیل  سردار 
در آیین نخستین سالگرد شهید سید محمد حجازی 
وزارت  بزرگ  تالار  در  که  سپاه  قدس  نیروی  جانشین 
شهدای  از  یکی  را  حجازی  سردار  شد،  برگزار  کشور 
دوران  همه  در  که  برشمرد  اسلامی  نظام  برجسته 
همه  در  و  بوده  جلوداران  جز  نظام  این  شکل گیری 
صحنه ها حضور داشته و گفت: اگرچه تابلوی برگزاری 
این مراسم به نام شهید حجازی است اما بدون تردید 
برگزاری چنین جلساتی، یاد و گرامیداشت همه شهدای 
عالی مقامی است که برای حرکت الهی انقلاب اسلامی 

جان خود را فدا کرده اند.
به  اشاره  با  ادامه  در  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
گفت:  اشغالی،  سرزمین های  در  اخیر  عملیات های 
دنیا  در  صهیونیستی  رژیم  علیه  مبارزی  گروه  هر  از 
پشتیبانی می کنیم و این پشتیبانی همچنان ادامه دارد.
وی ادامه داد: جوانان فلسطینی که امروز می بینید 
در فلسطین عملیات می کنند، اینها سرمایه های نهفته 
درون سرزمین فلسطین و نسل چهارم و پنجم هستند 
که اینگونه عملیات های فداکارانه انجام می دهند و تمام 

سیستم های رژیم صهیونیستی را به هم ریختند.
به نابودی رژیم صهیونیستی سرعت داده می شود 
فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه از کسانی 

که علیه رژیم صهیونیستی مبارزه می کنند پشتیبانی 
نابودی رژیم صهیونیستی  به  می کنیم، تصریح کرد: 

سرعت داده می شود.
 سردار قاآنی با بیان اینکه هرکجا تشخیص بدهیم 
آن ها  و  با صهیونیست ها خواهیم کرد  برخورد جدی 
کوچکتر از آن هستند که با ما هماوردی کنند، تصریح 
کرد: به نابودی رژیم صهیونیستی سرعت داده می شود، 

مدارک مسلم از جنایات سعودی ها در یمن داریم.
کرد:  عنوان  پاسداران  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
البته میدان مقاومت منحصر به این محدوده نیست. 
کرده  پیدا  گسترش  دنیا  سرتاسر  در  امروز  مقاومت 
است. هرکجا هر ظالمی متعرض ممالک اسلامی شود 
جوانان مسلمان انگیزه کافی را دارند و البته انقلاب 
اسلامی نیز بلد است به آنها راه را یاد بدهد چگونه از 

خود دفاع کنند.
سردار قاآنی در رابطه با مقاومت در یمن نیز گفت: آن 
روز که حاکم بی عرضه یمن با دستور عربستان سعودی 
جنایتکار و همکارانش کشور را گذاشت و رفت کسی 
نبود که کشورشان را اداره کند، جوانان انصارالله در این 
قریب به هشت سال، هم کشور را اداره کردند و هم در 
جنگ آن هم در شرایطی که بالاترین سلاح مستقیم زن 

آنها آرپی جی بود مقاومت کردند.
وی تاکید کرد: امروز قهرمانان یمن و فرزندان جدید 
انقلاب عمده سلاح هایی که استفاده می کنند را در 
درون کشور خود می سازند. موشک با برد بالای 1000 
کیلومتر و هواپیمای بدون سرنشین با برد بالای 1500 

کیلومتر برد می سازند و همه اینها را با استفاده از ابزار 
و امکاناتی در تونل ها و زیرزمین ها و زیر بمباران دشمن 

تولید می کنند.
نادان  رهبران  گفت:  سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
سعودی وقتی هشت سال این جنگ را با استفاده از 
امکانات همه دنیا ادامه داده اند و هرروز عقب تر رفته اند 
و میدان جبهه یمن جلوتر آمده است، باید انقدر فهم 
داشته باشند و بدانند این جنگ، جنگی نیست که حتی 

یک روز به نفع آنها باشد.
انصافاً  انقلاب  رهبر  توصیه  شد:  متذکر  قاآنی 
خیرخواهانه بود و اگر عقلی باشد هرچه زودتر عربستان 
باید این جنگ را تمام کند، یمن که چیزی برای ازدست 
دادن ندارد؛ سیستم آب بیمارستان ها و ضروری ترین 
جنایتکارانی  کار  این  کرده اید.  بمباران  را  آنها  نقاط 
است که فرزند جنایت هستند و از جنایتکاران دیگری 
همچون رژیم صهیونیستی کمک می گیرند؛ ما مدارک 
مسلم و قطعی در این باره داریم و عربستان سعودی باید 

خجالت بکشد.
است،  چنین  این  دنیا  در  مقاومت  کرد:  اظهار  وی 
این پیام باید برای امریکا و استکبار جهانی باشد؛ آنها 
که شهید سلیمانی و دیگر شهدای عالی مقام جبهه 
این  در  خللی  می خواستن  و  کردند  ترور  را  مقاومت 
قطره  هر  که  نداشتند  را  فهم  این  کنند  ایجاد  جبهه 
خون شهید سلیمانی مبارزان بسیاری را در دنیا به خود 
جذب می کند و این راه به حول و قوه الهی ادامه خواهد 

داشت.

سردار قاآنی:

هر گروهی در دنیا با رژیم صهیونیستی مبارزه کند از آن حمایت می کنیم

خطیب نماز جمعه قم جهاد تبیین را فریضه بزرگ ملی دانست و گفت: واقعیت های 
کشور با محوریت اولویت های مهم با هدف مقابله با سیاه نمایی های دشمنان دراین 

عرصه باید مورد توجه باشد و نخبگان و رسانه ها در جهاد تبیین نقش مهمی دارند. 
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم در مصلای قدس، در 
ادامه با اشاره به دیدار اخیر مسئولان کشور با رهبر معظم انقلاب اسلامی بیان کرد: 
مقام معظم رهبری در این دیدار تاکید داشتند که همه مشکلات کشور قابل حل بوده 

و ناامید کردن مردم گناه بزرگی است.
وی ادامه داد: معظم له در این دیدار از اجرا نشدن برخی طرح های کلان اقتصادی 

مانند اصل 44 انتقاد و نسبت به حمایت از آرمان فلسطین تاکید کردند.
عضو مجلس خبرگان رهبری، حوادث اخیر در قدس اشغالی و شهرهای اسراییل را 
مورد اشاره قرار داد و گفت: با تحرکات اخیر در سرزمین های اشغالی پیروزی نهایی 

برای فلسطین خواهد بود.
وی همچنین دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ماه مبارک رمضان عنوان 
کرد: کسانی که روزه نمی گیرند یا تظاهر به روزه خواری می کنند از عقوبت کار خود 

بترسند و از نوجوانان دختر و پسر روزه اولی شرم کنند.
عضو مجلس خبرگان رهبری نزدیکی به شب های قدر را مورد توجه قرار داد و اظهار 

داشت: هیچ چیزی در شب های قدر به اندازه علم آموزی و افزایش آگاهی انسان 
نیست.

امام جمعه قم با اشاره به 29 فروردین و روز ارتش نیز گفت: نیروی زمینی ستون 
فقرات ارتش جمهوری اسلامی ایران است.

امام خمینی )ره( در 29 فروردین سال 1358 در میان شایعات بی شماری مبنی 
بر انحلال ارتش و تشکیل به اصطلاح ارتش خلقی، رای بر بقای ارتش دادند. امام 

فرمودند: 29 فروردین روز ارتش اعلام می شود.
حضرت  والای  جایگاه  به  اشاره  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
امیرالمومنین)ع( عنوان کرد: شناخت واقعی مولای متقیان در مرتبه اول برای رسول 
گرامی خدا ممکن است و ما برای شناخت ایشان چاره ای جز مراجعه به احادیث و 
سخنان باقی مانده در آثار و کتب تاریخی و روایی نیستیم. سعیدی ابراز داشت: یکی 
از توصیه های مهم امیرالمومنین دنیاگریزی به معنای عدم دنباله روی هوا و هوس 

های نفسانی است.
امام جمعه قم با بیان اینکه  توصیه به تبعیت از حق، حمایت از مظلوم و دشمنی با 
ظالمین از دعوت های همیشگی امیرالمومنین بوده است، افزود: اگر مردم گریبان 

ظالم را گرفته بودند وضعیت امروز دنیا و جوامع این چنین نبود.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :

جهاد تبیین، فریضه بزرگ ملی است

غلامرضا ظریفیان :

به جای تصمیم های غلط و نگاه های بسته، به مردم آموزش بدهیم 
 معاون وزیر علوم در دولت اصلاحات گفت: احتمال 
دارد که شاهد طرح صیانت دیگری باشیم چرا که 
و ممکن  است  مهم  برای مسئولان  فضای مجازی 
عالی فضای  به شورای  مورد  این  در  تصمیم  است 

مجازی منتقل شود. 
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو باایلنا، در پاسخ به 
این سوال که با توجه به تصمیم جدید مجلس درباره 
طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی که 
از دستور کمیسیون ویژه خارج و به صحن بازگشت 
و اینکه پیش بینی شما درباره آینده طرح چه خواهد 
بود، گفت: اینکه در ادامه چه اتفاقی خواهد افتاد را 
نمی دانم اما دنیای مجازی مسئله ای است که تقریبا 
می شود گفت که هم عرض و همانند مسئله معیشت 
در جامعه ما بوده و حتی در جامعه جهانی هم اهمیت 
پیدا کرده است. اگر نگوییم هر لحظه اما افراد نسبت 
عمیق و روزانه ای با این عالم پیدا کرده اند. بنابراین این 
موضوع غیر از نقشی که این فضا در توسعه اقتصادی 
جامعه و معیشت مردم ما ایفا می کند، با مشکلات 

جدی رو به رو است. 
از کودک  تقریبا  تصریح کرد: فضای مجازی  وی 
و  حساس  را  ساله  سالخورده 90  افراد  تا  ساله  سه 
این  به  پدیده ای  چنین  وقتی  است.  کرده  درگیر 
شکل وارد زندگی بشر از جمله جامعه ایرانی شده، 
نمی توان با یک کمیسیون و یک تصمیم عاجلانه 
رو به رو شد. با موضوعی که خود دولت هم به این 
که  دیدیم  است،  کرده  وارد  جدی  اشکالات  طرح 

طیفی از افکار عمومی نسبت به این طرح حساسیت 
نشان دادند. اگر تصمیم نادرستی گرفته شود نفعی 
نخواهد داشت. چرا که تجربه نشان می دهد، با حذف 
فناوری های نوین، نیازهای جامعه و واکنش هایی که 
و  مسیرها  جامعه  می شود،  غلط  تصمیم  به  منجر 
راه هایی را طی خواهد کرد تا بتواند از آن محدودیت ها 

عبور کند. 
جای  به  افزود:  اصلاح طلب  سیاسی  فعالی  این 
تصمیم های غلط، ساده لوحانه و نگاه های بسته اگر 
این عرصه آسیب هایی دارد، آن را آموزش داده و مردم 
را در جریان قرار دهند. کما اینکه برای تصمیم گیری 
در این عرصه مردم را بسیار عمیق تر و ذی فهم تر از 
خود بدانند. بنابراین بسته به مضاری که هر پدیده و 
هر تکنولوژی می تواند داشته باشد، باید برای سنین 
مختلف هم قوانین تبیین شود. اگر این مسیر به قانون 
ناقص منجر شود، واکنش منفی را ایجاد خواهد کرد 
و کسانی که در این موضوع نیت خیر دارند، شاهد 
قاعده لج مردم نسبت به این پدیده خواهند بود و در 
قاعده لج جامعه دیگر به آن توصیه ها توجه نخواهند 
کرد و مواجه شدن با این موضوع را پیچیده و سخت تر 

خواهد کرد. 
ظریفیان تاکید کرد: همین که این طرح از آن دایره 
بسته خارج و به کل مجلس واگذار شد، حکایت از این 
دارد، کسانی که در این زمینه درک درستی دارند، 
مورد  پخته تر  را  موضوع  این  باید  که  شدند  متوجه 
بررسی قرار دهند و در عین حال متوجه شدند که افکار 

عمومی به شدت نسبت به این طرح حساس بوده و 
اگر تصمیم درستی گرفته نشود، واکنش عمیق تری 
نسبت به آن خواهند داشت. باید این مسئله را بر بستر 
کارشناسی جدی گذاشته و از کارشناسان غیردولتی، 
نهادهای مدنی که دلسوز هستند، افکار عمومی، 
کارشناسان رسانه استفاده کرده و با رضایت کاربران 
و رعایت قواعدی که جنبه ملی دارند این کار را جلو 
ببرند. وگرنه این کار یا به نتیجه نخواهد رسید و اگر 
به نادرستی قاعده ای تصویب شود، کارآمدی و نتایج 

مثبتی در پی نخواهد داشت. 
ظریفیان در پاسخ به این سوال که آیا شاهد طرح 
صیانت دیگری در مجلس خواهیم بود یا خیر گفت: 
صیانت  طرح  شاهد  که  دارد  وجود  احتمال  این 
دیگری باشیم. زیرا این مسئله برای مسئولان مهم 
فضای  عالی  شورای  به  را  آن  است  ممکن  و  بوده 
عده ای  که  می رسد  نظر  به  کنند.  واگذار  مجازی 
مصمم هستند تا این طرح را دنبال کنند اما تجربه ای 
که در فرآیند این طرح به دست آمد و به اینجا رسید، 
نشان می دهد که این کار باید با عمق بیشتر، درک 
بیشتر و رد و بدل کردن ایده ها با جامعه صورت بگیرد. 
فضای مجازی با لحظات جامعه ما در ارتباط است و 
حتی رجوع به آن و استفاده کردن از آن 24 ساعته 
شده است. به این شکل نیست به راحتی بشود درباره 
آن تصمیم گرفت بلکه باید از اجماع عمومی و اقناع 
اجتماعی برخوردار باشد تا بتواند به طرح خوب و 

کارآمد تبدیل شود. 
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اینفوگرافی بهترین نوشیدنی ها در روزه داری

 کارشناس تغذیه و رژیم درمانی گفت: حجامت، فواید زیادی برای بدن دارد اما 
در مواقعی و برای برخی افراد مناسب نیست و نباید انجام شود. 

حجامت از قدیم الایام در طب سنتی کاربرد داشته و هنوز هم برخی برای 
درمان بیماری ها به سراغ حجامت می روند. گفته می  شود بهترین زمان حجامت 
فصل بهار است و خواص حجامت در فصل بهار از هر زمانی بیشتر است. از 
همین رو بسیاری از افراد جامعه با فرا رسیدن فصل بهار اقدام به حجامت می 
کنند تا از این طریق برخی بیماری ها را درمان یا از بروز آنها پیشگیری کنند. دو 
نوع حجامت وجود دارد؛ حجامت خشک و حجامت  تر. در هر دو نوع حجامت 
با استفاده از الکل، بعضی گیاهان خاص یا کاغذ درون لیوان  های مخصوص، 
شعله ای کوچیک ایجاد می شود. این شعله اکسیژن را سوزانده و با ایجاد خلا 
باعث مکش پوست به داخل لیوان می شود. ممکن است پوست بدن به تعییر 
فشاری که در لیوان رخ می  دهد واکنش نشان داده و به رنگ قرمز دربیاید. در 
نوع مدرن حجامت، به جای لیوان داغ از دستگاه  های مکش استفاده می  شود.

در حجامت خشک )که به نام بادکش  درمانی معروف است( لیوان  ها به مدت 
10 دقیقه روی پوست نگه  داشته می  شوند. اما در حجامت  تر پس از مدت 3 
دقیقه لیوان را از روی پوست برداشته و با کمک تیغ جراحی خراش  های کوچکی 

پوست  روی  را  مخصوص  لیوان  مجددا  سپس  می  کنند.  ایجاد  پوست  روی 
می  گذارند تا اینبار توسط مکش، خون  هایی که زیر پوست جمع می  شود توسط 
مکش بیرون کشیده شود. اما آیا انجام حجامت برای همه افراد جامعه مناسب 
است؟ کدام دسته از افراد نباید حجامت کنند و پس از حجامت چه اقداماتی 

باید انجام دهیم؟
این افراد نباید حجامت کنند

درمانی  رژیم  و  تغذیه  کارشناس  طینت  خوش  ودود  با  راستا  همین  در 
درخصوص حجامت در ایام روزه داری و ممنوعیت انجام آن گفت وگو کردیم، 
این کارشناس می گوید: حجامت یکی از رایج ترین روش های درمانی در طول 
تاریخ ایران است که با پیش از اسلام باز می گردد. حجامت یعنی خارج کردن 
خون از بدن که می تواند برای خارج کردن خون زیاد بدن انجام شود و در برخی 
مواقع حجامت برای اصلاح کیفیت خون انجام می شود که با برشی سطحی 
روی پوست بدن صورت می گیرد. وی ادامه می دهد: در هر بار حجامت 50 
تا 70 سی سی خون از بدن خارج می شود و به می توان گفت می تواند حکم 
واکسن را برای بدن داشته باشد. برخی مواقع مثل احساس سنگینی در سر ، 
سردرد دائمی، سُرخی در سر و صورت و گردن ، خارش بدن، تاری دید، تورم لثه 

و احساس وجود خون در دهان و خواب و خواب دیدن زیاد باید حجامت کرد. 
حجامت باید تحت نظر پزشک و در کلینیک و مطب انجام شود.

خوش طینت با تاکید بر اینکه هر کسی نیاز به حجامت ندارد گفت: افرادی که 
مزاج بلغمی شدید)سرد و تر( دارند نباید حجامت کنند، مگر با دستور پزشک. 
کودکان از بدو تولد تا چهار ماهگی و زنان باردار تا اتمام چهارماهه بارداری حتما 
باید با رعایت شرایط و تحت نظر پزشک حجامت خود را انجام دهند به علاوه، 
مادران شیرده تا شش ماه پس از پایان شیردهی باید از حجامت کردن خودداری 
کنند. افرادی که کمبود پلاکت خون دارند و خانم ها در موعد خونریزی ماهیانه 

نباید حجامت کنند.
این کارشناس ادامه می دهد: به افراد شکم خالی، به خصوص افرادی که 
برای مدت زمان بسیاری گرسنه بوده  اند )مانند روزه  داران در ماه مبارک رمضان( 
نیز توصیه می  شود از حجامت کردن خودداری کنند. حجامت کردن چشم ها 
و نقاط غیرعادی و آسیب  دیده پوست ) از جمله نقاط آفتاب  سوخته، نقاط 
سوخته، نقاط دارای زخم باز و یا نقاط ضربه  دیده ( ممنوع است. افراد مبتلا 
به هموفیلی و کم   خونی شدید نیز باید از حجامت  تر خودداری کنند. حجامت 
برای کودکان زیر 4 سال ممنوع است و به کودکان زیر 10 سال توصیه نمی  شود.

بهترین زمان حجامت چه فصلی است؟
کارشناس تغذیه و رژیم درمانی کشورمان می گوید: بهترین زمان حجامت 
بهار و اوایل تابستان است و پس از آن فصل پاییز توصیه می شود. ماه فروردین 
برای حجامت بسیار توصیه می شود. اما روز اول و روز آخر ماه قمری زمان 
مناسبی برای حجامت نیست. روزهای 16 و 17 ماه های قمری برای حجامت 
توصیه می شود. بهترین زمان ساعات روز است چون در روز خون به سطح بدن 
می آید بنابراین توصیه می شود در طول روز حجامت انجام شود. بلافاصله 
پس از استحمام نباید حجامت انجام داد. حجامت درزمان استحمام کار بسیار 
اشتباهی است. در زمان گرسنگی و بلافاصله پس از خوردن غذا هم حجامت 
کردن کار مناسبی نیست. در مجموع حجامت روشی درمانی است که مناسب 

همه افراد نیست و باید با تجویز و تحت نظر پزشک انجام شود.
بعد از حجامت چه اقداماتی انجام دهیم؟

وی ادامه می دهد: پس از حجامت کردن در فصل بهار نوشیدن آب فراوان را 
فراموش نکنید. آب کمک می  کند تا سیستم لنفاوی بدنتان، سمومی که توسط 
حجامت از بافت  های بدنتان خارج شده، شسته شود. نوشیدن آب فراوان به 
بهبود سریع  تر جای کبودی )در صورتی که پوستتان کبود شده باشد( نیز کمک 
می  کند. سعی کنید بدن خود را، به خصوص قسمت  های حجامت  شده را گرم 
نگه دارید. احتمال آن وجود دارد که پس از حجامت احساس خستگی یا سردرد 
داشته باشید. این تنها واکنش موقت سیستم ایمنی بدنتان به سمومی است که 
حجامت به خروجشان کمک کرده است. به همین خاطر نگرانی را کنار گذاشته 
و با خیال آسوده استراحت کنید. خوش طینت با بیان اینکه 4 تا 6 ساعت 
پس از حجامت کردن از مصرف کافئین، غذا و نوشیدنی  های شیرین، لبنایت 
و فرآورده  های گوشتی باید پرهیز کرد توصیه می کند: این مواد غذای توانایی 
بدنتان برای واکنش نشان دادن به حجامت را مختل می  کند.  حمام آب داغ، 
انواع سونا، جکوزی و باد کولر شدید پس از حجامت توصیه نمی شود و به پوست 

خود اجازه و زمان ترمیم دهید.

حجامت برای کدام افراد ممنوع است؟

همه چیز درباره حجامت در فصل بهار
مصرف زیاد مکمل امگا ۳ به ضرر قلب است

بالا می تواند  امگا 3 در دوزهای  تحقیقی جدید نشان داده مصرف مکمل 
احتمال ابتلا به نوعی آریتمی قلبی به نام فیبریلاسیون دهلیزی را افزایش دهد. 
هرچند فیبریلاسیون دهلیزی خطرناک نیست اما می تواند منجر به عوارض قلبی 

و عروقی مانند سکته مغزی و نارسایی قلبی شود.
الگوهای تغذیه ای که تاکید بر مصرف اسیدهای چرب امگا 3 دارند، اغلب برای 
سلامت قلب و عروق مفیدند و حتی جهت کاستن از ریسک بیماری های قلبی 

به بیماران توصیه می شوند.
یافته های تحقیق جدید چیست؟

مطالعه ای که به تازگی در نشریهٔ Circulation منتشر شده دریافته مکمل های 
امگا 3 تا حدودی با ریسک بیشتر فیبریلاسیون دهلیزی ارتباط داشته است. این 
ریسک با مقدار مصرف مکمل امگا 3 مرتبط بوده است، به عبارتی دیگر افرادی 
که بیشتر مکمل امگا 3 مصرف می کردند، بیشتر در معرض ابتلا به فیبریلاسیون 

دهلیزی قرار داشتند.
محققان می گویند بیمارانی که روزانه بیشتر از یک گرم امگا 3 مصرف می کردند، 

49 درصد بیشتر در معرض ابتلا به فیبریلاسیون دهلیزی قرار داشتند.
خوب است بدانید ریسک ابتلا به فیبریلاسیون دهلیزی با استرس، فشارخون 
فیبریلاسیون  بالا می رود.  بیماری قلبی  و  الکل  بالا، دیابت، چاقی، مصرف 
دهلیزی شایع ترین آریتمی قلبی است و تقریباً 15 درصد از افراد 80 تا 85 سال 

به این عارضه دچار می شوند.
به طورکلی امگا 3 بخشی از یک سبک زندگی سالم و دوستدار قلب محسوب 
می شود اما بیشتر کارشناسان توصیه می کنند امگا 3 را از منابع غذایی دریافت 
کنیم، نه از مکمل ها در اوایل سال گذشته تحقیقی انجام شده بود که نشان 
می داد امگا 3، ریسک فیبریلاسیون دهلیزی را افزایش نمی دهد؛ اما برخی 
نتایج  می کند.  بیشتر  را  ریسک  این  امگا 3  می دهند  نشان  دیگر  مطالعات 
جورواجور باعث شد محققان این مطالعهٔ جدید تحقیق دقیق تری انجام دهند تا 

بفهمند چرا یافته ها تا این حد متفاوت اند. 
محققان نتایج هفت آزمایش کنترل شده را با هم مقایسه کردند که بر ارتباط 
مصرف مکمل امگا 3 و ریسک فیبریلاسیون دهلیزی متمرکز بودند. این مطالعات 
تفاوت های زیادی با هم داشتند و از دوزهای متفاوت امگا 3 استفاده کرده بودند.
مطالعاتی که در آنها از یک گرم امگا 3 یا کمتر استفاده شده بود منجر به افزایش 
ریسک فیبریلاسیون دهلیزی نشده بودند، اما تحقیقاتی که در آنها بیشتر از یک 
گرم امگا 3 استفاده شده بود، ریسک بالاتری از فیبریلاسیون دهلیزی را به دنبال 

داشتند.
آیا پزشکان باید امگا ۳ تجویز کنند؟

و   3 امگا  بین  ارتباط  تأیید  برای  جدید  یافته های  است  ممکن  هرچند 
فیبریلاسیون دهلیزی کافی نباشند اما هشداری برای پزشکان است که وقتی 
می خواهند دوزهای بالایی از مکمل های امگا 3 را برای بیماران تجویز کنند، 
دقت و بررسی بیشتری بنمایند. گفته می شود بیمارانی که فیبریلاسیون دهلیزی 
دارند اغلب دچار بیماری های قلبی و عروقی می شوند و طول عمرشان به اندازهٔ 
بیمارانی که این عارضه را ندارند نیست؛ بنابراین پیداکردن راه هایی برای کاستن 

از ریسک ابتلا به فیبریلاسیون دهلیزی یک اولویت است.
امید پزشکان به این بود که مکمل امگا 3 بتواند در واقع جلوی بیماری های قلبی 
را بگیرد اما معلوم شد که این طور نیست. به هرحال لازم است بدانید مکمل های 
امگا 3 با دوزهای بالا که منجر به افزایش ریسک فیبریلاسیون دهلیزی می شوند 
بدون نسخهٔ پزشک به فروش نمی رسند )OTC نیستند(؛ بلکه فقط باید با تجویز 

پزشک فروخته شوند.
در تحقیقات انجام شده که مصرف امگا 3 را به فیبریلاسیون دهلیزی مرتبط 
دانسته اند، از مکمل های تجویزی امگا 3 استفاده شده بود که معمولًا برای 
افرادی تجویز می شوند که تری گلیسرید خونشان بسیار بالاست. تری گلیسرید 
نوعی چربی خون است که باعث افزایش احتمال سکته قلبی و سکته مغزی 

می شود.
کاهش  برای  امگا 3  مکمل  مصرف  بودن  مؤثر  بر  مبنی  شواهدی  هرچند 
تری گلیسرید خون وجود دارد اما این شواهد تا حدودی ضد و نقیض اند. بالاخره 
نمی توان با قطعیت گفت که مصرف مکمل امگا 3 برای قلب خوب است یا نه و 

باید در تجویز آن احتیاط کرد.
چرا به امگا ۳ نیاز داریم؟

امگا 3 محافظ قلب و مغز و حتی سلامت چشم است. مطالعات نشان داده اند 
امگا 3 می تواند از افراد در برابر بیماری ها محافظت کرده و به طول عمر بیشتر 

کمک کند.
انسان در بدن خود قادر به ساختن اسیدهای چرب امگا 3 نیست و ما مجبوریم 

به طریقی امگا 3 مصرف کنیم.
سه نوع اصلی امگا 3 شامل موارد زیر می شود:

)EPA( ایکوزا پنتانوئیک اسید .
)DHA( دوکوزا هگزانوئیک اسید .

)ALA( آلفا لینولئیک اسید .
و ALA در منابع گیاهی یافت  و DHA اساساً در ماهی وجود دارند   EPA
می شود، خصوصاً در بذرکتان و گردو. انجمن قلب آمریکا توصیه می کند در هفته 
دو وعده ماهی، خصوصاً ماهی های چرب، مصرف کنیم که می تواند سالمون یا 

ساردین باشد.
دیگر جنبه های یک سبک زندگی که با سلامت قلب همراه است

به طورکلی امگا 3 بخشی از یک سبک زندگی سالم و دوستدار قلب محسوب 
می شود اما بیشتر کارشناسان توصیه می کنند امگا 3 را از منابع غذایی دریافت 
کنیم، نه از مکمل ها. ضمناً مهم است که بدن را هیدراته نگه داریم و انواع میوه ها 
و سبزی ها، حبوبات و غلات کامل بخوریم. ضمناً محدودکردن مصرف نمک و 
چربی و قند اضافی نیز لازم است، زیرا قرار بر این است که در هر چیزی تعادل 

را حفظ کنیم.
ورزش نیز فاکتور مهم و ضروری دیگری در سلامت قلب است. همهٔ افراد باید در 
هفته 150 دقیقه ورزش هوازی و دو جلسه تمرین قدرتی انجام دهند. فراموش 

نکنید که راه هایی پیدا کنید که در طول روز بیشتر راه بروید یا بایستید.
در مورد مصرف مکمل با پزشکتان مشورت کنید

شما باید در مورد مصرف هر مکملی با پزشک مشورت کنید، از جمله مکمل 
امگا 3. سازمان غذا و دارو دستورالعملی در مورد مکمل امگا 3 ارائه نداده است و 

به همین دلیل حتماً باید این مسئله را با پزشک مطرح کنید.
بهترین توصیه ای که می توانیم به شما بکنیم این است که سعی کنید مواد 
مغذی لازم برای بدنتان را تا جایی که ممکن است از غذاها دریافت کنید. اما به 
حرف پزشکتان نیز گوش بدهید و نسبت به مکملی که قرار است مصرف کنید 

آگاه و مطلع باشید.
از سویی دیگر، با توجه به یافته های تحقیق جدیدی که درباره اش حرف زدیم 
حتماً لازم است مطمئن شوید که دوز مصرفی امگا 3 تان بالا نباشد. نکتهٔ آخر 
اینکه هر مکملی عوارضی دارد و به همین دلیل باید از پزشک سؤال کنید مکمل 
موردنظر واقعاً برایتان ضروری است یا نه و اگر لازم است دقیقاً چه اندازه باید آن 

را مصرف کنید.

سلامت

روزه داری و معده درد

توصیه هایی برای پیشگیری از ناراحتی های 
معده در روزه داری

و  بد هضمی  زدن،  آروغ  نفخ،  مانند  معده  در  افراد دچار مشکلاتی  برخی  ماه،  این  در 
ریفلاکس اسید می شوند. این مشکلات فقط برای کسانی ایجاد نمی شود که از قبل مشکلات 
گوارشی دارند، بلکه افرادی که هرگز مشکلات گوارشی نداشته اند نیز ممکن است دچار شوند 

و دلیل آن نیز عادت های غذایی طی ساعت هایی است که افراد روزه نیستند.
ماه مبارک رمضان نهمین ماه قمری و ماه مقدسی برای ما مسلمانان است که در آن روزه 
می گیریم. در این ماه، برخی افراد دچار مشکلاتی در معده مانند نفخ، آروغ زدن، بد هضمی و 
ریفلاکس اسید می شوند. این مشکلات فقط برای کسانی ایجاد نمی شود که از قبل مشکلات 
گوارشی دارند، بلکه افرادی که هرگز مشکلات گوارشی نداشته اند نیز ممکن است دچار شوند 

و دلیل آن نیز عادت های غذایی طی ساعت هایی است که افراد روزه نیستند.
پُرخوری نکنید

وقتی غذای زیادی در معده تان دارید، فشار داخل معده بسیار زیاد شده و باعث می شود 
اسید معده به سمت بالا و مری آمده و سوزش سردل ایجاد کند. به دلیل محدود بودن 
اسیدهای گوارشی در معده، غذای زیادی به مدت زمان بیشتری برای گوارش نیاز خواهد 
داشت و همین باعث می شود فرایند گوارش کُند شود. پُری معده منجر به درد و ناراحتی 

می شود.
وقتی غذای زیادی در معده تان دارید، فشار داخل معده بسیار زیاد شده و باعث می شود 
اسید معده به سمت بالا و مری آمده و سوزش سردل ایجاد کند. به دلیل محدود بودن 
اسیدهای گوارشی در معده، غذای زیادی به مدت زمان بیشتری برای گوارش نیاز خواهد 

داشت و همین باعث می شود فرایند گوارش کُند شود
آهسته و با تمرکز غذا بخورید

آهسته غذا خوردن نه تنها برای گوارش مفید است بلکه کمک می کند کمتر بخورید. یادتان 
باشد 20 دقیقه طول می کشد تا معده پیام سیری را به مغزتان ارسال کند. پس در همان ابتدا 
غذای کمتری در بشقابتان بگذارید، هر لقمه را خوب بجوید و بافت و طعم و عطر آن را خوب 

احساس کنید.
غذای چرب و پُرادویه و سرخ شده کمتر بخورید

چربی، سرعت گوارش و هضم غذا را کم می کند و می  تواند سبب ریفلاکس شود. غذاهای 
تند و ادویه دار می توانند موجب معده درد شوند. بیشتر غذاهای رستورانی، سرخ شده یا پُرادویه 
هستند. پس مهم است که برای تهیه غذا در خانه یک برنامه ریزی درست داشته باشید و غذای 

خانگی بخورید.
بعد از افطار پیاده روی کنید

اگر بعد از صرف افطار پیاده روی نکنید، احتمال اینکه به سوزش معده یا ریفلاکس دچار 
شوند زیاد است؛ بنابراین بعد از افطار به یک پیاده روی کوتاه بروید. به طورکلی، سعی کنید 

برنامهٔ ورزش روزانه خود را در ماه رمضان حفظ کنید.
مصرف داروهایتان را ادامه دهید

آنتی اسید،  مانند  می کنند،  مصرف  داروهایی  گوارشی  مشکلات  دلیل  به  که  افرادی 
آنتی هیستامین و یا مهارکنندهٔ پمپ پروتون، باید به مصرف داروهای خود ادامه دهند.

با این راهکارها از یبوست پیشگیری کنید
یبوست یکی از معمول ترین مشکلات گوارشی طی روزه داری است. شاید تصور کنید طی 
روز چون چیزی نمی خورید طبیعی است که به یبوست دچار شوید؛ اما نباید این گونه باشد. 
شما باید به مصرف فیبر و آب در ماه رمضان بیشتر توجه کنید. قرار نیست مکمل فیبر مصرف 
کنید چون شرایط را بدتر خواهد کرد. فیبر را از غذاهای طبیعی مانند میوه ها و سبزی ها و نان 
و غلات کامل دریافت کنید. ضمناً به اندازه کافی آب بنوشید تا این میزان فیبر بیشتری که 

مصرف می کنید، نتیجه را معکوس نکند و دچار یبوست نشوید.
مراقب اسهال هم باشید

اسهال مشکل شایعی طی ماه رمضان نیست اما عده ای ممکن است بعد از خوردن سحری 
یا افطار به این مشکل دچار شوند که دلیل آن اغلب، ترکیب غذایی است. از خوردن غذاهای 
بسیار چرب یا بسیار شیرین پرهیز کنید، باعجله غذا نخورید، غذاها را کاملًا پخته شده مصرف 

کنید، و غذا را درست در یخچال نگهداری کنید تا آلوده نشود.
تیره شدن ادرار یا کم ادرار شدن

هرچند این مسئله یک مشکل گوارشی نیست اما یک عملکرد بدنی است که طی ماه 
رمضان و روزه داری بسیار رایج است. اغلب، افراد فکر می کنند طبیعی است طی روز ادرار 
نکنند یا ادرارشان تیره باشد اما در واقع این علامت خوبی نیست. چه تیرگی ادرار و چه ادرار 
نکردن طی روز اغلب علامت دهیدراته شدن بدن است. ادرار شما باید طی روز زرد روشن باشد 
که البته ممکن است در ساعات پایانی روزه داری کمی تیره شود. اگر طی روزه داری، بدنتان 

هیدراته باشد خواهید دید که مثل روزهای دیگر به دستشویی می ر وید.
در مصرف خرما زیاده روی نکنید

خرما یکی از خوردنی های مرسوم در ماه رمضان است که اغلب هم در سحری و هم در 
افطاری وجود دارد. یک عدد خرما تقریباً 1.6 گرم فیبر دارد که به این معناست که برای 
جلوگیری از یبوست بسیار خوب است. اما باید بدانید خرما کربوهیدراتی به نام فروکتان نیز 

دارد که در روده تخمیر شده و گاز ایجاد می کند. پس در مصرف خرما زیاده روی نکنید.
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 استاندار قم در بازدید از عملیات اجرایی هتل های پنج 
ستاره زعفرانیه، زمرد و طوبی از نزدیک مشکلات این سه 

پروژه گردشگری را بررسی کرد.
سیدمحمدتقی شاهچراغی در بازدید از سه هتل 5 
ستاره در حال احداث زعفرانیه، طوبا و زمرد به منظور 
پذیربودن  زائر  به  با توجه  پروژه ها گفت:  از  رفع موانع 
ارائه  برای  پروژه ها  این  تکمیل  در  تسریع  ضرورت  قم 
خدمات شایسته به زائران شهر کریمه اهل بیت )س( در 

مناسبت های مختلف مورد تاکید است.«
استاندار قم با اشاره به مشکل کمبود اماکن اقامتی 
در استان افزود: با توسعه پروژه های گردشگری از سطح 
ارزان قیمت با احداث زائرسرا تا هتل پنج ستاره می توان 
در جهت افزایش زمان ماندگاری مسافر و توسعه صنعت 
گردشگری در استان گام برداشت. او در ادامه با تاکید 
تامین تسهیلات  بانک ها در  بر اهمیت همکاری لازم 
مشکلات  و  موانع  رفع  افزود:  پروژه ها  تکمیل  برای 
دستگاه های  همکاری  نیازمند  گردشگری  پروزه های 
ارجمندی،  مرتبط همچون شهردلری است. علیرضا 
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان هم در این بازدید مهم ترین عامل کندی بیشرفت 
فیزیکی این پروژه ها را مشکل اعطای تسهیلات بانکی 
افزایش تورم در سال های  به  با توجه  افزود:  دانست و 
اخیر برای اتمام این سه پروژه گردشگری بیش از هزار و 
700 میلیارد تومان اعتبار نیاز است. به گفته ارجمندی 
در سال جدید ساخت 57 طرح اقامتی و گردشگری 

در استان در دستور کار قرار گرفته است که در صورت 
بهره برداری از آن ها یک هزار و 500 تخت به ظرفیت 
تخت های اقامتی قم افزوده خواهد شد. مدیر کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان گفت: در 
حال حاضر ظرفیت تخت های اقامتی استان 14 هزار 
و 70 تخت اقامتی است. گفتنی است بابهره برداری 
از این سه هتل 5 ستاره برای 602 تن اشتغال ایجاد و 

1780 تخت به ظرفیت اماکن اقامتی قم افزوده خواهد 
شد. هتل پنج ستاره طوبی و مجتمع طلا و جواهر در 
بلوار پیامبر اعظم)ص(، هتل پنج ستاره زمرد در میدان 
بسیج و هتل پنج ستاره زعفرانیه در بلوار عمار یاسر شهر 
قم در حال ساخت هستند. در استان قم 293 واحد 
اقامتی با 13 هزار و 700 تخت وجود دارد که شامل 

هتل، هتل آپارتمان، مهمانپذیر و خانه مسافر می شود.

به منظور رفع موانع پروژه های حوزه گردشگری صورت گرفت؛

بازدید استاندار از چند هتل پنج ستاره در حال ساخت قم

ریاضیات و اختلال یادگیری)قسمت اول(

از دیرباز برای حل  از شناخته شده ترین دانش های بشری است که  ریاضیات یکی 
مشکلات و مسائل انسان بکار رفته و از یک سو جزء علوم محض و از سوی دیگر جزء علوم 
کاربردی به شمار می رود. امروزه همه باید بتوانند به صورتی موثر از دانش ریاضیات استفاده 
کنند. پهنه ریاضیات شامل شمارش، سنجش، حساب، انجام محاسبات، هندسه و جبر 
است.  اختلال ریاضی از جمله مشکلات موجود در اختلال های یادگیری خاص است که 
وجود آن مشکلات زیادی را در زمینه های مختلف برای افراد ایجاد می کند. باید اذعان کرد 
که در حال حاضر تعداد زیادی از دانش آموزان مقاطع مختلف در یادگیری دروس ریاضی 
دچار مشکل هستند و با این که به اندازه همسالان خود تلاش می کنند ، اما پیشرفت 
مورد انتظار را ندارند. اگرچه نشانه های دشواری در ریاضیات ممکن است در کودکستان 
یا کلاس اول دبستان ظاهر شود ولی اختلال در ریاضیات به ندرت قبل از پایان کلاس اول 
قابل تشخیص است؛ زیرا در اکثر مدارس آموزش رسمی ریاضی معمولًا تا پایان کلاس اول 
به حد کفایت ارائه نمی شود و اختلال معمولًا در کلاس های دوم یا سوم ظاهر می شود. 
هرگاه اختلال در ریاضیات با هوشبهر بالایی همراه باشد کودک می تواند کارکردی نزدیک 
و یا در حد کلاس های ابتدایی داشته باشد و امکان دارد تا کلاس پنجم و بالاتر نیز آشکار 
نشود. دلایل متعدد عصب شناختی سبب ایجاد این اختلال می شود و همین امر رسیدن به 
تشخیص و درمان زودهنگام را ممکن می نماید. استفاده از تکنولوژی روز دنیا برای شناسایی 

سریع و زودهنگام مشکل و رفع سریع آن  اقدام نمایند.
اختلال ریاضی چیست؟

اختلال در ریاضیات اساساً عبارت است از ناتوانی در انجام مهارتهای مربوط به حساب 
با توجه به ظرفیت هوشی و سطح آموزشی که از کسی انتظار می رود. مهارتهای مربوط به 

حساب از طریق آزمونهای میزان شده فردی ارزیابی می شود.
 فقدان توانایی مورد انتظار در ریاضی با عملکرد تحصیلی با فعالیتهای روزمره تداخل می 
کند، و مشکلات مربوط به آن دامنه وسیعی را دربر خواهد گرفت. اصطلاحات قبلی برای 
این اختلال عبارتند از: سندروم گرستمن، محاسبه پریشی، اختلال مادرزادی در حساب، 

ناتوانی در حساب و اختلال رشدی در حساب.
 اختلال در ریاضیات تا سال 1980 به عنوان یک اختلال روان پزشکی شناخته نمی 
شد، با انتشار سومین ویرایش راهنمای آماری و تشخیصی در سال 1980، این اختلال به 
عنوان یک مشکل روان پزشکی طبقه بندی شد. به طور کلی تخریب چهار گروه از مهارتها در 

اختلال ریاضیات مشخص شده است. 
1. مهارت های زبان)مثل فهمیدن و نام بردن اصطلاحات ریاضی، فهمیدن و نام بردن 

اعمال و مفاهیم( ریاضی و تبدیل آنها به نمادها
2. مهارت های ادراکی) مثل شناخت و خواندن نمادهای عددی یا نشانه های حسابی 

و گروه بندی ارقام(
3. مهارت های ریاضی )مثل رعایت مراحل ریاضی، شمارش و یادگیری جدول ضرب(

4. مهارتهای مربوط به توجه)مثل کپی کردن درست ارقام، به خاطر سپردن ارقام انتقال 
داده شده(

مشکلات ریاضی دانش آموزان ابتدایی و راهکارهای آن
مقدمه: 

اصطلاح اختلال ریاضی در مورد دانش آموزانی بکار می رود که علیرغم داشتن هوش 
طبیعی،و سلامتی کامل در بینایی و شنوایی،در انجام مهارتهای محاسباتی ضعیف هستند. 
در این گروه کودکان نقص جدی در یادگیری مهارت های ریاضی از شناخت اعداد گرفته 
تا عملیات ریاضی و مسائل مربوط به ادراک فضایی و حل مسئله وجود دارد . معمولا این 
مشکل به حدی است که در تحصیل و زندگی روز مره مرتبط با مهارت های ریاضی ایجاد 

اختلال کرده است.
مغز و ریاضی

حدود 6 درصد کودکان در سنین مدرسه دچار اختلال ریاضی هستند.
نیمکره راست مغز: 

قدرت حل معما ، خلاقیت و کشف کردن ،جهت یابی دارد.
حس لامسه و درک اشیا سه بعدی به این قسمت مربوط است. 

این نیمکره به فرآیندهای ادارکی، تصور، تجسم، خیال پردازی، شناخت رنگ و موسیقی و 
هنر،  می پردازد و کل نگر است. 

نیمکره راست ابتداء کل را می بینید و بعد اجزا آنرا تشخیص می دهد سمت راست مغز 
اساس خلاقیت را تشکیل می دهد. اکثر سیاستمداران و هنرمندان راست مغز هستنند.

نیمکره چپ مغز: 
قدرت درک ریاضیات و فلسفه،نظم و طبقه بندی و پردازش اطلاعات را دارد.

با جزئیات سر و کار دارد.
مرکز به یاد سپردن کلمات و اعداد است.

این بخش از مغز ریاضی دانان و فلاسفه و زبان شناسان، فعالتر و بر نیمکره راست ، غالب 
است.

این نیمکره به فعالیتهایی همچون ریاضیات، زبان و منطق، حافظه، طبقه بندی ها تحلیل 
و اختصاص و به جزئیات امور توجه دارد.

نیمکره چپ مغز ، ابتدا اجزا را دیده و سپس آنها را ترکیب نموده و کل را می سازد. نیمکره 
چپ مغز، مربوط به  هوش است.

اکثر حسابداران، وکلا و طراحان بیشتر از سمت چپ مغز خود استفاده میکنند . برتری یک 
نیمکره از مغز بر دیگری به معنی عدم استفاده از نیمکره دیگر نیست، و هر دو نیمکره با هم 

ارتباط دارند، و در مجموع فعالیت دو نیمه مغز با هم، شخصیت فرد را می سازند.
اهداف آموزش ریاضی:

الف( اهداف پرورشی: مهمترین وظیفه آموزش ریاضی تربیت دانش آموز است تا بتواند در 
زندگی،مسائل خود را حل نماید.

ب( اهداف آموزشی: دانش آموز با تکنیک های محاسباتی مورد نیاز در مدرسه و خارج از 
مدرسه آشنا شود.و در زندگی روز مره بکار بگیرد.

ج( اهداف فرهنگی: ریاضی بخشی از فرهنگ  بشری است لذا یادگیری آن در زندگی 
بسیار ضروری است.ریاضی دانان و نوابغ کشور ما همواره الگوهای مهمی برای سایر کشورها 

می باشند.
د( اهداف عاطفی: یادگیری ریاضی،موجب  فعالیت های ذهنی و  تقویت حس کنجکاوی  
ونیز  حس ظرافت و ادارک می شود. موریس کلاین می گوید: "ریاضیات عالی ترین دستاورد 

فکری و اصیل ترین ابداع ذهن آدمی است."
علل مشکلات ریاضی

1_ضعف در مهارت های زبانی : نقص در درک عملیات ریاضی، مفاهیم و رمز گشایی یا 
حل مسائل نوشته شده با نمادهای ریاضی 

2_ضعف در مهارت های ادراکی : مثل :خواندن نمادهای عددی یا علائم حسابی و طبقه 
بندی اشیاء و یا ادراک فضایی. 

3_ضعف در مهارت های توجه : مثل رونویسی درست از اعداد و اشکال ، به یاد سپردن 
عددی که به ستون بعد اضافه می شود و رعایت علائم ریاضی. 

4_ضعف درمهارت های ریاضی : ضعف در محاسبات ریاضی)جمع-تفریق و...( شمارش 
اشیاء و یادگیری جدول ضرب . ویا درک مفاهیم متضاد مانند: سبک و سنگین ، بسته و باز 
، پر و خالی ، چپ و راست ؛ دور و نزدیک ، درک ارزش پول ، درک زمان )گفتن ساعت ( و 

جهت یابی.
5_مشکلات عصب شناختی و شخصیتی و عوامل فیزیولوژیکی

6_عملکرد پایین هوش غیر کلامی)هوش عملی(
7_آموزش ضعیف در کلاس درس

8_عدم علاقمندی به درس ریاضیات
9_ضعف در یک یا چند فرایند روانی پایه یعنی مراحل یادگیری: مانند:دقت-ادراک-

حافظه
10_عدم تثبیت غلبه طرفی مغز)کودک برخی کارها را با سمت چپ و برخی دیگر را با 
سمت راست بدن انجام می دهد.مثلا: با دست راست می نویسد ولی با پای چپ توپ را می 

زند و مواردی از این قبیل(
11_تاخیر در رشد.مراحل رشد بخوبی طی نشده است و یا در آن وقفه ایجاد شده است.

12_عوامل محیطی)خانواده و معلمان(.نقش فضا و مکان،  نقش کلاس های خصوصی،  
کمبود وسایل آموزشی ریاضی،و...

13_عوامل ژنتیکی
14_عوامل بیوشیمیایی )قبل از تولد-حین تولد-بعد از تولد(

15_ضعف در هماهنگی چشم و دست
تهیه کننده : حمیده میرزایی
دبستان :تربیت اسلامی
ناحیه ۲
آموزگار پایه : پنجم

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم :

۵۰ درصد خانه های روستایی قم 
مقاوم سازی شده است

مقاوم سازی  طرح  به  اشاره  با  قم  استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
خانه های روستایی گفت: بر اساس این طرح سالانه باید 200 هزار واحد مسکونی 
در مناطق روستایی کشور مقاوم سازی شوند، که در حال حاضر 50 درصد خانه های 
روستایی استان مقاوم سازی شده و به 9 هزار و 300 واحد نیز تسهیلات پرداخت 

کردیم.
داریوش بلدی عصر سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران افزود: سنددار کردن زمین ها 
و املاکی که در روستاها قرار دارند، از وظایف بنیاد مسکن انقلاب اسلامی است، که 
تعداد کل سندهای صادر شده برای املاک موجود در روستاهای استان ، 19 هزار و 

500 فقره می باشد.
مدیرکل بنیاد مسکن قم همچنین اجرای طرح هادی روستایی را نیز از جمله وظایف 
این نهاد انقلابی دانست و گفت: در مورد 124 روستای بالای 20 خانوار استان به 

صورت 100 درصد طرح هادی به اجرا گذاشته شده است.
وی اضافه کرد: در 69 روستای استان نیز افق طرح هادی گذشته و بازنگری طرح 

صورت گرفته است.
بلدی با اشاره به اینکه طبق قانون، طرح هادی  مختص روستاهای بالای 20 خانوار 
است، گفت: قم دارای 76 روستای کمتر از 20 خانوار است که برای این روستاها، 
طرح هادی نداریم، بلکه تعیین محدوده داریم که 40 روستا تعیین محدوده آن انجام 

شده و بقیه نیز در حال انجام است.
وی بیان داشت: سال گذشته 50 جلسه کمیته تصویب و همچنین 19 جلسه کمیته 

فنی را برگزار کردیم، تا بتوانیم قسمتی از مشکل های طرح هادی را رفع کنیم.
مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم، پاسخگویی به استعلام ها را 
از وظایف بنیاد مسکن ذکر کرد و گفت: به منظور جلوگیری از تخلف ها و ساخت  
وسازهای غیرمجاز، سال قبل سه هزار استعلام از بنیاد مسکن استان به دهیاری ها 

صورت گرفت.
وی با اشاره به طرح مقاوم سازی خانه های روستایی گفت: بر اساس این طرح سالانه 
باید 200 هزار واحد مسکونی در مناطق روستایی کشور مقاوم سازی شوند، که در حال 
حاضر 50 درصد خانه های روستایی استان مقاوم سازی شده و به 9 هزار و 300 واحد 

نیز تسهیلات پرداخت کردیم.
بلدی همچنین یادآور شد: امسال 2 میلیارد ریال تسهیلات برای مقاوم  سازی 

واحدهای مسکونی روستایی، با نرخ پنج درصد و باز پرداخت 20 ساله تعیین شد.
وی در ادامه با اشاره به تسهیلات پیش بینی شده برای واحدهای مسکونی آسیب 
دیده از بارندگی و سیل خاطرنشان کرد: هزار و 200 فقره تسهیلات به واحدهای 
خسارت دیده در استان ارائه و یک کمک بلاعوضی نیز انجام شده و خانه هایی که 
در اثر بارندگی دچار نم زدگی شده بودند، تعمیر شدند، که نیمی در شهر و نیمی دیگر 

در روستاها هستند.
مدیرکل بنیاد مسکن استان همچنین تصریح کرد: هر چند وظیفه این بنیاد در حوزه 
مسکن روستایی است، ولی هرگاه دولت و راه و شهرسازی طرح های ساخت مسکن 
داشته باشد، در صورتی که زمین مورد نیاز را تامین و متقاضیان واجد شرایط را معرفی 

کند، ما نیز در زمینه مسکن شهری فعالیت می کنیم.
وی با اشاره به طرح اقدام ملی مسکن افزود: در مرحله اول این طرح 20 متقاضی در 
شهرستان کهک وجود داشت که عملیات اجرایی این واحدها شروع شده، در مرحله 
دوم نیز در حال برگزاری مناقصه برای 80 واحد دیگر هستیم، راه و شهرسازی به محض 

اینکه افراد را مشخص کند و زمین در اختیار ما قرار دهد این کار را می کنیم.
وی افزود: در آینده نزدیک در شهر قنوات نیز 65 واحد طرح اقدام ملی را کلنگ زنی، 
در بقیه شهرها هم با در اختیار گرفتن زمین و مشخص شدن متقاضیان، شروع به کار 
خواهیم کرد. مدیرکل بنیاد مسکن قم یادآور شد: در طرح اقدام ملی و جهش مسکن 

در شهر قم در مرحله اول سه هزار و 650 متقاضی واجد شرایط شدند.
 وی با اشاره به ثبت نام 120 هزار نفر در سایت راه و شهرسازی گفت: برای احداث 

مسکن در استان، 560 هکتار زمین الحاق شده و در حال انتخاب مشاور هستیم.
بلدی با یادآوری اینکه مسکن یکی از شعارهای دولت سیزدهم است ادامه داد: برای 
چهار میلیون واحد مسکونی در کشور هدف گذاری شده که سهم قم 63 هزار واحد 

است، اما ظرفیت ساخت بیشتر هم وجود دارد.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با توجه به بهره برداری از اولین 
پروژه مسکن ملی در شهر قم اظهار کرد: پروژه »زیتون 1« اولین پروژه مسکن ملی در 
شهر قم است که در تاریخ 30 تیر سال 1399 کلنگ زنی شد و در خرداد ماه امسال 

واحد های این پروژه بهره برداری خواهد شد.

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم: 
مصرف آب مدیریت نشود دچار بحران می شویم 

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه نیازمند اصلاح الگوی مصرف 
آب در تمام بخش ها هستیم، گفت: باید نگاه به آب به عنوان یک کالای یک بارمصرف 

تغییر کند. 
، دکتر محمد احمدی جبلی با اشاره به قرار گرفتن کشور ایران در منطقه  خشک 
و نیمه خشک کره زمین اظهار داشت: اگر مصرف آب در کشور به ویژه در استان قم 

مدیریت نشود دچار بحران و مشکل خواهیم بود.
وی با بیان اینکه سالانه در کشور حدود  93 میلیارد مترمکعب آب مصرف می شود، 
خاطرنشان کرد: از این میزان حدود 90 درصد در بخش کشاورزی، 8 درصد در بخش 

بهداشت و شرب و مابقی در بخش صنعت و معدن مصرف می شود.
وی با تأکید بر اینکه نیازمند اصلاح الگوی مصرف در تمام بخش ها هستیم، یادآور 
شد: در بخش کشاورزی عمده کار ما باید توجه به افزایش نرخ بهره وری باشد در حالی 

که در حال حاضر استخراج آب جایگزین بهره وری شده است.
قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم تصفیه فاضلاب ها و استفاده از پساب در 
چرخه تولید را نیز در اصلاح الگوی مصرف آب در صنایع  ضروری دانست و تصریح 
کرد: جداسازی شبکه آبیاری فضای سبز از شبکه آب شرب شهر نیز از مسائلی مهمی 

است که باید به آن توجه ویژه شود.
نگاه به آب به عنوان یک کالای یک بارمصرف باید تغییر کند 

وی با بیان اینکه نگاه به آب به عنوان یک کالای یک بارمصرف باید تغییر کند، اظهار 
داشت: حدود 80 درصد فاضلاب ها امکان تصفیه و بازچرخانی پساب آن در مصارف 

مختلف از جمله فضای سبز را دارد.
احمدی جبلی  سرانه مصرف آب را در کشور 250 لیتر به ازای هر نفر در شبانه روز 
اعلام کرد و گفت: این میزان بسیار بالاتر از استانداردهای جهانی  است که می توان با 

مدیریت مصرف و استفاده از تجهیزات کاهنده تا 50 درصد این میزان را کاهش داد.
وی با اشاره به خالی شدن سفره های زیرزمینی آب به علت برداشت های بی رویه 
از  ما در حدود 25 سال پیش در برخی  اذعان داشت:  و حفر چاه های غیرمجاز 
مناطق قم در عمق 50 متری زمین به آب مطلوب و باکیفیت مناسب می رسیدیم 
ولی در حال حاضر در همان نقاط با حفاری تا عمق 300 متری هم به آبی با کمیت 
و کیفیت مناسب دسترسی نداریم. قائم مقام آبفای استان، از استان قم به عنوان یکی 
از تالابی ترین استان های کشور یاد و خاطرنشان کرد: متأسفانه با ایجاد سدها و بندها 
در بالادست رودخانه هایی که به قم منتهی می شدند حقابه های زیست محیطی استان 
از بین رفته و شرایط بحرانی در تالاب های قم ایجاد شده است که انتظار می رود این 

حقابه ها به استان بازگردد.
 

رییس جهاد سازمان کشاورزی استان قم:

برداشت غلات در قم توسط ۱۵۰ کمباین 
انجام می شود 

لزوم رصد دقیق وضعیت  به  اشاره  با  قم  استان  رییس سازمان جهاد کشاورزی 
برداشت محصولات تا زمان تحویل به انبارها، گفت: تعداد 150 دستگاه کمباین در 

برداشت غلات استان در سال زراعی جاری به کار گرفته می شود. 
محمدرضا حاجی رضا درجلسه ستاد برداشت غلات و کلزا، با اشاره به اهمیت بحث 
نظارت در کشاورزی، بیان کرد: باید با برگزاری جلسه های هماهنگی کیفیت برداشت 

را بالا ببریم و در نظارت ها دغدغه کشاورزان را رعایت کنیم.
وی همچنین با تاکید بر نیاز استان به افزایش تعداد مراکز خدمات کشاورزی، رعایت 
کردن حق و حقوق مردم و کشاورزان را برای حمایت هرچه بیشتر از ایشان خواستار 
شد. حاجی رضا با اشاره به ظرفیت 30 هزار هکتار کشت غلات در استان گفت: 
با توجه به شرایط خشکسالی موجود باید از تمام ظرفیت برداشت به بهترین حالت 

استفاده شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم از اجرا و تکمیل 156 طرح با استفاده 
از اعتبارات سفر ریاست جمهوری به قم خبرداد و گفت: از مجموع اعتبارات ریالی 

اختصاص یافته، 700 میلیارد تومان تا به امروز جذب شده است. 
ابراهیم معتمدی روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به مصوبات 
سفر هیات دولت به قم، افزود: 156 طرح در سفر هیات دولت مصوب شد که به 6 
طریق قابل پیگیری است؛ 77 طرح معادل 48 درصد با مبلغ 2 هزار میلیارد تومان 

به صورت ریالی است و تا پایان تیرماه باید عملیاتی شود.
وی اضافه کرد: 2 درصد از مصوبات سرمایه گذاری است به ارزش یک هزار و 15 

میلیارد تومان و 6 درصد مصوبات تسهیلات به ارزش 13 هزار میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: 20 درصد به صورت مجوزی، 16 درصد دستور بررسی و 8 درصد در 

بخش اعتباری تقسیم بندی شده است.
معتمدی خاطرنشان کرد: اگر از تمام ظرفیت ها در استان استفاده کنیم، بالغ 
بر 70 هزار میلیارد تومان آورده طرح های مربوط به بخش های مجوزی، اعتباری و 

دستور بررسی خواهد شد.
با کار  تا  به مدیریت استان دارد  این طرح ها بستگی  اتمام  این که  بیان  با  وی 
کارشناسی و جهادی از ظرفیت استفاده کند، تصریح کرد: در سه ماه گذشته 
دستگاه هایی که در مجموعه استان جهادی کار کردند، بالغ بر 90 درصد منابع 
را جذب کردند و درعین حال دستگاه هایی نیز کمتر از 10 درصد منابع را جذب 

کرده اند.
وی با تاکید بر این که رسانه های استان باید پیگیر اقدامات دستگاه های متولی 
در حوزه اجرایی مصوبات باشند، افزود: همه مدیران باید در موضوعات مربوط به 

مصوبات سفر پاسخگوی رسانه ها باشند.
درصد   12 و  زیرساختی  درصد   88 مصوبه   156 از  این که  بیان  با  معتمدی 
غیرزیرساختی است، اضافه کرد: از مجموع 15 هزار و 229 میلیارد و 200 میلیون 
تومان، یک هزار و 15 میلیارد ریال در بخش سرمایه گذاری، 13 هزار و 221 میلیارد 
تومان در بخش تسهیلات و یک هزار و 993 میلیارد و 200 میلیون تومان نیز در 

بخش ریالی تامین خواهد شد.
وی افزود: از 156 مصوبه، 30 طرح شاخص است که علاوه بر دستگاه های 

متولی، باید توسط معاونان استانداری نیز پیگیری شود.
به گفته وی، فرودگاه، منوریل، دریاچه نمک، دامشهر، طرح جهش مسکن، بافت 
فرسوده، مترو، برق، نمایشگاه فرش، ایجاد گرمخانه و خرید اراضی مربوط به راه آهن 

از جمله این طرح هاست.
معاون استاندار قم اضافه کرد: 2 تیم در حوزه اجرایی پیگیر مصوبات شامل 
سازمان برنامه در حوزه مالی و دفتر فنی امور عمرانی نیز در راستای پیشرفت فیزیکی 

فعالیت می کنند.
حوزه مسکن بیشترین تعداد مصوبه را به خود اختصاص داد

وی با بیان این که بیشترین مصوبه سفر هیات دولت در حوزه مسکن با 18 طرح 
است، افزود: در حوزه جاده 13 مصوبه، سلامت 10، آموزش عالی و پژوهش 10 
مصوبه، آسیب های اجتماعی 8، اشتغال 7، آب 4 و شرکت های دانش بنیان 2 

مصوبه تصویب شده است.
وی با اشاره به این که 55 میلیارد تومان تعهد وزارت نفت صورت جلسه شده است، 
ادامه داد: تلاش می کنیم بتوانیم با تعامل با وزارت نفت از ظرفیت نفت سه طرح 
دیگر از جمله تقاطع غیرهمسطح پردیسان کهک با برآورد 400 میلیارد تومان، ادامه 

خیابان عماریاسر به محور کاشان و منوریل اجرایی شود. 
باید زیرساخت های شهری درمنطقه جمکران تامین شود

معتمدی با اشاره به واگذاری 924 هکتار زمین به استان، بیان کرد: 30 هکتار 
مربوط به ساماندهی اراضی حاشیه شهر با اولویت بوستان جوان به عنوان یکی از 
قطب های تفریحی شهر قم، 20 هکتار برای واگذاری به مددجویان کمیته امداد، 
به  واگذاری  برای  بهزیستی، 50 هکتار  به مددجویان  واگذاری  برای  20 هکتار 
خانواده های ایثارگران، شهدا و جانبازان و 80 هکتار نیز برای پاسخگویی به معارضان 

جمع آوری ریل های متروکه حاشیه شهر اختصاص خواهد یافت.
برای  هکتار  جمکران، 30  راه آهن  ایستگاه  توسعه  برای  هکتار   5 افزود:  وی 
اختصاص فاز دوم شهرک سلامت، اختصاص زمین های 48 و 32 هکتاری که بخش 
عمده ای مربوط به پروژه های اطراف حرم، بافت فرسوده و تاریخی، ساماندهی 

اسماعیل آباد و خانه های زیر دکل است.
وی با بیان این که در حوزه بازآفرینی شهری برای ساماندهی منطقه چهل اختران 
20 میلیارد تومان به حساب راه و شهرسازی واریز شده، اضافه کرد: بخشی از زمین 
برای احداث واحدهای طرح ملی مسکن در شهرک پردیسان و بخشی نیز در 560 

هکتاری تامین شده است که ظرفیت گنجایش 50 هزار نفر را دارد.
بیان داشت: محدوده  نیز  معتمدی در خصوص ساماندهی منطقه جمکران 
جمکران تازه به شهر قم ملحق شده است که شهرداری مصوباتی برای تعریض 
برخی از کوچه ها داشته است که البته شورا و شهرداری برای این منطقه می بایست 
برنامه ای داشته باشند و در بودجه سال 1401 برای بهسازی این منطقه اعتباری 

در نظر گرفته اند.
وی تاکید کرد: جمکران یکی از مناطق قم است و شهرداری و شورای شهر باید 
برای تامین زیرساخت های شهری این منطقه همانند سایر مناطق شهری اقدام 
کند.  معتمدی ادامه داد: با توجه به ثبت نام 130 هزار نفر در طرح ملی مسکن، 

برای ساخت مابقی واحدها نیز باید به دنبال شهرکی در نزدیک قم باشیم.
ازدواج جوانان، 60  برای تسهیلات  تومان  وی گفت: اختصاص 993 میلیارد 
و  صنایع دستی  فرهنگی،  میراث  زیرساخت های  تکمیل  برای  تومان  میلیارد 
گردشگری، 60 میلیارد تومان برای تامین زیرساخت های شهرک های صنعتی، 
بانوان  ویژه  اشتغال زا  طرح  و 600  هزار  سه  برای  تسهیلات  ریال  میلیارد   150
سرپرست خانوار، اختصاص 60 میلیارد ریال برای اجرای 450 طرح اشتغال محور 
و سرمایه گذاری برای طرح تولیدی پارچه چادر مشکی از دیگر مصوبات سفر هیات 

دولت به استان قم می باشد.
به گفته وی، تامین و بهسازی 2 هزار و 100 واحد مسکونی مددجویان، پرداخت 
3 هزار و 800 فقره ودیعه مسکن، اختصاص 10 میلیارد تومان برای بهسازی منطقه 

اسماعیل آباد، 10 میلیارد تومان برای احداث مسکن محرومان، احداث یک هزار و 
500 واحد مسکونی شهری و یک هزار واحد روستایی برای محرومان با همکاری 
کمیته امداد و اختصاص 10 میلیارد تومان برای احداث مسکن محرومان توسط 

بنیاد مستضعفان از جمله مصوبات در بخش مسکن می باشد.
معاون استاندار قم افزود: ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد مسکن نیز در حال 
پیش بینی  که  هستند  پردیسان  شهرک  ورودی  در  مسکونی  واحدهای  احداث 
می شود هر 6 ماه بیش از سه هزار واحد تحویل متقاضیان شود؛ تا پایان شهریورماه 

امسال نیز پنج هزار واحد در پردیسان تحویل خواهد شد. 
وی با بیان این که راه اندازی نمایشگاه دایمی فرش و تشکیل کارگروه زیارت از 
جمله مصوبات بخش اقتصادی است، ادامه داد: احداث چند کلانتری، احداث 
ستاد فرماندهی در شهرستان های کهک و جعفریه، پرداخت 11 هزار فقره وام 
کارگشایی ضروری به نیازمندان، تامین وسایل گرمایشی برای 7 هزار و 500 خانواده 
نیازمند، اجرای 20 طرح توانمندسازی مشارکت- اقتصادی- سرمایه گذاری بالغ 
بر 950 میلیارد تومان با اولویت زنان سرپرست خانوار و اختصاص 20 میلیارد برای 

تکمیل اردوگاه حرفه آموزی و کاردرمانی زندانیان از دیگر مصوبات می باشد.
وی ادامه داد: اختصاص 10 میلیارد تومان برای تکمیل و تجهیز کتابخانه مرکزی و 

10 میلیارد تومان تکمیل سالن تعزیه از جمله مصوبات بخش فرهنگی باشد.
معتمدی خاطرنشان کرد: در بخش کشاورزی نیز طرح هایی از جمله اختصاص 
15 میلیارد تومان برای تثبیت شن زارهای روان، 6 میلیارد تومان برای حفاظت و 
حمایت از مراتع و جنگل داری، 20 میلیارد تومان برای به روزرسانی سامانه و تکمیل 
پایش هوایی و ارایه پیشنهاد و تشکیل کارگروه احیا و ساماندهی دریاچه نمک به 

تصویب رسید. 
وی گفت: چند بانده کردن محور پردیسان- کهک، تامین مالی اجرایی طرح 
آزادراه شهید سلیمانی)آزادراه قم- سلفچگان- راهجرد( و اختصاص 70 میلیارد 

تومان برای تکمیل محور قم- آوه از دیگر مصوبات است.
وی همچنین با بیان این که برای تست گرم مترو نیازمند 2 رام قطار هستیم، افزود: 
اگر مساله 2 رام قطار، فروش اوراق مشارکت 600 میلیارد تومانی توسط شهرداری و 

قرارداد پیمانکار این طرح حل شود، خط یک مترو به بهره برداری می رسد.
معتمدی گفت: در جلسه های متعدد مشاوران حوزه حمل ونقل ضرورت وجود 
منوریل را مورد تاکید قرار داده اند و منوریل به عنوان نقطه استراتژیک در حل وفصل 
ترافیک شهری و به عنوان یکی از خطوط دسترسی به حرم حضرت معصومه)س( با 

نگاه گردشگری باید در شهر قم بماند.
راه اندازی فرودگاه نظر شخص رییس جمهور است

وی با بیان این که راه اندازی فرودگاه جزو مصوبات و نظر شخص رییس جمهور 
است، تاکید کرد: این طرح با سرمایه گذار کنونی و یا بدون این سرمایه گذار به طور 
و  و مدیران  اقبال عموم مردم، مراجع، علما  مورد  و  اجرایی خواهد شد  حتمی 

دستگاه های متولی است.
وی تصریح کرد: در حوزه استان هیچ مساله و مشکلی برای تکمیل طرح فرودگاه 
نداریم و موظف هستیم زیرساخت های آب، برق، گاز و جاده را تا ورودی فرودگاه 

برسانیم.
معاون استاندار قم پیش بینی کرد تا چند ماه آینده مشخص شود سرمایه گذار 
کنونی به این طرح ادامه می دهد یا نه و درعین حال تاکید کرد: من بر این باورم وی 

این طرح را تکمیل خواهد نمود.
در حوزه آب و فاضلاب به شدت مشکل داریم

وی با بیان این که در حوزه آب و فاضلاب به شدت مشکل داریم، گفت: در حالی که 
به طور متوسط شبکه فاضلاب در کلان شهرهای کشور 60 درصد است، در استان 
قم 41 درصد می باشد؛ شهری که شبکه فاضلاب نداشته باشد شهریت ندارد، برای 
شبکه فاضلاب باید تمام قد وقت بگذاریم و پیگیری کنیم تا به هر نحوی تکمیل شود.
وی افزود: تسویه خانه فاضلاب از ضروری ترین طرح هایی است که باید توسعه 
یابد، زیرا در بدترین شرایط آبی قرار داریم و متاسفانه دست اندازی به آب شرب نیز 
در استان قم زیاد است.  معتمدی با اشاره به این که کیفیت آب در استان قم به دلیل 
نبود شبکه مناسب مطلوب نیست، اضافه کرد: آب شرب مناطقی از شهر باکیفیت 

مطلوب و مناطقی نیز باکیفیت پایین است.
خاموشی در حوزه منازل در تابستان امسال پذیرفتی نیست

وی با بیان این که در حوزه برق به موضوعات زیرساختی کمتر رسیدگی شده 
است، ابراز امیدواری کرد: ظرف 2 سال آینده با همکاری و پیگیری مدیرعامل برق 
منطقه ای تهران بتوانیم مسایل ریشه ای برق استان از جمله در کهک و شهرک های 

صنعتی را حل نماییم.
وی افزود: برای تابستان امسال نیازمندیم همه ظرفیتی که در مجموعه شهری 
است، بسیج کنیم تا کمترین خاموشی در حوزه صنعت را داشته باشیم و در حوزه 

منازل نیز خاموشی به هیچ وجه قابل پذیرش نیست.
شامل  جلسه  روز 438  طول 69  در  گذشته  سال  گفت:  همچنین  معتمدی 
کارگروه و کمیسیون برگزار و مسایل مربوط به حوزه عمرانی بررسی شد که بخشی از 

عقب افتادگی ها که عمدتا در حوزه مردمی بود، حل وفصل شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خبرداد:

جذب 7۰۰ میلیارد تومان ازاعتبارات سفر ریاست جمهوری به قم
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معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ؛ 

با هرگونه تغییر قیمت کالا های اساسی 
برخورد می شود 

 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزایش قیمت کالاهایی که مشمول قیمت پیشین 
هستند را بدون مصوبه ستاد تنظیم بازار غیرقانونی اعلام کرد و گفت: بنگاه های اقتصادی 
اگر بدون مصوبه تنظیم بازار و بررسی کارشناسی نسبت به افزایش قیمت کالاها اقدام کنند 

باید آن را اصلاح و به قیمت های سال 1400 برگردانند. 
عباس تابش در نشستی با برخی مدیران صنایع و فعالان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی اظهار داشت: هرگونه افزایش قیمت خودسرانه غیرمنطقی است و از تولیدکنندگان 

انتظار می رود که مطابق مقررات تعیین شده اقدام کنند.
وی افزود: بنگاه های اقتصادی قبل از هرگونه تغییر قیمت کالاهای مشمول قیمت گذاری 
باید مستندات لازم را به سازمان حمایت ارایه کنند تا به صورت کارشناسی بررسی و تصمیم 

گیری شود.
مدیرعامل سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان یادآور شد: شرایط اقتصادی 
کشور ایجاب می کند که نظارت در حوزه قیمت صورت گیرد، البته در سایر کشورها نیز نظام 
مندی های متفاوتی در تنظیم بازار وجود دارد و دولت ها نقش تنظیم گر در اقتصاد جوامع 

را ایفا می کنند.
تابش با بیان اینکه در ایران هم این تنظیم گری برای حدود 50 قلم کالا انجام می شود، 
خاطرنشان کرد: به استناد قانون، دولت با هرگونه افزایش قیمت این کالاها، برخورد قانونی 

می کند.  
وی همچنین گفت: بنگاه هایی که درخواست های خود را به همراه اسناد و مدارک لازم 
برای طی مراحل کارشناسی ارایه نمایند تا نسبت به اعلام نظر دقیق و کارشناسی درخواست 

آنها اقدام و پس از طرح در ستاد تنظیم بازار جهت اجرا ابلاغ شود.
را  معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت کالاهایی که مشمول قیمت پیشین هستند 
و  قند  مرغ،  تخم  قرمز،  گوشت  مرغ،  گوشت  حبوبات،  شیرخام،  مصرف،  پر  لبنیات 
پایه، روغن خام و تصفیه شده خوراکی، دانه های روغنی،  شکر، کودهای شیمیایی 
تن ماهی،  فرنگی، کنسرو  برنج، رب گوجه  نان،  آرد،  و طیور، گندم،  دام  نهاده های 
دارو و مکمل های دام و طیور، ماکارانی، دارو و تجهیزات پزشکی، انواع خودرو، انواع 
شوینده، یخچال، یخچال فریزر، تلویزیون، ماشین لباسشویی، کاغذ مطبوعات، چاپ و 
تحریر، روغن موتور، لاستیک خودرو، انواع پوشک و دستمال کاغذی، خدمات پزشکی، 
و  شهری  برون  و  مسافردرون  و  بار  نقل  و  حمل  آزمایشگاهی،  و  تشخیصی  درمانی، 
عوارض جاده ای و بندری، اعلام کرد و هشدار داد: هیچ بهانه ای در افزایش قیمت 

این کالا پذیرفته شده نیست.
تابش ادامه داد: مردم را باید با قیمت تولیدکننده آشنا کنیم و مصرف کننده بتواند به راحتی 
کالای خود را خریداری کند. این حق مصرف کننده است که از یک شبکه توزیع شیشه ای و 
شفاف برخوردار شود و دولت هم مکلف است که این حق مسلم مصرف کننده را تامین کند.
وی یادآور شد: تنظیم بازار کشور از چرخش چرخ تولید می گذرد باید اول کالایی تولید شود 

تا در خصوص حقوق مصرف کننده آن کالا بحث کنیم.

معاون حمل و نقل سازمان راهداری:

صدور بارنامه فقط به صورت الکترونیکی 
انجام می شود

الکترونیک مطابق  با هدف تحقق دولت  و نقل سازمان راهداری گفت:  معاون حمل 
سیاست های دولت سیزدهم و در پی مصوبات معاون اول رئیس جمهور در مورخ هشتم 

آبان ماه 1400، حذف فیزیک بارنامه محقق شد. 
"حمیدرضا شهرکی ثانوی " افزود: با حذف فیزیک بارنامه، بارنامه الکترونیک تنها سندی 
است که در جابجایی کالا مورد استفاده قرار گرفته و مرجع مورد تأیید برای همه دستگاه ها از 

جمله سازمان مالیاتی، دستگاه های نظارتی، صاحبان کالا و وزارت صمت است.
وی اهم دستاوردهای حذف فیزیک بارنامه را جلوگیری از جعل بارنامه، صرفه جویی بیش از 
یکصد میلیارد تومانی در چاپ و توزیع بارنامه، تعیین مرجع واحد برای تأیید اصالت بارنامه و 

جلوگیری از مراجعه های مکرر شرکت ها به بانک برای اخذ کاغذ بارنامه دانست.
را  بارنامه  فیزیک  حذف  برای  گرفته  صورت  اقدام ها  اهم  سازمان  نقل  و  حمل  معاون 
راه اندازی سامانه صدور کد رهگیری بارنامه، استفاده از امضای الکترونیک در 4 هزار و 600 
شرکت حمل و نقل کالای برون شهری، کنترل اطلاعات ارسالی شرکت حمل و نقل با بانک 
اطلاعاتی ثبت احوال، ثبت شرکت ها، پست جمهوری اسلامی، کارت هوشمند ناوگان، 

کارت هوشمند رانندگان، معاینه فنی ناوگان و .... برشمرد.
وی همچنین آماده سازی برنامه های کاربردی بر روی کامپیوتر و موبایل برای کنترل بارنامه 
در جاده ها و سایر مراکز مورد نیاز، هماهنگی با سازمان امور مالیاتی برای پیاده سازی دریافت 
حق تمبر از طریق درگاه پرداخت الکترونیک و ارسال داده های بارنامه الکترونیک برای 
دستگاه های مختلف از جمله ناجا و سازمان امور مالیاتی را از دیگر اقدامات صورت گرفته 

برای حذف فیزیک بارنامه عنوان کرد.
حمیدرضا شهرکی در خصوص نحوه عمل حذف فیزیک بارنامه نیز توضیح داد: شرکت 
حمل و نقل از طریق رایانه و با امضای الکترونیک اقدام به ارسال اطلاعات بارنامه به سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای )سازمان( نموده و این سازمان پس از کنترل داده ها و ارسال 
به بانک های اطلاعاتی مختلف در کسری از ثانیه اقدام به صدور کد رهگیری می کند که در 

این مرحله بارنامه الکترونیک صادر شده است.
وی با اعلام این که در حال حاضر کنترل ناوگان در حال حرکت در جاده های کشور توسط 
پلیس راه از طریق کاغذ بارنامه می باشد، افزود: هرسال چاپخانه دولتی بیش از 31 میلیون 
برگ بارنامه چاپ می کند که سالانه هزینه چاپ و توزیع آن بیش از 105 میلیارد تومان 

می شود.

وزیر نیرو خبرداد:

احداث ۶ هزار مگاوات نیروگاه
 تا پیش از تابستان 

 وزیر نیرو با اشاره به استفاده از ظرفیت  شرکت های دانش بنیان برای بهینه سازی مصرف 
برق گفت: باید بتوانیم با بهره مندی از پتانسیل شرکت های دانش بنیان و استفاده از این 

ظرفیت موجود در مدیریت آب و برق، برای بهینه سازی مصرف، گام موثری برداریم. 
علی اکبر محرابیان  در حاشیه جلسه شورای معاونان وزارت نیرو با حضور معاون اول رئیس 
جمهور، با اشاره به چالش های صنعت آب و برق گفت: در چندین بخش نیازمند حمایت 
دولت هستیم که با توجه به شناسایی و اولویت بندی طرح ها، با تصویب بودجه 1401 

امیدواریم طرح هایی که برنامه ریزی کردیم به مرحله بهره برداری برسانیم.
وزیر نیرو با تاکید بر پروژه های موجود در حوزه آب ادامه داد: تکمیل سامانه های آبی، 

آبرسانی شهر ی و روستایی که جزو برنامه ریزی های مهم بوده، باید اجرا شود.
وی با بیان اینکه در حوزه برق هم باید ظرفیت های تولید برق را به صورت چشمگیر افزایش 
دهیم، افزود: برنامه چهار ساله وزارت نیرو برای این بخش آغاز شده که برخی از طرح ها در 
حال احداث و برخی متوقف شده بود که به تازگی شروع شده که این جلسه برای تامین 
مالی و پشتیبانی از این طرح ها بسیار مفید بود. امیدواریم در دولت مصوباتی دریافت کنیم تا 

اجرای این طرح ها سرعت پیدا کند.
محرابیان با اشاره به شعار سال و لزوم تحقق این شعار خاطرنشان کرد: استفاده از ظرفیت  
شرکت های دانش بنیان نکته دیگری است که در این جلسه به آن اشاره شد. باید بتوانیم با 
پتانسیل شرکت های دانش بنیان و استفاده از این ظرفیت موجود در مدیریت آب و برق، برای 
بهینه سازی مصرف، گام موثری برداریم البته دولت نیز در زمینه برخورداری از اعتبارات اعلام 

آمادگی کرده است.
محرابیان در ادامه با اشاره به آمادگی وزارت نیرو برای تابستان، تصریح کرد: احداث 6 هزار 
مگاوات نیروگاه تا پیش از تابستان امسال پیش بینی شده است. البته اگر نیروگاهی به موقع 

وارد مدار نشد، نیروگاه جایگزین در نظر گرفته شده و از این بابت نگرانی نداریم.
وزیر نیرو در پایان یادآور شد: با برنامه ریزی های دقیقی که برای مدیریت مصرف و استفاده 
از ظرفیت هایی که امکان کاهش مصرف را در بخش خانگی به ویژه مشترکان پرمصرف شده، 
امیدواریم با همکاری مفید بخش خانگی و صنعتی بتوانیم با کمترین مشکلات برق را برای 

تابستان مدیریت کنیم.

 عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران گفت: اگر تحریم های روسیه ادامه دار باشد و 
ایران بتواند از آن طرف، روابط خودش را با کشورهای دیگر بهتر کند، شاید بتواند 
به بهبود روابط اقتصادی ایران کمی کمک کند اما فکر نمی کنم تاثیر زیادی باشد. 
ایران برای اینکه بتواند جای روسیه را بگیرد خیلی راه دارد و به طور کلی برای رشد 

اقتصادی خودمان مسلما باید صادرات بالایی داشته باشیم 
مهراد عباد، درباره چشم انداز رشد اقتصادی ایران در سال پیش رو به ایلنا گفت: از 
دو منظر می توان این موضوع را بررسی کرد چرا که عوامل داخلی و خارجی در این 
موضوع تاثیرگذار هستند. در بحث خارجی، برجام بسیار اهمیت دارد که ما چقدر 
بتوانیم رشد اقتصادی داشته باشیم که اگر به نتیجه برسد و اگر بالافاصله بعد از آن 
بتوانیم FATF را تایید کنیم، می توانیم روابط اقتصادی خوبی با دنیا داشته باشیم. 
این امر مسلما در رشد اقتصادی ما می تواند تاثیر خوبی داشته و باعث شود صادرات 
نفتی و غیرنفتی ما توسعه پیدا کند همچنین شرایط تولید داخلی ما بهتر شود که 
امیدواریم این قضیه زودتر اتفاق بیفتد. همین الان هم خیلی دیر شده و فاصله زیادی 

برای توافق اتفاق افتاده که امیدوارم زودتر به نتیجه برسد.
وی در ادامه به عوامل موثر در رشد اقتصاد داخلی اشاره کرد و گفت: در حوزه 
داخلی، دو مرجع در بحث رشد اقتصادی بخش خصوصی تاثیر گذار هستند که 
در حوزه افزایش رشد اقتصادی، بخش خصوصی، مجلس و دولت نقش تاثیرگذاری 

می توانند داشته باشند. مجلس با قوانینی که وضع می کند و بودجه ای که مصوب 
کرده شرایط را بری بخش خصوصی کمی سخت تر کرده است به عنوان مثال بحث 
حقوق ها و مالیات های جدید که وضع کرده اند. به طور کلی بیشتر درآمدهایی که 
دولت می خواهد کسب کند را می خواهند از بخش خصوصی بگیرند که مسلما این 

مانع بزرگی برای بخش خصوصی خواهد بود و شرایط را برای آنها بدتر می کند.
عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران با مقایسه رویکرد دولت قبل با دولت فعلی در 
ارتباط با بخش خصوصی خاطرنشان کرد: از طرف دیگر دولت را اگر در مقایسه با 
دولت قبل قرار دهیم، دولت قبلی ارتباط خوبی با بخش خصوصی داشت ولی اواخر 
کار شرایط را برای بخش خصوصی سخت کرده بود و عملا برای مقابله با تحریم های 
بین المللی هر روز تصمیمات جدیدی می گرفتند و سعی می کردند اوضاع را بهتر 

کنند. ولی در عمل اوضاع بدتر می شد.
عباد در ادامه افزود: دولت جدید از نظر تعامل با بخش خصوصی رویکرد بهتری 
دارد که مقداری امید به بخش خصوصی می دهد. دولت جدید در دایره اقتصادی 
خود تعامل بهتری با بخش خصوصی تاکنون نشان داده که امیدوارم این رویکرد 
ادامه پیدا کند. برای مثال رئیس سازمان توسعه و تجارت همکاری خوبی برای توسعه 
بخش خصوصی دارد، از آن طرف وزارت صمت هم همکاری خوبی دارند. همچنین 
بانک مرکزی یک مقدار استقلالش را حفظ کرده که این موضوع خیلی می تواند به 

بخش خصوصی کمک کند به شرطی که این قضیه ادامه دار باشد.
وی با تاکید بر اینکه دولت باید بخش خصوصی را طبق قانون مشاور خود بداند، 
ادامه داد: دولت باید از این بخش مشاوره بگیرد و اگر قوانین و مقررات جدیدی 
می خواهند وضع کنند باید از قبل پیش بینی های آن انجام شود. در سال های گذشته 
قوانین و مقرراتی وضع می کردند که بعد از اجرا می فهمیدند، چقدر مشکل ساز شده 
است. بخش خصوصی برای اینکه بتواند رشد داشته باشد در اولین قدم نیاز به ثبات 
و ابداع قوانین دارد. قوانین و مقرراتی که سال گذشته وضع شد، همه نیاز به اصلاح 
دارند، اکنون کلی چوب لای چرخ بخش خصوصی گذاشته شده که باید کم کم آنها 

را رفع کنند و اکنون این کار در حال انجام است.
این فعال اقتصادی در ادامه افزود: برای نمونه در حوزه ثبت سفارش کالا کار واقعا 
گیج کننده بود و عملا به ضرر کشور کار می کردیم. برای مثال لیستی وجود دارد که 
در آن برخی کالاها واردات شان ممنوع است و برخی کالاها مجازند. کالاهایی که در 
داخل با کیفیت خوب هم تولید می شوند جزو کالاهایی بود که واردات آن مجاز بود 
ولی برعکس کالاهایی که تولید نمی شود واردات آن ممنوع بود و اکنون این لیست ها 
در حال اصلاح است. نحوه ثبت سفارش، نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات هم از 
مواردی است که با سرعت، دقت و مشاوره بخش خصوصی باید اصلاح شود تا بتوانیم 
افزایش رشد در اقتصاد داشته باشیم. وی افزود: علاوه برهمه این مسایل، بحث کرونا 
هم وجود داشت که شرایط اقتصادی را بسیار تحت تاثیر قرار داده بود. اکنون شرایط 
کمی بهتر شده و این موضوع بازهم کمک می کند تا رشد اقتصادی خوبی را امسال 
داشته باشیم.  عباد در پاسخ به این سئوال که بحران اوکراین چه تاثیری می تواند در 
اقتصاد خارجی ایران با کشورهای دیگر داشته باشد، تصریح کرد: این موضوع تیغ 
دولبه است، از طرفی ممکن است به ضرر ما تمام شود و از طرفی شرایط را در برخی 
موارد برای اقتصاد کشور بهتر کند. اعتقاد من این است که باید با تمام دنیا تعامل 
داشته باشیم. اینکه بخواهیم با یکی دو کشور خاص، تعامل داشته باشیم خیلی 
شرایط ما بهتر از این نمی شود. امیدوارم که جنگ روسیه بزودی تمام شود و باهم 
صلح کنند که ما بتوانیم در یک بستر آرام صلح جهانی کارهای اقتصادی خود را رشد 
دهیم. عباد افزود: اگر تحریم های روسیه ادامه دار باشد و ایران بتواند از آن طرف، 
روابط خودش را با کشورهای دیگر بهتر کند، شاید بتواند به بهبود روابط اقتصادی 
ایران کمی کمک کند ولی فکر نمی کنم این تاثیر خیلی زیاد باشد. ایران برای اینکه 
بتواند جای روسیه را بگیرد خیلی راه دارد. به طور کلی برای رشد اقتصادی خودمان 
مسلما باید صادرات خوبی داشته باشیم که متاسفانه در ایران مشکلی که وجود دارد 
این است که که همه چیز را باید تولید و صادر کنیم. این رویکرد موفق نخواهد شد 
چون ما باید کالاهایی که مزیت صادرات دارند را تقویت کنیم. بسته بندی و کیفیت 
محصولات ما بسیار ایراد دارد و با این بسته بندی و کیفیت نمی توانیم جایگاهی در 
جهان داشته باشیم و باید با قیمت های خیلی ارزان بفروشیم که تاثیر چندانی در رشد 
اقتصادی ما نخواهد گذاشت. عضو هیئت نمایندگان اتاق تهران در پایان تاکید کرد: 
برای حل مشکلات اقتصادی در وهله اول ثبات اقتصادی باید به کشور برگردد چون 

نقش بسیار مهمی در رشد اقتصادی ایران در همه ابعاد دارد.

عضو اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد : 

تاثیر احیای برجام و پذیرش FATF بر رشد اقتصادی کشور

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای آقامعلی حیدری با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 929040 مربوط به پلاک417/502 فرعی از 58 اصلی واقع در 
طغرود که ذیل ثبت 1712صفحه 418 دفتر جلد 13صادر وتسلیم شده به علت جابجایی 
مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی رانموده است لذا مراتب به استناد 
تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در1نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 15152(
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت شهرستان جعفرآباد
تاریخ انتشار:۱۴0۱/0۱/۲7

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330002015387 شماره  رأی   -1
1397114430002001121 مربوط به تقاضای آقای علی هاشمی فرزند احمد 
درقسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت107/80 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2323 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عذری هندیانی مالک مشاعی )م 

الف13282(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018821 شماره  رأی   -2
1400114430002000558 مربوط به تقاضای خانم زهری قویمی خجسته 
بنا شده به  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  فرزند نصراله درقسمتی 
مساحت138/40 مترمربع پلاک شماره فرعی از1753 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نرجس 

ومنصوره ومحمدرضا شهرت همگی ناظمی حسینی )م الف13284(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019400 شماره  رأی   -3
فرزند  آقای حمید سلیمانی  تقاضای  به  مربوط   1400114430002002158
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
بخش  قم  در  واقع  از1934اصلی  فرعی   108 شماره  پلاک  مترمربع   52/50
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین 
سلیمانی طی سند قطعی شماره 46747 مورخ 1400/2/15 دفترخانه 51 قم 

)م الف13286(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019564 شماره  رأی   -4
فرزند  خاوری  علیرضا  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000617
حسنعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60 مترمربع پلاک شماره2 فرعی از2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی فرجی صفحه 

450 دفتر 452)م الف13287(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019582 شماره  رأی   -5
1400114430002001558 مربوط به تقاضای آقای محمد حسین کعبی پور 
فرزند مصطفی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 37 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2190 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از آفاق لسانی صفحه 

125 دفتر 544)م الف13288(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018836 شماره  رأی   -6
1400114430002001429 مربوط به تقاضای آقای رمضانعلی بیاتی فرزند 
محمدحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 200/07 مترمربع پلاک شماره فرعی از1742 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهرا و صغری 

وراضیه شهرت همگی حاجی علینقی)م الف13289(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018809 شماره  رأی   -7
حسینی  اله  روح  سید  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001920
فرزند سید اسداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 

مساحت 66/70 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1836اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 402 دفتر 

548)م الف13290(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002017627 شماره  رأی   -8
فرزند  کریمی  اقدس  خانم  تقاضای  به  مربوط   1399114430002000622
عبدالرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
75/12 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خانلری صفحه 

254 دفتر 377)م الف13311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018828 شماره  رأی   -9
1400114430002001380 مربوط به تقاضای آقای عبداله اسمی فرزند ابراهیم 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 67/39 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1947/19 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث عباس بیگدلی فرزند 

زهرا بیگدلی صفحه 287 دفتر381)م الف13312(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019212 شماره  رأی   -10
1400114430002001185 مربوط به تقاضای آقای جهانبخش اورجی فرزند 
شمس اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
70مترمربع پلاک شماره فرعی از2142/361 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن برزو صفحه 139 

دفتر 140 )م الف13313(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018826 شماره  11-رأی 
فرزند  مختاری  داود  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000869
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
132مترمربع پلاک شماره فرعی از1980 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نجاتعلی یاری صفحه533 

دفتر 363)م الف13314(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018810 شماره  رأی   -12
1398114430002002301 مربوط به تقاضای آقای ناصر گل محمدی شیرعلی 
بیک محله فرزند عیسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 72 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2307 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نادعلی 

امیری صفحه 302 دفتر 342)م الف13315(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019220 شماره  13-رأی 
1400114430002001366 مربوط به تقاضای آقای مهدی مولائی فرزند رضا 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 96/77 
مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از 2390 اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سعید رضا 

عزتی)م الف13318(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018832 شماره  رأی   -14
1400114430002001178 مربوط به تقاضای خانم مریم فرخ زاده فرد فرزند 
امید علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2306 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین زرین اقبال صفحه 
196 دفتر 88)م الف13319(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002018822 شماره  رأی   -15
1400114430002001290 مربوط به تقاضای آقای سیدعلی کمالی فرزند سید 
علیرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت45 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2570/122/180 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اصغر امینی 

صفحه 402 دفتر 557 )م الف13320(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019571 شماره  رأی   -16
منصوری  اکبر  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001733
فرزند مختارعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 140مترمربع پلاک شماره فرعی از1743 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 563 دفتر490 )م 

الف13322(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019618 شماره  رأی   -17
فرزند  اصغری  حسین  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430002003150
خلیل در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 154 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره123110 مورخ 1400/10/12 

دفترخانه 2 قم )م الف13323(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019404 شماره  رأی   -18
1400114430002001784 مربوط به تقاضای آقای بهروز احمدلو فرزند بهرام 
در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114 
مترمربع پلاک شماره 138فرعی از2369 اصلی مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از معصومه بیگدلی صفحه318 دفتر180)م الف13324(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019567 شماره  رأی   -19
1400114430002001526 مربوط به تقاضای آقای براتعلی صفری وحدت 
فرزند محمدعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 144 مترمربع پلاک شماره 340 فرعی از2139 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد 

حسین میرزائی وعلی حبیبی صفحه375 دفتر163 )م الف13325(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۱/۲7
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۲/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 140060330001012821 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001416مربوط به تقاضای 
آقای علی قرائی فرزند صفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 42مترمربع پلاک شماره341 فرعی از11285 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ورثه حبیب بیگدلی سند مالکیت صادره 

دردفتر 318 صفحه283 )م الف 13283(
تقاضای  به  پرونده کلاسه 1400114430001001398مربوط  به  2- رای شماره 140060330001011900 مربوط 
فرعی  مترمربع پلاک شماره2  به مساحت 90/30  باب ساختمان  فرزند عباس در ششدانگ یک  اصفهانی  آقای مجید 
الکترونیکی  مالکیت مشاعی صادره دردفتر  قم سند  اداره یک  ثبت ملک  قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  از11239 
1399203310001020041 وبه موجب سند رسمی شماره 33114 مورخ 1386/06/05 دفترخانه24 قم )م الف 13285(
3-رای شماره 140060330001012320مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001374مربوط به تقاضای آقای 
احمد یوسفی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 437/23مترمربع پلاک شماره 10961 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند رسمی شماره 22398 مورخ 99/8/3 دفتر75 قم )م الف 

)13316
4- رای شماره 140060330001010580مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000603مربوط به تقاضای آقای 

مهدی وحیدی منفرد فرزند عباسعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 606/37 مترمربع پلاک شماره 11212اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حاجیه خانم سزاوار )م الف 13317(

5- رای شماره 140060330001011586 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001316مربوط به تقاضای آقای 
سید سعید فروغی قمی فرزند سید محمود در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 13/45 مترمربع پلاک شماره80فرعی 
از10657 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر 301 صفحه 103 وبه 

موجب سند رسمی شماره 85659 مورخ 1379/05/13 دفترخانه 15 قم)م الف 13321(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۱/۲7
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۲/۱۱
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت اسنادمنطقه یک قم
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مدیرعامل باشگاه استقلال ضمن انتقاد از رویه موجود داوری گفت که می توان با 
تشکیل یک کمیته ویژه کیفیت داوری را در این 6 هفته تا حدودی بالاتر برد. 

مصطفی آجورلو در خصوص آخرین شرایط استقلال پس از دیدار جام حذفی برابر 
نساجی گفت: آنچه مسلم است؛ موفقیت و درخشش استقلال در این فصل حاصل 
تلاش و سخت کوشی بازیکنان و کادر فنی، همکاری و همراهی کارکنان باشگاه و از همه 
مهمتر حمایت و اتحاد هواداران پرشوری بوده که سال ها و در سخت ترین شرایط کنار 
تیم محبوبشان باقی ماندند و در این فصل نیز هرگز به توانمندی و قدرت استقلال تردید 
نکردند. من باور دارم این استقلال شایستگی های زیادی دارد که به خوبی آن را نشان 
خواهد داد و هواداران پرشورش را به آرزو و خواسته ای که در این فصل دارند، می رساند. 
هواداری که در روزهای تلخ و شیرین، وفادار به تیم محبوبش مانده شایسته موفقیت های 

بزرگ و قهرمانی های درخشان است.
مدیرعامل استقلال افزود: نتیجه بازی برابر نساجی بر خلاف روند این دیدار بود و 
تناسبی با فوتبالی که ارائه شد، نداشت و با وجود شایستگی و توانمندی و موقعیت های 
گل زنی به هدفی که داشتیم نرسیدیم و یک جام از دست رفت. تردیدی وجود ندارد که 
این اتفاق برای همه ما تلخ و ناراحت کننده بود اما نه قرار است ناامید شویم و نه آنکه با 
تمرکز روی این شکست فرصت موفقیت های بزرگ بعدی را از دست بدهیم. استقلال با 
همه اتفاقات این مسابقه، یک جام را از دست داد اما شش قدم با جام دیگر فاصله دارد که 
نشان داده شایستگی دست یابی به آن را در این فصل داشته و لازم است برای رسیدن به 

آن همدل و متحد در این مسیر کنار هم باشیم.
باشگاه با اعتماد و اعتقاد کامل در کنار کادر فنی و بازیکنان تیم قرار دارد 

آجورلو گفت: من به فرهاد مجیدی و تک تک بازیکنان و اعضای تیم استقلال اطمینان 
و اعتماد دارم که راه مانده تا قهرمانی را با قدرت و انگیزه فراوان به خوبی طی خواهند 
کرد. این تیم کارهای بزرگی را انجام داده و توان کارهای بزرگ تر را هم دارد. این توانمندی 
در این تیم شایسته و قدرتمند وجود دارد که اراده خودش را به همه کارشکنی ها تحمیل 
کند و با اقتدار و شایستگی حق خودش را در زمین مسابقه بگیرد. باشگاه با اعتماد و 
اعتقاد کامل در کنار کادر فنی و بازیکنان تیم قرار دارد و همه ما در یک مسیر سخت و 
سرنوشت ساز به حرکت در راه قهرمانی ادامه خواهیم داد. مدیرعامل باشگاه استقلال در 
ادامه به وضعیت داوری در فوتبال ایران پرداخت و اظهار کرد: وضعیت داوری به صورت 
کلی شرایط خوبی ندارد و مشکلات داوری در بسیاری از بازی های این فصل و حتی 
فصل های گذشته وجود داشته که واقعاً نگران کننده است. متاسفانه اشتباهات داوری 
بسیار زیاد و تاثیرگذار است و عملًا در نتایج خیلی از دیدارها تاثیر مستقیم می گذارد. وی 
یادآور شد: متاسفانه با این حجم از انتقاد، کمتر اراده ای برای اصلاح دیده می شود. این 
اعتراض ها باید اراده ای برای اصلاح ایجاد کند نه اینکه مقابل آن ایستادگی شود و عملًا 
به نتایج تیم ها لطمه وارد کند. متاسفانه در بازی های اخیر ما از داوری ضربه خوردیم و 
انصاف و عدالت درباره ما رعایت نشد. اعتراض هم کردیم ولی واقعاً احساس نکردیم که 
تغییری در روند موجود ایجاد شده. این حجم از اعتراض و گلایه و انتقاد باید وضعیت را 
تغییر دهد اما ما نشانه ای از تغییر مشاهده نکردیم. آجورلو در ادامه افزود: بخش داوری 
متاسفانه کمتر از سایر بخش های فوتبال مورد توجه قرار گرفته که در نهایت این موضوع 
به فرآیند مسابقات ضربه می زند. حتماً عموم داوران هم بر این اعتقادند که ساختار داوری 
ما نیاز به اصلاح دارد که بخشی از آن به تکنولوژی VAR مربوط می شود و بخش دیگر 

آن به بحث هایی چون آموزش، حقوق و دستمزد و مسائل تمرینی و غیره برمی گردد.
شانه ای از تغییر در وضعیت داوری ندیدیم

مدیرعامل استقلال تاکید کرد: تا زمانی که این اصلاحات صورت گیرد ما برای کوتاه 
مدت نیاز به تدابیری داریم که عدالت در مسابقات را تضمین کنند. ما متاسفانه احساس 
زیان می کنیم و این حس در بین تیم و هواداران و باشگاه وجود دارد که عدالت درباره ما 
اجرا نمی شود. قصد ندارم به صورت مصداقی بگویم بلکه سخن من ناظر به فرآیند کلی 
است. برنامه کوتاه مدت باید ناظر به 6 مسابقه آینده لیگ برتر باشد. حالا که VAR وارد 
نشده باید کارگروه ویژه ای در این 6 هفته تشکیل شود که با نظارت مدیران فدراسیون 
فوتبال در بخش انتخاب داوران، تجهیزات داوران، نظارت بر آنها و اتخاذ تصمیم های 
یکپارچه فعال باشد. آجورلو که با سایت باشگاه استقلال مصاحبه کرده است، گفت: باید 
بهترین داوران کشور که کمترین اشتباه را در این فصل داشتند برای این 6 بازی تیم های 

مدعی قهرمانی انتخاب شوند. حتماً باید بهترین تجهیزات را داشته باشند. اگر لازم 
است کلاس توجیهی و آموزشی برای اتخاذ تصمیم های یکپارچه برای آنها برقرار شود. 
کمیته داوران می تواند با باشگاه ها جلساتی برگزار کند و حرف آنها را هم بشنود. در این 6 
هفته شاید بتوان با این اقدامات تا حدودی وضعیت را سر و سامان داد. در شرایط کنونی 
حداقل انتظار این است که از داوران با تجربه و توانمند خصوصاً در بازی های حساس 
لیگ و تیم های مدعی قهرمانی استفاده شود. سطح و کیفیت داوری های لیگ باید 
در حدی باشد که موجب نگرانی نشود و این تصور ایجاد نشود که برخی شاید مایل به 
موفقیت و سربلندی استقلال نباشند. در هفته های پایانی طبیعتاً حساسیت ها نیز بیشتر 

است و یک اشتباه داوری می تواند سرنوشت یک جام را تحت تاثیر قرار بدهد.
درون زمین توان مقابله با ما را ندارند

وی در ادامه به مسائل ایجاد شده در مورد داوری هم واکنش نشان داد و تاکید کرد: پس 
از اینکه توهین ها به سرمربی محترم تیم استقلال را مشاهده کردم، به معاونت حقوقی 
گفتم که حتماً باید به کمیته اخلاق شکایت شود و در پی شکایت کمیته داوران لایحه 
دفاعیه برای سرمربی تیم تدوین شود. همچنین از مسئولان فدراسیون فوتبال می خواهم 
افرادی که به صورت علنی به اعضای کادر فنی باشگاه توهین کردند در چینش و گزینش 
داوران مدعیان قهرمانی نقش نداشته باشند. از کمیته اخلاق هم می خواهم که با انصاف 
نسبت به شکایت باشگاه استقلال اقدام کند و آقای سمیعی هم با جدیت این موضوع را 
دنبال کنند. مدیرعامل استقلال از لزوم آرامش و اتحاد در مقطع فعلی گفت: تجربه 30 
ساله برادر کوچک شما در فضای مدیریت فوتبال ایران و حضور در باشگاه ها و کورس های 
مختلف قهرمانی و انواع و اقسام حاشیه ها، شیطنت ها و سنگ اندازی ها به اینجانب 
یادآوری می کند که تمام تلاشم را برای حفظ آرامش تیم و دوری از حاشیه ها انجام بدهم و 
سخت معتقدم که اقدامات اخیر صرفاً در جهت برهم زدن تمرکز تیم استقلال برنامه ریزی 
شده است. به همین دلیل باید صریح و صادقانه بگویم که مراقب نقشه های رقبا باشیم و 
بازی آنها را با آرامش خود برهم بزنیم. رقبایی که درون زمین توان مقابله با ما را ندارند سعی 

می کنند بازی را به بیرون زمین بکشانند.
آجورلو تصریح کرد: آرامش و تمرکز و همدلی ما، مهمترین عامل برای مقابله با این روش 
است. ما در این 6 هفته هم باید از فضای بیرون زمین مراقبت کنیم و نسبت به آن هوشیار 
باشیم و هم در داخل زمین مانند قبل با آرامش به کار خود ادامه دهیم. در داخل زمین 
تیم ما با جسارت و شجاعت و فوتبال مورد قبول با تلاش کادر فنی و بازیکنان توانسته 56 
امتیاز کسب کند و به همین واسطه برخی به دنبال عوض کردن زمین بازی هستند که 
اجازه آن را نخواهیم داد. ما این توان و قدرت را داریم که در این دو بخش با اقتدار حرکت 
کنیم و جلو برویم. این حاصل تجربیات بنده در این سال ها بود که لازم دانستم در این 

مقطع بیان کنم.

مدیرعامل باشگاه استقلال:

توهین کنندگان به مجیدی نباید در چینش داوران نقش داشته باشند

ورزشی

در سومین دیدار دور گروهی لیگ قهرمانان آسیا رقم خورد؛

دومین شکست سپاهان 
با طعم اشتباه و اخراج

تیم فوتبال سپاهان در سومین دیدار دور گروهی لیگ قهرمانان آسیا مقابل 
نماینده عربستان شکست خورد تا دومین باخت خود را تجربه کند. 

براساس این گزارش ، دیدار تیم های فوتبال التعاون عربستان و سپاهان ایران در 
چارچوب هفته سوم مرحله گروهی لیگ قهرمانان بامداد جمعه در ورزشگاه ملک 
عبدالله برگزار شد و در نهایت نماینده عربستان موفق شد سپاهان را با نتیجه سه 

بر صفر از پیش رو بردارد.  
نیمه اول: شاگردان محرم نویدکیا که در بازی قبلی خود مقابل الدحیل شکست 
خورده بودند، در این دیدار برای بدست آوردن سه امتیاز پا به میدان گذاشتند 
اما اشتباه گولسیانی و زمین خوردن او در دقیقه 10 باعث شد تا عزت الله پورقاز 
مجبور به خطا کردن روی حریف شود. خطای او باعث شد تا داور این بازی این 
مدافع را به صورت مستقیم از زمین بازی اخراج کند. بدین ترتیب کار برای طلایی 

پوشان سخت و فشار تیم حریف نیز بیشتر شد.
در ادامه و در دقیقه ٣7 این بار نوبت رشید مظاهری دروازه بان سپاهان بود که 
اشتباه کند. در این صحنه شانس با سپاهان یار بود و مهاجم حریف نتوانست از 
این اشتباه، گل بسازد. در دقیقه 39 بار دیگر التعاون تا آستانه گلزنی پیش رفت اما 

محمد نژاد مهدی توپ را از روی خط برگرداند.
در دقیقه 43 حملات التعاون جواب داد و واف الصبحی با ضربه سر موفق شد 
در یک شرایط مشکوک به آفساید و روی ارسال ایستگاهی گلزنی کند تا نیمه اول با 

نتیجه یک بر صفر به سود نماینده عربستان به پایان برسد.
نیمه دوم: در شروع نیمه دوم و در دقیقه 47 زی لوئیس موفق شد بار دیگر دروازه 
سپاهان را باز کند تا کار نماینده ایران برای بازگشت به بازی سخت و سخت تر شود.
 سپاهان با دریافت گل دوم حملات خود را بیشتر کرد اما تلاش آن ها برای 
بازگرداندن نتیجه کارساز نبود تا اینکه التعاون بار دیگر در دقیقه 77 توسط البکر 
به گل رسید تا نتیجه بازی سه بر صفر شود. در نهایت بازی با همین نتیجه به پایان 

رسید تا دومین شکست سپاهان نیز رقم بخورد. 

گرگانی ها فینالیست لیگ برتر بسکتبال شدند؛
ناکامی شیمیدرقم در صعود به فینال لیگ برتر 

تیم بسکتبال شیمیدر قم در ادامه رقابت های نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال 
باشگاه های کشور در بازی چهارم مقابل شهرداری گرگان با نتیجه نزدیک 82 بر 
84 شکست خورد و در مجموع با ثبت سه شکست و یک پیروزی، از صعود به فینال 

این رقابت ها بازماند. 
براساس این گزارش ،تیم بسکتبال شیمیدر قم در ادامه رقابت های لیگ برتر 
آزادی  باشگاه های کشور پنجشنبه شب گذشته در مجموعه ورزشی  بسکتبال 
تهران مقابل تیم شهرداری گرگان بازی چهارم خود در این رقابت ها را با نتیجه 82 
بر 84 واگذار کرد تا در مجموع تیم شهرداری گرگان با ثبت 3 پیروزی رقیب ذوب 
آهن اصفهان در فینال لیگ برتر 1400 باشد. شاگردان مهران شاهین طبع در 
این بازی؛ کوارتر اول را با شکست شروع کرده و اما در ادامه کوارتر دوم و سوم را با 
پیروزی پشت سر گذاشتند، در کوارتر آخر با فاصله یک امتیازی 19 بر 20 مقابل 
نماینده گرگان شکست خوردند و در نتیجه تیم شهرداری با قاطعیت در این مرحله 
به فینال این رقابت ها صعود کند. سینا واحدی، حامد حسین زاده، نوید رضایی فر، 
دوایت بایکس و آلاده آمینو در ترکیب تیم شیمیدر حضور داشتند، و اما بار دیگر 
ستاره های آمریکایی دو تیم بیشترین امتیاز را از این بازی بدست آوردند، پری پتی از 
تیم شهرداری توانست 31 امتیاز و دوایت بایکس از تیم شیمیدر توانست 30 امتیاز 
کسب کند. دو تیم ذوب آهن اصفهان و شهرداری گرگان با پیروزی مقابل حریفان 
خود در مرحله نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور توانستند مجوز 
حضور در فینال این فصل از رقابت ها را کسب کنند، و اما تیم شیمیدر قم و نظم آوران 
سیرجان نیز کار خود را در همین مرحله پایان دادند. حمید سجادی وزیر ورزش و 
جوانان  پنجشنبه شب گذشته از نزدیک به تماشای دیدار تیم های شهرداری گرگان 
و شیمیدر قم در مرحله نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال آقایان نشست، تماشاگران 

حاضر در سالن هم وزیر ورزش و جوانان را برای لحظاتی تشویق کردند.

با اعلام فدراسیون کاراته:

7 کاراته کای قمی در جمع برترین های 
کاراته وان ایران 

با اعلام فدراسیون کاراته 7 کاراته کای قمی در جمع برترین های کاراته وان کشور 
در سالجاری قرار گرفتند. 

به گزارش هیات کاراته قم،رنکینگ مرحله اول سومین دوره از مسابقات لیگ 
کاراته وان ایران که اسفند 1400 در دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم  تحقیقات 
برگزار شده بود توسط فدراسیون کاراته اعلام شد که در این بین 7 کاراته کای قمی 
توانستند در جمع برترین های وزن خود در کشور قرار بگیرند. این رقابت ها از 16 
الی 24 اسفند ماه در چهار رده سنی نونهالان، نوجوانان، جوانان و امید دختران و 
پسران برگزار شد و دومین  مرحله این رقابت ها نیز از 17 الی 25 اردیبهشت ماه در 
استان کرمانشاه برگزار خواهد شد. محمد ایمان نجفی در وزن مثبت 50 کیلوگرم 
رده سنی نونهالان، سیدمیلاد مرتضایی در وزن 63 کیلوگرم رده سنی نوجوانان، 
امیر محمد رشید در وزن منفی 55 کیلوگرم جوانان،متین اسماعیلی در وزن منفی 
76 کیلوگرم، محمدمهدی علیپور در وزن مثبت 76 کیلوگرم و محمد نعمتی در 
وزن مثبت 84 کیلوگرم رده سنی امید پسران 7 کاراته کای برتر قم طبق آخرین رده 

بندی اعلامی فدارسیون کاراته کشور هستند.

لیگ قهرمانان آسیا - عربستان
خوشبختی شاگردان نکونام در ثانیه های پایانی

تیم فوتبال فولاد خوزستان دیدار سوم خود در لیگ قهرمانان آسیا را با پیروزی 
برابر نماینده ترکمنستان پشت سرگذاشت. 

براساس این گزارش ،در ادامه دیدارهای لیگ قهرمانان آسیا و از هفته سوم تیم 
فوتبال فولاد شامگاه پنجشنبه به مصاف تیم آهال ترکمنستان رفت که این دیدار در 

پایان با برتری یک بر صفر نماینده ایران به پایان رسید.
در این دیدار شاگردان نکونام موقعیت های زیادی برای رسیدن به گل داشتند اما 
با بی دقتی این موقعیت ها را از دست دادند تا اینکه که در دقیقه هشتم وقت اضافه 
موسی کولیبالی دروازه حریف را باز کرد. تیم آهال که در دقیقه 51 یک بازیکن خود 
را از دست داده بود به دنبال گرفتن یک امتیاز برابر نماینده ایران بود اما شاگردان 
نکونام در ثانیه های پایانی به برتری رسیدند. فولاد که از دو دیدار ابتدایی خود دو 

تساوی کسب کرده بود با این پیروزی 5 امتیازی شد.
 

حضور کماندار قمی در مسابقات 
یونیورسیاد چین

رضا دهپرور به عنوان عضو اصلی تیم ملی دانشجویان جهت اعزام به مسابقات 
یونیورسیاد چین معرفی شد. 

بعد از پایان اردوهای انتخابی تیم ملی تیراندازی با کمان دانشجویان که در سایت 
تخصصی فدراسیون تیراندازی با کمان تهران برگزار شد، از سوی کادر فنی سه 
کمان دار دختر و سه پسر برای شرکت در رقابت های یونیورسیاد دانشجویان جهان 
معرفی شدند که رضا دهپرور، ورزشکار و نماینده قم، نیز در رشته کمان کامپوند در 

این مسابقات حضور خواهد داشت.
دهپرور توانست با قرار گرفتن در بین شش بازیکن برتر در مسابقات تیراندازی 
باکمان انتخابی تیم ملی دانشجویان کشور که در دی ماه 1400 برگزار شده بود، 

جواز حضور در بخش کامپوند اردوی تیم ملی دانشجویان را به دست بیاورد.
شایان ذکر است که سی ویکمین دوره یونیورسیاد تابستانی دانشجویان جهان 5 

تا  16 تیرماه سال جاری در شهر چنگدو کشور چین برگزار می شود.

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  140060330001012313مربوط  شماره  رای   -1
1400114430001000728مربوط به تقاضای خانم صغرا ربیعی فرزند محمد 
نبی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 230 مترمربع پلاک شماره9938 
مالکیت  1-سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی 
مورخ   77972 شماره  رسمی  سند  موجب  وبه   566 صفحه   15 دردفتر  صادره 
1378/10/29 دفترخانه 15 قم نسبت به 200 مترمربع2-مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از وراث احمد مظاهری احدی از ورثه علی مظاهری سند مالکیت صادره در 

دفتر15صفحه 566 نسبت به 30 متر مربع)م الف 13328(
کلاسه  پرونده  به  140060330001012097مربوط  شماره  رای   -2
1400114430001000954مربوط به تقاضای آقای رضا رنجبر همت آبادی فرزند 
محمد درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 103/10مترمربع پلاک شماره 
10366 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1- مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از فاطمه ملاحسینی خریداری به موجب سند رسمی شماره 
به 3سهم 2- خریداری  6817 مورخ 1393/04/11 دفترخانه 113 قم نسبت 
متقاضی به موجب سند رسمی شماره 120934 مورخ 1394/12/03 دفترخانه 5 

قم نسبت به 100 سهم)م الف 13329(
کلاسه  پرونده  به  140060330001007355مربوط  شماره  رای   -3
1398114430001000632مربوط به تقاضای آقای محمدعلی رجبی ارهانی 
فرزند قشم علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 80مترمربع پلاک 
شماره10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 131368 مورخ 98/04/03دفترخانه5 قم )م الف 13332(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001011516 شماره  رای   -4
1400114430001000712مربوط به تقاضای آقای رضا کلهر فرزند فداحسین 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم   229 از  مشاع  سهم   142 در 
ششدانگ 229 مترمربع پلاک شماره 6936 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از عذرا کلهر از مالکیت فدا حسین 
کلهرو راضیه کلهر ومبایعه نامه عادی خریداری از طوبی کلهر از مالکیت راضیه کلهر 
ومبایعه نامه عادی خریداری از محمد کلهر از مالکیت راضیه کلهر طبق گواهی حصر 
وراثت 140002390000439083 مورخ 1400/02/27 شعبه 32 شورای حل 
اختلاف وحصر وراثت 14000239000640111 شعبه 40شورای حل اختلاف 

بانضمام سهم الارث متقاضی از مالکیت فداحسین وراضیه کلهر طبق اظهارنامه 
ثبتی شماره 18319 مورخ 1328/12/05 ثبت قم )م الف 13338(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001011523 شماره  رای   -5
1400114430001000713مربوط به تقاضای خانم زهرا کلهر فرزند فداحسین 
در 87 سهم مشاع از 229 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
229 مترمربع پلاک شماره 6936 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از بتول کلهر از مالکیت راضیه کلهر ومبایعه 
نامه عادی خریداری از معصومه کلهر از مالکیت فداحسین کلهروراضیه کلهر طبق 
گواهی حصر وراثت 140002390000439083 مورخ 1400/02/27 شعبه 32 
شورای حل اختلاف وحصر وراثت 14000239000640111 شعبه 40شورای 
حل اختلاف بانضمام سهم الارث متقاضی از مالکیت فداحسین وراضیه کلهر طبق 

اظهارنامه ثبتی شماره 18319 مورخ 1328/12/05 ثبت قم )م الف 13339(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001012616 شماره  رای   -6
فرزند  پور  رحیم  اله  ولی  آقای  تقاضای  به  1400114430001001322مربوط 
محمدحسن درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51 مترمربع پلاک شماره 
8 فرعی از 11578 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره دردفتر 384 صفحه 500 وبه موجب سند رسمی شماره 

3830 مورخ 1382/07/17 دفترخانه 29 قم)م الف 13340(
کلاسه  پرونده  به  140060330001011647مربوط  شماره  رای   -7
1400114430001001566مربوط به تقاضای آقای سعید معصومی فرزند علی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 155/93مترمربع پلاک شماره11003 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 24204 

مورخ 1398/02/17دفترخانه39 قم )م الف 13341(
کلاسه  پرونده  به  140060330001008001مربوط  شماره  رای   -8
1400114430001000524مربوط به تقاضای آقای سید حمید کاظمی فرزند 
سید کرامت اله درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 55/24مترمربع پلاک 
شماره 4فرعی از 11239 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا محمدی صادره دردفتر 848 صفحه 

492 )م الف 13342(
کلاسه  پرونده  به  140060330001011932مربوط  شماره  رای   -9
فرزند  میرزاجانی  اکبر  آقای  تقاضای  به  1400114430001001397مربوط 
سلطانعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 112/25 مترمربع پلاک 
شماره 4 فرعی از 10379 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 266 صفحه 193 وبه موجب سند رسمی 
شماره 8252 مورخ 1397/05/06دفتر102 قم )م الف 13345(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001011324 شماره  رای   -10
سجادی  محمد  سید  آقای  تقاضای  به  1400114430001001243مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  ابوالحسن  فرزند  عطاآبادی 
397/50مترمربع پلاک شماره 10583اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 285 صفحه 249 وبه موجب سند 

رسمی شماره 54801مورخ 1368/05/30 دفتر20 قم )م الف 13347(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001012315 شماره  رای   -11
1400114430001001249مربوط به تقاضای خانم مریم معصومی فرزند علی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51/75 مترمربع پلاک شماره 3362 
فرعی از 280 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 140020330001018501 به موجب سند 

199651مورخ 1400/7/22 دفتر3 قم )م الف 13348(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001012613 شماره  رای   -12
ناصری مشگین  تقاضای خانم گرجی  به  1400114430001000955مربوط 
فرزندعربعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51/40 مترمربع پلاک 
قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  از 11285  فرعی  شماره 202 و203 و205 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از هادی بیگدلی خریداری 
به موجب اسناد مالکیت مشاعی صادره دردفتر 315 صفحات 310 و315 و319)م 

الف 13349(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۱/۲7
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۲/۱۱
مهدی زارع شحنه - رییس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
1- رأی شماره 140060330002019406 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001673 مربوط به تقاضای 
آقای حسن رضائی فرزند محرمعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت80 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1741 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه 

از ابراهیم حاج علینقی )م الف13326(
2- رأی شماره 140060330002019206 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001180 مربوط به تقاضای 
آقای مهدی شعبانی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت100مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2097 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از حسین صفری صفحه 212 دفتر 6)م الف13327(
3- رأی شماره 140060330002018903 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001088 مربوط به تقاضای 
دولت جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی وزارت دفاع با بهره برداری سپاه امام علی ابن ابیطالب درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 583/35 مترمربع پلاک شماره 53 فرعی از2530اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم طبق استعلام از مالکین رسمی بنام جعفر واصغر کریمی وصورتجلسه مورخ 1400/6/31)م 

الف13330(
4- رأی شماره 140060330002019672 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001484 مربوط به تقاضای 
آقای حسین احمد پور فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 47 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از حسین رضویان ومصطفی وقدسی وفخری همگی رضویان واعظم میرشجاعی مقدم)به نسبت پسر 2 سهم و دختر 1 

سهم()م الف13331(
5- رأی شماره 140060330002019215 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000382 مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه وزینی مدبر فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 53/85 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1914/14 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه 541 دفتر 317)م الف13333(
6- رأی شماره 140060330002018904 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002344 مربوط به تقاضای 
آقای صمد ذوالفقاری مفید فرزند اسماعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
127/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از2388 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از محمد مرادی طی سند قطعی شماره 90988 مورخ 1372/12/16 دفترخانه 3قم بمیزان 100 

سهم وخریداری مع الواسطه از شرکت تعاونی مسکن هنگ ژاندارمری بمیزان27/5 متر مربع)م الف13334(
7- رأی شماره 140060330002018802 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001037 مربوط به تقاضای 
خانم زهرا رمضانی فرزند عباسعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 50/22 مترمربع پلاک شماره فرعی از2607/80اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 410 دفتر 595)م الف13335(
8- رأی شماره 140060330002018803 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001036 مربوط به تقاضای 
آقای غلام عباس بزرگیان فرزند فغانعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 50/22 مترمربع پلاک شماره فرعی از2607/80 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 49 دفتر 216 )م الف13336(
به  مربوط   1400114430002000336 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019364 شماره  رأی   -9
تقاضای آقای حسین عیسی بیگلو فرزند رحمت درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1950/348 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی نقی اقلیمی خرگوش صفحه 463 دفتر150)م الف13337(
به  مربوط   1400114430002001870 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019584 شماره  رأی   -10
تقاضای آقای معراجعلی رجبلو فرزند محرابعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60مترمربع پلاک شماره فرعی از1969 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از ابوالفضل شاکری)2سهم( وسکینه شاکری)1سهم( )م الف13343(
به  مربوط   1399114430002001154 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019579 شماره  11-رأی 
تقاضای خانم فاطمه حمزه زاده فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1136/07 مترمربع پلاک شماره فرعی از2566/574/1232 و2567 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامعلی حسینی شهرنوی صفحه577 دفتر 218)م الف13344(
به  مربوط   1400114430002000545 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002019380 شماره  رأی   -12
تقاضای آقای رضا علی رسته فرزند رجبعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
102/72 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1856/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از کبری موسوی حرمی برابر تقسیم نامه شماره 28276 مورخ 1337/7/20 دفترخانه 3 قم)م 

الف13346(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: ۱۴0۱/0۱/۲7
نوبت دوم: ۱۴0۱/0۲/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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 معاون تربیت و آموزش نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
پدافند هوایی ارتش به حدی از توان بازدارندگی دست یافته که در سطح جهان 

حرف برای گفتن دارد. 
امیر سرتیپ علی دلاوری در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه قم در 
مصلای قدس، افزود: ایستادگی و حفظ آمادگی در کنار ارتقاء توان رزمی تنها راه 

ایستادگی در برابر زیاده خواهی دشمنان است.
وی تربیت و آموزش نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر 
بوم سازی بسیاری از تجهیزات پدافند ارتش، تصریح کرد: ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در مسیر ارتقاء فناوری و بومی سازی تجهیزات گام های بلندی طی سالهای 

گذشته برداشته است.
دلاوری عنوان کرد: پدافند هوایی ارتش با تجهیزات نوین و توان رزمی بالا سد 

آهنینی در برابر تجاوزات احتمالی است و هرگونه تجاوزی را با قدرت پاسخ خواهد 
داده و سیلی محکمی به متجاوزان وارد خواهد کرد.

وی افزود: پدافند هوایی ارتش با قدمتی حدود یک قرن یکی از اصیل ترین بخش 
های نظامی کشور است که طی سالهای اخبر با تغییر رویکردها کارآیی و عملکرد  

میدانی و عملیاتی آن بسیار موثرتر از گذشته شده است.
معاون تربیت و آموزش نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره 
به 29 فروردین و نامگذاری این روز به روز ارتش در سال 1358 توسط امام راحل، 
ابراز کرد: 29 فروردین سالروز اعتماد تاریخی امام راحل به این بازوی قدرتمند 
انقلاب بود ، این درحالیست که منافقین درصدد انحلال این نیروی کارآزموده و 

قدرتمند نظامی بودند.
دلاوری با بیان اینکه با اعتماد امام راحل در 29 فروردین ماه سال 58 به ارتش، 

پیوند بین ملت و ارتش مستحکم تر شد، گفت: بدنه ارتش از همان دوران از جوانان 
برومند تشکیل شده بود و منافقین از سرپیچی این افراد از فرماندهان طاغوت و 

فداکاری آنها در برابر امام راحل در هراس بودند.
معاون تربیت و آموزش نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
بیان اینکه ایثارگری و مجاهدت نیروهایی هوایی، زمینی، دریایی و پدافند ارتش در 
دوران جنگ تحمیلی برای هیچ کس پوشیده نیست، افزود:  در طول دوران جنگ 
پدافند ارتش با گسترش سامانه های هوایی سعی برتری هوایی را بدست آورد و ده 

ها هواپیما و پرنده متجاوز را ساقط کرد.
دلاوری در پایان بیان کرد: پدافند هوایی ارتش در دوران دفاع مقدس بیش از 
48 هزار مورد از اهداف هوایی دشمن را شناسایی و ده ها بالگرد، هواپیما و پرنده 

شکاری و جنگی را منهدم ساخت.

معاون آموزش پدافند ارتش جمهوری اسلامی:

پدافند هوایی ارتش ایران در سطح جهان حرف برای گفتن دارد

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

هیمنه پوشالی آمریکا را در هم شکسته ایم
 فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: مقام معظم رهبری 
به جهاد تبیین امر فرمودند که ارتش جمهوری اسلامی 

ایران در این زمینه هم پیش قدم بوده است.
امیر کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش در 
پیش خطبه های نماز جمعه تهران، گفت: 29 فروردین، 
تهنیت  و  تبریک  را  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  روز 
عرض می کنم. ارتش در آن روز به اذن الهی و فرمان امام 
خمینی )ره( در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
هویت انقلابی پیدا کرد و امام بزرگوارمان امر فرمودند که 
در این روز مردم بزرگوار ارتش را گرامی بدارند و ارتش هم 

در خیابان ها به رژه بپردازد.
فرمانده نیروی زمینی ارتش بیان کرد: این حکم انقلابی 
و اسلامی حضرت امام )ره( موجب تولد ارتشی ولایی، 
مکتبی و انقلابی شد که از همان روز نخست، ولایتمدار 
بودن خودش را در عرصه های مختلف به منصه ظهور 

گذاشته است.
وی تصریح کرد: امروز بار این تکلیف بر عهده ما است که 
پرچم را از دست 48 هزار شهید ارتش جمهوری اسلامی 
ایران و 46 هزار شهید نیروی زمینی به دست گرفتیم و ان 
شاالله با نگاه به این ستاره هایی که آسمان ایران اسلامی 
را مزین کرده اند، راه را گم نکنیم و در مسیر ولایت و ولایت 

محوری ثابت قدم تر بمانیم.
امیر حیدری افزود: امروز آنچه برای نیروی زمینی از 
و  بودن  ولایی  موضوع  است،  برخوردار  بالاتر  اهمیت 
ولایتمداری است. رهبر معظم انقلاب امر به جهاد تبیین 
فرمودند که ارتش جمهوری اسلامی ایران در این عرصه 

پیش قدم بوده است.
نیاز فوری، قطعی و همگانی
 امروز ما جهاد تبیین است

معظم  مقام  کرد:  بیان  ارتش  زمینی  نیروی  فرمانده 
رهبری جهاد تبیین را به عنوان یک فریضه فوری، قطعی 
و همگانی اعلام فرمودند. درباره اهمیت جهاد تبیین 
باید بگویم که نیاز فوری، قطعی و همگانی امروز ما بنا 
به اوامر رهبر معظم انقلاب، جهاد تبیین است و به دلیل 
اینکه دشمنان قسم خورده این نظام مواردی را که هویت 
انقلابی و ارزش های اسلامی ما با آن در ارتباط است را 

نشانه گرفته اند و ما باید در عرصه ای به نام جهاد تبیین 
مانند همیشه انقلابی بودن، انقلابی ماندن، ولایی بودن و 
ولایی ماندن را تبیین کنیم تا این خیال خام دشمن مانند 

دیگر خیال های آنان به نیستی و فراموشی سپرده شود.
وی گفت: اولین و محوری ترین هجمه دشمن به اصل 
ولایت فقیه است و بعد از آن دشمنان به اقتصاد این کشور 
و فرهنگ جامعه اسلامی و قرآنی ما و همچنین توان 

دفاعی کشورمان هجمه می کنند.
امیر حیدری تصریح کرد: در موضوع اقتصاد و فرهنگ 
ان شاالله صاحب نظران مربوطه به این موضوع خواهند 
و  کرد  خواهند  ولایتمداری  همیشه  مانند  و  پرداخت 
با نصب العین قرار دادن شعار امسال مبنی بر تولید، 
اشتغال آفرین و دانش بنیان گام بلندی در این عرصه بر 

می دارند.
فرمانده نیروی زمینی ارتش بیان کرد: دو مأموریتی که 
ما باید در جهاد تبیین دنبال کنیم، در وهله اول تبیین 
جایگاه ولایت در نیروهای مسلح و سپس تبیین توان 
دفاعی کشورمان است که با عنایت الهی و رهبری های 

ولی امر مسلمین به آن دست یافته ایم.
وی اظهار داشت: ما در نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران و نیروهای مسلح با بهره گیری از سوره 
مبارکه حمد موضوع صراط مستقیم را به خوبی مورد توجه 
قرار دادیم. در غیاب پیامبر اکرم )ص( و ائمه اطهار )ع(، 
امروز در نیروهای مسلح و ارتش جمهوری اسلامی ایران 
نهادینه شده که صراط مستقیم عینی و قابل تجسم امت 

ما، ولایت فقیه است.
ولایت فقیه بالاترین نعمتی است که خداوند ما را از 

آن بهره مند کرده است
نعمت  که  است  این  ما  اعتقاد  افزود:  حیدری  امیر 
خداوند  که  است  رهبری  معظم  مقام  ولایت،  عظمای 
نصیب ما کرده است. امروز در نیروهای مسلح و ارتش 
جمهوری اسلامی اعتقاد راسخ ما بر این است که ولایت 
که  است  نعمتی  بالاترین  و  ما  مستقیم  صراط  فقیه، 

خداوند ما را از آن بهره مند کرده است.
فرمانده نیروی زمینی ارتش بیان کرد: در پاسخ به این 
نعمت خداوند، ما خوب کار کردن و شکرگزاری به درگاه 

خداوند را وظیفه اصلی خود می دانیم و در هر مؤلفه ای به 
آنچه مراد و منظور ولایت فقیه است، اقتدا کنیم.

وی تاکید کرد: در موضوع توان دفاعی هم که در جهاد 
باید همه ما به آن مبادرت داشته باشیم، امروز  تبیین 
باید این سوال برای ما پیش آید که چرا دشمنان ما توان 
دفاعی کشورمان را مورد هجمه قرار داده اند؟ علت این 
مسئله آن است که روی این جغرافیای هستی تنها نیروی 
مسلحی که امروز توانسته است روی پای خودش بایستد 
و خودکفایی را به منصه ظهور برساند تا در مقابل زیاده 
گویی ها و درشت گویی های دشمنان اسلام بایستد، 
نیروهای مسلح و نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی 

ایران.
به خودکفایی کامل رسیده ایم

امیر حیدری اظهار داشت: اقتدار دفاعی به این نیست 
که مانند کشورهای حاشیه خلیج فارس، کشور را به انبار 
باروت و تسلیحات عاریه ای غربی ها تبدیل کنیم. این 
اقتدار نیست چرا که استمرار نخواهد داشت بلکه بن 
مایه توان دفاعی، خودکفایی و داشتن استمرار عملیاتی 
است که این مسئله در ارتش جمهوری اسلامی ایران از 
روزی که مستشاران آمریکایی، این کشور را ترک کردند 
و به زعم خودشان تنها گذاشتند، نیروی زمینی در 23 
رسته که چرخه دفاعی آن را تشکیل می دهد، توان بالای 
خود را به منصه ظهور گذاشت. ما امروز در 23 رسته به 
چرخه  که  ای  رسته   23 رسیده ایم؛  کامل  خودکفایی 
دفاعی ما را تشکیل می دهند و استمرار عملیات را برای 

ما فراهم می کند.
اشراف اطلاعاتی کاملی در مرزها داریم

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: این توان دفاعی 
با فرامین مقام معظم رهبری محقق شده است. آثار و 
برکات استمرار در عملیات و روی پای خود ماندن هم در 
عرصه های مختلف به منصه ظهور گذاشته شده است. ما 
در رزمایش ها و حضور در مرزهای کشور، این موضوع را به 

خوبی نشان دادیم.
وی بیان کرد: حضور ما در مرزها به معنای این نیست 
که خطری نظام ما را تهدید می کند، بلکه این حضور به 
معنای اشراف اطلاعاتی بیشتر و آماده به کار نگهداشتن 

و پای در رکاب نگه داشتن نیروهای ما است.
امیر حیدری افزود: از مولفه های دیگر اقتدار ما این 
است که نیروهای مسلح ایران بودند که هیمنه پوشالی 
آمریکا را به کرات شکستند و امروز آنها را تعقیب می کنیم 

که مفتضحانه منطقه را ترک کنند.
کشور از امنیت بالایی برخوردار است

رژیم  به  خطاب  ارتش  زمینی  نیروی  فرمانده 
صهیونیستی، گفت: ما در سردر تمام پادگان ها روز شمار 

نابودی شما را به صورت تابلوی روان ایجاد کردیم.
برخوردار  بالایی  امنیت  از  ما  وی تصریح کرد: کشور 
است و شیطنت هایی که در خصوص مرزها در فضای 
مجازی رخ می دهد، کار دشمن است و به آن اعتنایی 

نداشته باشید.
امیر حیدری بیان کرد: ما هم در عرصه امنیت و هم در 
کمک به مردم حضور داشتیم . رهبر معظم انقلاب در زلزله 

و سیل رضایت خود را از اقدامات ارتش اعلام کردند.
وی یادآور شد: از زمان شیوع کرونا ما 28 بیمارستان و 
12 هزار کادر پزشکی مجرب داشتیم و 10 شهید مدافع 
سلامت تقدیم کردیم. همچنین 9 بیمارستان تنفسی و 
دائمی ساختیم و به دارایی وزارت بهداشت اضافه کردیم.

سفیر پیشین ایران در جمهوری آذربایجان:

هوشیاری تیم مذاکره کننده آمریکا 
را در وین با چالش روبرو کرده است

 سفیر پیشین ایران در جمهوری آذربایجان با بیان اینکه تیم مذاکره کننده افرادی مومن، 
با تجربه و امین ارکان نظام هستند، گفت: هوشیاری تیم مذاکره کننده و رعایت خطوط 

قرمز، آمریکا را در وین با چالش روبرو کرده است. 
محسن پاک آیین با اشاره به تلاش های تیم مذاکره کننده و توجه به خطوط نظام در 
مذاکرات، گفت: تیم مذاکره کننده افرادی مومن، با تجربه، امین نظام و مورد احترام ارکان 
مختلف نظام هستند و خطوط قرمز نظام که از سوی مقام معظم رهبری به عنوان سیاست 
قطعی اعلام شده و مورد تایید شورای عالی امنیت ملی است را رعایت می کنند و در این 
زمینه به تیم اعتماد و اطمینان کافی وجود دارد و هوشیاری این تیم و رعایت خطوط قرمز 

جمهوری اسلامی ایران، آمریکا را در وین با چالش روبرو کرده است.
سفیر اسبق جمهوری اسلامی ایران در جمهوری آذربایجان اضافه کرد: رهبر انقلاب 

نیز روز گذشته در سخنرانی خود در دیدار با مسئولین نظام، از این تیم حمایت کردند.
این کارشناس مسائل بین الملل افزود: با توجه به این مسئله، ما باید به تیم مذاکره کننده 
فرصت داده و اعتماد داشته باشیم و کمک کنیم که بدون حاشیه و فضاسازی هایی که 
ممکن است موجب تضعیف تیم شود، بتوانند این کار بسیار سخت را دنبال کنند و به نتیجه 
برسانند. پاک آیین اظهار داشت: به عنوان کسی که در حوزه دیپلماتیک کار می کردم، 
اعتراف می کنم که این مذاکرات کار بسیار سختی است و گفت وگو با قدرت های بزرگ 
جهان به خصوص آمریکا، با سابقه دیرینه خصومت علیه ایران، کاری بسیار سخت و دشوار 
است. این کار نیازمند هوشیاری، هوشمندی، شجاعت و مشورت است که تاکنون همه 
این موارد انجام شده است. مردم و مسئولین هم باید از هر اقدامی که باعث تضعیف تیم 

مذاکره کننده می شود، پرهیز کنند.
وی با بیان اینکه مسئله این است که در حاضر کشوری که سماجت و لجاجت می کنند 
و مذاکرات را دچار توقف و تاخیر کرده است، آمریکاست، تصریح کرد: آمریکا بدون هیچ 
دلیل موجهی از یک پیمان بین المللی که مورد تایید شورای امنیت سازمان ملل بود، خارج 
شد و نه تنها تعهدات قبلی را اعمال نکرد، بلکه تحریم های جدیدی پس از خروج از برجام 

علیه ایران اعمال کرد، امروز باید اشتباهات خود را جبران کند.
این کارشناس مسائل بین الملل تأکید کرد: اگر آمریکا قصد دارد یک توافق خوب را دارد، 
باید سیاست قطعی ایران را در نظر گرفته و کلیه تحریم های برجامی و پس از خروج آمریکا 
را لغو کند. پس از اینکه ما راستی آزمایی کردیم و ضمانت های کافی را برای عدم خروج 
مجدد از برجام را دریافت کردیم، ایران به عنوان کشوری که همیشه به برجام پایبند بوده، 

به تعهدات برجامی خود عمل خواهد کرد و این سیاست بسیار روشن است.
ایران معطل مذاکرات نخواهد ماند

پاک آیین با تأکید بر اینکه سیاست ایران کاملا روشن است، اضافه کرد: اگر آمریکا بپذیرد 
و تحریم ها را لغو کند، به طور طبیعی یک توافق خوب حاصل شده است و نتایج مثبتی را 
برای همه کشورهای ذی ربط به دنبال خواهد داشت. اگر هم این کار را نکند، جمهوری 
اسلامی ایران امور کشور را به برجام منوط نکرده و به مذاکرات گره نزده است. ما معطل 

برجام نمی مانیم و نمانده ایم و باتکیه به توان داخلی کار را پیش خواهیم برد.
سفیر اسبق ایران در جمهوری آذربایجان در پایان خاطرنشان کرد: ما از موضع استغنا و 
صبر مذاکرات را دنبال می کنیم و به تمام خطوط قرمز نظام توجه داریم و تا شروط ما تامین 

نشود، هیچ توافقی را به عنوان توافق خوب نمی پذیریم.

محمدرضا باهنر:

جز رهبری کسی را نمی شناسم
 که به فکر ۲۰ سال آینده باشد

دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین گفت: غیر از شخص رهبر انقلاب فردی را پیدا نکردم 
که به فکر 20 سال یا 40 سال آینده جمهوری اسلامی باشد و دیگرانی که خیلی به فکر 

آینده نظام هستند نهایتا به هشت سال بعدی یا امشب خود فکر می کنند. 
محمدرضا باهنر در مراسم افطاری جامعه اسلامی مهندسین اظهار کرد: در مجموع 
طبق آنچه حافظه تاریخی فعالان سیاسی اجازه می دهد در طول 30 یا 40 سال گذشته 
پیش نیامده که قوای سه گانه همدل و همسو کار کنند و بخش بزرگی از تاریخ انقلاب 

اینگونه گذشته است.
وی یادآور شد: در دولت های گذشته برخی از نمایندگان مجلس فکر می کردند هرچه 
به دولت مستقر گیر بدهند انقلابی تر هستند و قوه قضائیه نیز به دنبال این بود ببیند این 

وسط چه کسانی خطایی می کنند.
باهنر افزود: امروز علی الظاهر قوای سه گانه همدلی و همسویی و همراهی بیشتری 
از نظر تفکر و گفتمان دارند و امیدوارم این ماه عسل سه قوه زود تمام نشود و رفاقت 
بخش های دیگر کشور نیز با این سه قوه طولانی تر شود و ذائقه مردم حس همراهی 

مسئولان باهم را بچشند.
وی با بیان اینکه دولت آقای رییسی کشور را با مشکلات زیادی تحویل گرفت، تصریح 
کرد: آقای رئیسی کشور را گل و بلبل تحویل نگرفت و مشکلات اقتصادی همچون عدم 
تعادل بودجه عمومی دولت و ورشکستگی صندوق های بازنشستگی تحویل گرفت که 

برخی نتیجه دولت های گذشته است.
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین افزود: امروز  بالای 80 درصد از شهروندان حال حاضر 
کشور کسانی هستند که انقلاب، جنگ و سازندگی های ابتدای انقلاب را درک نکردند 
و سوال به جایی دارند مبنی بر اینکه شما چه کردید که اگر بقیه بودند نمی توانستند به 

سرانجام برسانند؟ این مسئله بحث مهمی است.
وی همچنین تصریح کرد: کارنامه خدمات جمهوری اسلامی بسیار بلند بالا و افتخارآمیز 
است؛ البته طبیعی است که ظرف این سال ها مشکلاتی وجود داشته که امروز این 

مشکلات روی هم تلنبار شده است.
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین تاکید کرد: یک زمانی در کشور ما کسانی بودند که 
فقط کار می کردند و فکر نمی کردند و بعد عده ای آمدند که فقط فکر می کردند و کار 
نمی کردند و آرزوی همه این بود که عده ای بیایند که بتوانند ایده های عملیاتی داشته 
باشند. باهنر افزود: اگر بخواهیم نسبت به نحوه اداره کشور نقد داشته باشیم نقدهای 
و عملکرد  کارنامه  اما مجموع  وارد است؛  انقلاب  از  بعد  به همه دولت های  سنگینی 

جمهوری اسلامی قابل قبول بوده است.
وی با بیان اینکه امروز یک موقعیت بسیار استثنایی است که از نظر گفتمان ظاهرا سه 
قوه در یک طیف هستند، اظهار کرد: با وجود مشکلات و انتقاداتی که به دستگاه های 
اجرایی وارد است باید دست به دست بدهیم تا امیدهایی که رهبری به این نظام دارند 

تحقق یابد.
باهنر در پایان تصریح کرد: غیر از شخص رهبر انقلاب فردی را پیدا نکردم که به فکر 
20 سال یا 40  سال آینده جمهوری اسلامی باشد. دیگرانی که خیلی به فکر آینده نظام 

هستند نهایتا به هشت سال آینده یا امشب خود فکر می کنند.
 

باقری عضو کمیسیون اقتصادی مجلس: 

انگیزه ای برای ایجاد تغییر در کابینه 
از سوی دولت نمی بینم

 نماینده مردم بناب در مجلس، گفت: باید ببینیم که دولت گزینه دیگری برای جایگزینی 
وزرا دارد؟ من انگیزه ای در دولت نمی بینیم که این اتفاق از سوی دولت رقم بخورد، اگر قرار 
است این موضوع از جایی آغاز شود این مجلس است که ترمیم در دولت را آغاز خواهد 

کرد. 
محمد باقری در گفت وگو با ایلنا، درخصوص مطرح شدن موارد متعددی از استیضاح ها 
در مجلس، گفت: به نظر من با گذشت 6-7 ماه از آغاز دولت برای ترمیم کابینه زود است، 
اما اگر این موارد سوال و استیضاح به منظور یک تذکر برای دولت و وزرا باشد تا فعال شوند؛ 
یعنی مجلس بیاید به تعدادی از وزرا که مورد نظر نمایندگان است، تذکر بدهد و در این 
فاصله زمانی بین اعلام استیضاح تا انجام آن وجود دارد این شاید باعث شود که این ها 

خودشان را پیدا کرده و مسیر عملکردشان را اصلاح کنند، این اتفاق خوبی است.
وی ادامه داد: اما اگر انگیزه غیر از این باشد یک مقدار زود است، ضمن اینکه مجلس 
که نمی خواهد با دولت وارد تنش و اختلاف شود، اگر تذکر و نگرانی هم مطرح می شود، 

به علت روندی که اکنون در کارها وجود دارد است، ملاک برای مجلس کارآمدی است.
باقری همچنین عنوان کرد: این صحبت ها همواره در مجالس و دولت های مختلف بوده 
است، اگر دولت می خواهد این موارد را به عنوان تذکر در نظر بگیرد برای دولت مفید به 
فایده است که خودش را هرچه سریع تر جمع و جور کند و اشتباهات موجود را اصلاح 

کنند تا بتوانند با مجلس برای حل مشکلات مردم همکاری داشته باشند.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در پاسخ به سوالی مبنی درباره احتمال ترمیم کابینه 
چه در حد وزرا و چه در سطح استانداران از سوی دولت، ابراز داشت: ببینید برخی از 
استانداران 100 درصد ضعیف هستند و در بعضی موارد مشکلاتی هم ایجاد شده است 
اما باید ببینیم که دولت گزینه دیگری برای جایگزینی این وزرا دارد؟ من انگیزه ای در دولت 
نمی بینیم که این اتفاق از سوی دولت رقم بخورد، اگر قرار است این موضوع از جایی آغاز 

شود این مجلس است که ترمیم در دولت را آغاز خواهد کرد.
وی گفت: به نظرم این موارد هنوز نشانه عزم جدی برای استیضاح نیست بلکه تذکرات 

جدی برای دولت است تا ایرادات و اشکالات موجود در کار خود را اصلاح کند.

در شرایطی که چالش های گوناگون ،به ویژه در حوزه اقتصاد، روند صعودی 
دارند و مردم ، روزانه ، تشدید فشارهای معیشتی را با پوست و گوشت خود حس 
می کنند ، دولت و مشخصا شخص رییس جمهوری همچنان وعده بهبود وضعیت 
و بازگشت آرامش به جامعه می دهند. همین رویکرد موجب شده است٬ امید به 

ترمیم فضا کمرنگ شود.
منصور حقیقت پور٬ نماینده اصولگرای ادوار مجلس در گفت وگو با خبرآنلاین٬ 
ضمن اینکه فقدان تجربه و تخصص در جمع کابینه و مدیران ارشد دولتی  را پاشنل 
آشیل دولت سیزدهم می داند، بر ضرورت بازگشت دولت به »مسیر علم گرایی« 

تاکید دارد تا بستر کاهش مشکلات فراهم شود. این گفت و گو را بخوانید :
دولت وارد نهمین ماه خود شده است. دولتی ها در این مدت تا چه میزان 

توانسته اند٬ امید را به جامعه تزریق کنند؟ 
تقریبا هیچ!. مردم نسبت به کاهش مشکلات ناامید شده اند و این در حالی است 
که آقای رئیسی و تیم ایشان ، قبل و بعد از انتخابات ، با دادن وعده ها و شعارهای 
آرمانی ، توقع بهبود همه جانبه و سریع اوضاع را نزد جامعه ایجاد کردند . فضایی 
را شکل دادند که گویی، قرار است ،دولتی قوی ٬ انقلابی و هماهنگ بیاید و همه 
مشکلات را حل کند. اینگونه وانمود کردند که قرار است٬ ضعف های دولت قبلی 
در این دولت به قوت تبدیل شود. مخصوصا مشکلات معیشتی که مردم فشار 

بیشتری بابت آن تحمل می کنند.
هماهنگی و همراهی مجلس کنونی با دولت رئیسی هم ، زمینه گسترش این 
وعده ها و شعارها را فراهم کرد زیرا همسویی قوه مقننه با قوه مجریه ، می تواند 
نقش مهمی در اجرای دقیق و سریع برنامه های هر دولتی داشته باشد. اما 
متاسفانه ، دستاوردهای دولت سیزدهم در حوزه های مختلف ، تاکنون، بسیار 
کوچک تر از ادعاها و وعده های اعلامی بوده و کار به جایی رسیده که سطح توقع 
مردم از بهبود شاخص های کلان و اصلی به سطح نگرانی از قیمت نجومی اقلامی 

مثل گوجه فرنگی ، تنزل کرده است .
عده ای بر این باورند از همان روزی که ترکیب نهایی نمزدهای انتخابات 
اعلام شد٬ قابل حدس بود ، دولتی که قرار است روی کار بیاید نمی تواند 

حرف چندانی برای گفتن داشته باشد. شما این ارزیابی را قبول دارید؟
بالاخره ، وقتی فهرست نامزدها اعلام شد٬ مشخص بود چهره های ردصلاحیت 
اداره کشور  برای  کارشناسی شده ای  و  بهتر  برنامه های  و  بودند  قوی تر   ، شده 
داشتند. تصمیم شورای نگهبان به قدری تعجب برانگیز بود که مقام معظم رهبری 
هم با صراحت گفتند به برخی ظلم و جفا شده است. اما سوای آنچه گذشت، 
بازهم توقع این بود که دولت سیزدهم عملکرد بهتری داشته باشد اما نه فقط 
اینطور نشد٬  بلکه تصمیم هایی گرفته شد که از همان اول معلوم بود در نهایت به 
ناکارآمدی دولت، ختم خواهد شد. مثلا سکانداری همه بنگاه های تولید ثروت را 
به دست کم تجربه و غیرمتخصص ها داده اند٬ از یاد نبریم ، ریشه سوءمدیریت ها در 

کشور، انتصاب و انتخاب نادرست مدیران است.
انتصاب های دولت رئیسی ، عمدتا با معیار همسویی جناحی انجام شده و 
سنجش میزان شایستگی،مورد توجه قرار نگرفته و درواقع ، مصالح عمومی را به 
راحتی فدای مناسبات جناحی گرده اند و مدیران منصوب ناکارآمد، توان لازم برای 
گره گشایی از چالش های ملی را ندارند . جای دوری نرویم ، همین مذاکرات مهم 
برجامی را در نظر بگیرید ، آنقدر طولانی شده که همه از توافق ، ناامید شده اند . 
چرا ؟ چون کسانی مامور به حل مساله شده اندکه شناخت لازم و کافی از بایدها و 

نبایدهای مذاکره و گفت وگو با کشورهای دیگر ندارند.
تصمیم ها و انتخاب های غلطی که اشاره کردید، می تواند ریشه در غریبگی 

شخص رئیسی با ساز و کار فعالیت دولتی و اجرایی داشته باشد؟
اینکه ذهن ایشان به عنوان کارگزار نظام آماده مدیریت دولتی داشته است یا نه 
را نمی توانم قضاوتی داشته باشم. اما می توانم بگویم٬ به یقین ، رئیسی در چینش 

دولت دخالتی نداشته و مقامات دولت فعلی توسط کسان دیگری برای حضور در 
مناصب مختلف برگزیده شده اند. درواقع، گروه های فشاری، خارج از دولت، بدون 
اینکه نظر رییس جمهوری را ملاک قرار دهند ٬ اقدام به چینش وزیر و معاون و ... 
کرده اند و چون رویکرد اصلی این چینش ها ، تامین منافع گروهی و فردی بوده و 

نه منافع ملی ، با دولتی ناکارآمد روبرو هستیم.
این شرایط ناخوشایندی که توصیف کردید ،چکونه باید مدیریت و اصلاح 

شود؟
شخص آقای رئیسی ، بالاخره در همین ایام به این نتیجه خواهد رسید که دولت 
به چیدمان قوی تری نیاز دارد و اقدام به ترمیم کابینه خواهد کرد. نباید فراموش 
کنیم ، کشور، شرایط بسیار ویژه و فوق العاده ای دارد بنابراین ، باید امیدوار باشیم 

که این ترمیم ، به تاخیر نیفتند و بهنگام و زود باشد .
الان، قیمت دلار همچنان بی ثبات است٬  گرانی روز به روز بیشتر می شود و مشکل 
بیکاری همچنان پابرجا است و ... این واقعیت های تلخ ، زنگ هشداری هستند 
که یادآوری می کنند چاره ایی جز این نداریم که به هر طریق ممکن کشور را به 

مسیر صحیح بازگردانیم.
همین شعار یک ملیون شغل در سال نشان می دهد٬ دولتی روی کار است 

که آشنایی ای با مختصات موجود در کشور ندارد.
دقیقا ، همین است. دولت وعده ایجاد سالانه یک میلیون شغل را داده و مرداد 
ماه ، سررسید عیارسنجی این وعده است و مردم باتوجه به وضعیت واقعی نرخ 
بیکاری به این جمع بندی خواهند رسید که با دولت وعده طرف هستند یا دولت 

عمل ؟
در نومنه دیگری از وعده ها و اقدامات غیرکارشناسی ، آقای رییسی هنگام بازدید 
از کارخانه ایران خودرو در اقدامی عجیب 8 فرمان اساسی و راهبردی با هدف 
ساماندهی سریع بازار خودو صادر کردند که همخوانی با واقعیت های موجود 
نداشت و باز معلوم شد٬ آقایان عادت دارند بدون حساب و کتاب اظهارنظر کنند 
و وعده بدهند. این موارد، نشانگر دولتی است که کارشناس نیست. آقای رییسی 
باید کم حرف بزند و حرفی بزند که اکثریت کارشناسان یا دانشگاهیان مجرب 
تاییدش کنند. پشتوانه حرف ها و برنامه های آقای رئیسی باید پیوست علمی باشد.
فکر نمی کنید مجلسی مقتدر می توانست در این برهه دشوار کمک حال 

دولت باشد؟
مجلس خوب ، موهبتی برای سیستم اداره کشور است. متاسفانه مجلس هم 
در این 2 سالی که از دوره اش می گذرد٬ نتوانسته است حرفی برای گفتن داشته 
باشد. وقتی مجلس در روز آخر اسفند با تغییر ساعت در شرایطی مخالفت کرد که 
معلوم بود٬  این کار عملی نخواهد شد. در ارتباط با واردات خودرو و ارز ترجیحی و 
همچنین بحث شفاف سازی و طرح صیانت و ... به نتیجه ای مطلوب نرسیده اند 
تا بدانیم٬ با مجلسی مواجه ایم که از کار کارشناسی ، فرسنگ ها فاصله دارد. 
متاسفانه ، ناکارآمدی همزمان دولت و مجلس هزینه های گزافی به کشور تحمیل 

کرده و خواهد کرد.
در روزگاری که چالش ها شدید و چشم اندازها تیره است ، چاره چیست و 

باید چه کارهایی را مدنظر قرار دهیم؟
ما باید برای برداشتن همه مانع ها کاری اساسی کنیم و دست از تصمیم های 
هیجانی و بدون پشتوانه علمی برداریم. لازم به تاکید می دانم که دولت باید به مسیر 

علم گرایی بازگردد تا مشکلات حتی المقدور کم شوند.
با تجارب انتخابات اخیر آیا می توان ، احتیاج به اصلاح ساختار انتخاباتی را 

ضرورتی مبرم دانست؟
حتما! . الان وقت این است که شورای نگهبان بداند٬ باید در رفتار خود بازنگری 
جدی ای داشته باشد تا از این طریق دیگر شاهد نباشیم مهره های باتجربه و دلسوز 
با دلیل های واهی از فرصت حضور در عرصه خدمت و تصمیم گیری محروم شوند.

حقیقت پور نماینده اصولگرای ادوار مجلس: 

دولت باید به مسیر علم گرایی بازگردد تا مشکلات کم شود



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام صادق علیه السلام:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: ٣290٣209 - ٣2906160 صندوق پستی: ٣7185/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 21ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:05/06 طلوع آفتاب:06/34 اذان ظهر:13/06 اذان مغرب: 19/57

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

هرگاه روزه گرفتی، گوش و چشمت را از 
حرام روزه بدار و همه اعضا و اندام هایت را از 

زشتی، و پُرگویی... فروگذار.

شنبه -27فروردین ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5481

بحار الأنوار : ج 96 ص 29٣ ح 16

آخرین وضعیت کرونا  درایران
بنابر اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته 33 بیمار کووید 19 در کشور فوت شدند.به گزارش وزارت بهداشت؛ 
از روزپنجشنبه تا روز )جمعه، 26 فروردین( و بر اساس معیار های قطعی تشخیصی، یک هزار و 994 بیمار جدید مبتلا 
به کووید 19 در کشور شناسایی و 349 نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید 19 در کشور به 7 میلیون و 204 
هزار و 49 نفر رسید.در 24 ساعت گذشته، 33 بیمار کووید 19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به 140 هزار و 777 نفر رسید.در شبانه روز گذشته در 19 استان، هیچ موردی از مرگ و میر بیماران کرونایی 
گزارش نشده و در 5 استان نیز، یک نفر جان خود را از دست داده است. استان های سیستان و بلوچستان، کهگیلویه 
و بویراحمد، زنجان، سمنان، چهار محال و بختیاری، قزوین، بوشهر، خراسان شمالی، ایلام، مرکزی، اردبیل، یزد، 
کردستان، قم، همدان، البرز، خوزستان، مازندران و خراسان رضوی مرگ و میر صفر و استان های کرمان، لرستان، 
کرمانشاه، گلستان و هرمزگان مرگ و میر یک نفر داشته اند. تا کنون 6 میلیون و 938 هزار و 480 نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.هزار و 483 نفر از بیماران مبتلا به کووید 19 در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تاکنون 50 میلیون و 313 هزار و 358 آزمایش تشخیص کووید 19 در کشور انجام 
شده است.هم اکنون 34 شهرستان در وضعیت قرمز، 69 شهرستان در وضعیت نارنجی، 291 شهرستان در وضعیت 

زرد و 54 شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

شهردار اسلام آباد غرب برکنار شد 
 با رأی اعضای شورای اسلامی شهر اسلام آباد غرب، مهندس افشین شهردار این شهر برکنار شد. علت این برکناری، 
عدم سکونت در شهر اسلام آباد غرب ذکر شده است.از هفت عضو شورای اسلامی این شهر، 4 رأی موافق، دو ممتنع 
و یک مخالف باعث برکناری شهردار شده است.سعید سلیم ساسانی مدیرکل دفتر شهری و امور شوراهای استانداری 
کرمانشاه در گفت وگو با خبرنگار فارس در کرمانشاه اظهار داشت: روز گذشته در جلسه شورای اسلامی شهر اسلام 
آباد غرب، اعضای شورا رأی به برکناری شهردار این شهر داده اند. وی با بیان اینکه علت اقدام این اعضای شورای شهر 
بدلیل عدم سکونت شهردار در محل خدمت بوده است افزود: این رأی باید به فرمانداری ارسال و مصوبه آن بعد از اعلام 

نظر فرماندار شهرستان اسلام آباد غرب به استان برای بررسی ارسال شود.

 مصاحبه منتسب به اسکوچیچ تکذیب شد 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران مصاحبه منتشر شده در یکی از رسانه های خارجی در روز های اخیر را تکذیب کرد.به 
گزارش فدراسیون فوتبال، دراگان اسکوچیچ، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ضمن تکذیب مصاحبه با یکی از سایت های 
خبری و انتشار آن در روز های اخیر، گفت: من هیچگونه گفتگویی با این رسانه نداشته ام و موضوعات منتشر شده در این 

مصاحبه نیز به هیچ وجه مطرح نشده، در حالی که این مصاحبه به نقل از من در بسیاری از رسانه ها منتشر شده است.

رها شدگی 8 هزار معتادمتجاهر در تهران
 سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی تهران بزرگ درباره اینکه تهران به چه تعداد ظرفیت برای نگهداری از معتادان 
متجاهر نیاز دارد، نیز گفت: هنوز حدود 7 تا 8 هزار معتاد متجاهر رها شده در شهر تهران داریم که جایی برایشان 
نیست. این ها هنوز در سطح شهر تهران هستند که ما امیدواریم و پیگیر هم هستیم که ظرفیت هایی برای نگهداری و 

بازپروری آنان ایجاد شود.

استعفای مدیر و ناظم مدرسه متخلف 
 سخنگوی دولت گفت: متخلفی که کرامت دانش آموزان را حفظ نکرده بود به هیأت رسیدگی به تخلفات اداری معرفی 
شد، مدیر و معاون  مدرسه نیز استعفا دادند.علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: » متخلفی که 
کرامت دانش آموزان را حفظ نکرده بود به هیأت رسیدگی به تخلفات اداری معرفی شد، مدیر و معاون  مدرسه نیز استعفا 

دادند.سوء رفتار های شخصی و خارج از ضابطه قابل انتساب به جامعه خدوم فرهنگیان نیست.«

بازداشت ۹ قاضی به اتهام "خیانت"  در عربستان
افشاگر سعودی موسوم به "مجتهد" در توییتی نوشت: مقامات سعودی کمپین دستگیری قضات دادگاهای 
تجدیدنظر را به راه انداختند که تعداد آنها تاکنون به 9 نفر رسیده است. منابع رسانه ای با اشاره به صحبت های مجتهد 
در شبکه های اجتماعی خبرهایی را منتشر کرده و اشاره کردند که بازداشت ها در مقر دادگاه های محل کار قضات 
مذکور صورت گرفته است.براساس توییت های این افشاگر سعودی، قضات بازداشت شده به اتهام "خیانت بزرگ" علیه 

پادشاهی متهم شده اند.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم :

مردم مراقب تبلیغ سودهای نجومی و تضمینی باشند 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: افرادی با هویتی نامعلوم و یا اسامی مستعار 
با عنوان شرکت های سرمایه گذاری با تبلیغات گسترده در فضای مجازی، شبکه های اجتماعی و یا 
تبلیغات چهره به چهره با دادن قول سودهای نجومی و تضمینی اقدام به کلاهبرداری از شهروندان 
ناآگاه می کنند.  میکائیل قهرمان پور اظهارداشت: این شرکت ها فاقد مکان خاصی بوده و یا آدرس 
های اعلامی برای تبلیغات خود در شبکه های اجتماعی کاملا" واهی بوده و صحت ندارند و از طرفی 
هیچگونه مجوزی از سوی سازمان های دولتی برای آنها صادر نمی شود. وی افزود: شرکت های واهی 
موصوف هیچگونه فعالیت اقتصادی و تجاری نداشته و سودهای پرداختی به سرمایه گذاران قدیمی 
از طریق دریافت پول از سرمایه گزاران مغفول جدید جذب شده است. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی 
انتظامی استان قم گفت: فعالیت این گروه های به اصطلاح فعال اقتصادی ولی در واقع کلاهبردار 
و شیاد در 4 تبلیغات فریبنده شامل تبلیغات فریبنده به هر نحو ممکن در فضای واقعی یا مجازی ، 
کسب و جذب سرمایه افراد سرمایه گذار ساده لوح، پرداخت سود از پول اعضاء جدید به منظور جلب 
اعتماد و جذب سرمایه گذار جدید و نهایتا" کلاهبرداری و فرار است. قهرمانپور همچنین 4 نشانه از 
فعالیت این گونه کلاهبرداری ها را شامل  پرداخت سودهای نجومی و تضمین شده، معلوم نبودن هویت 
گردانندگان، شفاف نبون فعالیت ها، نبود اطلاعات تماس یا آدرس دفاتر محل فعالیت، روش های 

عجیب دریافت پول و نداشتن مجوزهای قانونی دانست.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

4۰ فقره، اعتراف سارقان داخل خودرو 
فرمانده انتظامی شهرستان قم با اشاره به دستگیری 2 سارق داخل خودرو از کشف 40 فقره سرقت در 
این رابطه خبر داد.    سرهنگ "امیر مختاری" اظهارداشت: در پی وقوع 11 فقره سرقت داخل خودرو از 
خودروهای مدل پایین در هسته مرکزی شهر، موضوع در دستور کار مأموران انتظامی استان قرار گرفت. وی 
افزود: تحقیقات پلیس ادامه داشت تا اینکه مأموران  این فرماندهی با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات 
پلیسی متهمان را شناسایی و دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: متهمان طی تحقیقات 
در مواجهه با شواهد موجود به 40 فقره سرقت اعتراف و در نهایت به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 
مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. وی با بیان اینکه 7 نفر مالباخته تاکنون به پلیس مراجعه و 
اموال تحویل شان شده است، تصریح کرد: همشهریان می توانند برای دریافت اموال مسروقه خود به پلیس 
آگاهی استان مراجعه کنند.  فرمانده انتظامی شهرستان قم در ادامه ضمن تاکید بر ارتقاء ضریب ایمنی 
خودرو، خواست تا افراد از پارک کردن خودرو خود در نقاط پرت و خلوت خودداری کنند. سرهنگ مختاری 
همچنین با اشاره به کاهش 12 درصدی سرقت در سال جدید، گفت: شهروندان می توانند از طریق شماره 

تماس 110 موارد مشکوک را به پلیس اعلام تا در اسرع وقت اقدامات لازم صورت بپزیرد. 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۱۵۳ دستگاه استخراج ارز دیجیتال قاچاق
فرمانده انتظامی استان از کشف 153 دستگاه استخراج ارز دیجیتال در این استان خبر داد .سردارسید 
محمود میرفیضی اظهارداشت: مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان در اجرای طرح برخورد با مکان 
هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه های ماینر می کنند با همراهی مأموران اطلاعات سپاه و اداره 
برق، یک کارخانه را شناسایی و موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت. وی افزود: در ادامه مأموران با 
هماهنگی مرجع قضائی به محل مورد نظر اعزام و طی بازرسی صورت گرفته 153 دستگاه دستگاه 
استخراج ارز دیجیتال غیر مجاز را کشف کردند. فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: کارشناسان 
ارزش دستگاه های استخراج ارز دیجیتال کشف شده قاچاق را 20 میلیارد ریال اعلام کردند. سردار 
میرفیضی تصریح کرد: فعالیت غیر مجاز تولید کننده رمز ارز دیجیتال علاوه بر مضرات اقتصادی باعت 
اخلال در شبکه برق رسانی می شود، لذا از شهروندان تقاضا داریم در صورت اطلاع از این گونه موارد، 

موضوع را به پلیس 110 اطلاع دهند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم :

قاچاق ۱۰۹ رأس دام به مقصد نرسید 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان از کشف 109 راس دام قاچاق در پی توقیف یک دستگاه 
کامیون در محور مواصلاتی این استان خبر داد   سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: مأموران پلیس 
امنیت اقتصادی استان در راستای تشدید اقدامات مقابله ای با پدیده شوم قاچاق، حین کنترل تردد 
خودروهای عبوری در محور" قم – گرمسار" یک دستگاه کامیون حامل دام سبک را به ظن قاچاق متوقف 
کردند. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم گفت: در ادامه به دلیل عدم ارائه مجوز و بارنامه از سوی 

راننده، 109 راس دام قاچاق کشف و متهم نیز دستگیر شد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست  استان قم هشدارداد:

روند صعودی روزهای ناسالم در قم 
مدیرکل حفاظت محیط زیست  استان قم گفت: از 
ابتدای فروردین تا روز بیست و چهارم این ماه 6 روز ناسالم 
در قم ثبت شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 2 
روز افزایش داشته است.  سیدرضا موسوی مشکینی روز 
چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران قم، با هشدار 
در خصوص افزایش روزهای ناسالم نسبت به توجه به 
مساله محیط زیست و جلوگیری از پیشروی بیابان تاکید 
کرد. وی عنوان کرد: با وضعیت کنونی حاکم بر استان قم 
انتظار می رود کانون های ریزگرد مناطق شمالی و شرق 
قم در بدتر شدن پدیده گرد و غبار در این استان اثرات 

ادامه  مشکینی  موسوی  باشند.  داشته  بیشتری  سوء 
داد: در شش ماه نخست سال 99، 16 روز آلوده در قم 
ثبت شده بود که طی سال 1400 تعداد روزهای آلوده با 

افزایش دو برابری به 32 روز افزایش یافته است.
80 درصد مساحت قم با خشکسالی شدید 

مواجه است
مدیرکل هواشناسی قم نیز در ادامه با بیان اینکه 80 
درصد مساحت قم با خشکسالی شدید مواجه است، 
در  جاری  ماه  فروردین  در  باران  بارش  میزان  گفت: 
مقایسه با میزان بلندمدت 15 درصد کاهش یافته است. 

مهران حیدری بنی با تاکید بر رابطه مستقیم افزایش 
دما با بحرانی تر شدن پدیده گرد و غبار و ریزگرد، اضافه 
کرد: دمای هوای قم در فروردین ماه جاری در مقایسه با 
سال گذشته حداقل 6 درجه افزایش داشته و این می 
تواند هشداری نسبت به تغییر اقلیم باشد. وی با تاکید 
بر اینکه فروردین ماه سالجاری یکی از آلوده ترین ماه 
های قم  در خصوص پدیده گرد و غبار است، افزود: به 
دلیل استعداد ذاتی قم و خشکسالی شدید بخش بزرگی 
از مساحت آن، معضل ریزگرد در این استان آزاردهنده 

تر است.

در  اسلامی   شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
بازدید از اراضی هزار هکتاری موسوم به اراضی حبس 
نهادها،  از  برخی  گفت:  پردیسان  منطقه  در  شده 
سالیان سال است که این اراضی را تملک کرده اند، 
اما هیچ کاری روی آن انجام ندادند و باید این اراضی 
را به دولت برگردانند. احمد امیرآبادی با بیان اینکه 
احتمالًا برخی موسسات به دنبال جذب بودجه دولتی 
برای ساخت و ساز در این اراضی هستند افزود: دولت 
بودجه  سال ها،  این  طول  تمام  در  می توانست،  اگر 
ساخت را به این موسسات و مراکز اختصاص می داد، 
اما با توجه به شرایط فعلی اقتصادی، دولت تنها امکان 
پرداخت حقوق کارکنان خود را دارد. وی با اشاره به 

قرارداد اراضی واگذار شده گفت: در این قرارداد ها قید 
شده که ظرف نهایتا 3 سال باید زمین ها ساخته شود، 
اما امروز می بینیم که برخی از این نهاد ها فقط یک 
قرارداد در دست دارند و یا نهایتا اقدام به حصار کشی 
کرده اند. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه میزان ثبت نام قمی ها در طرح نهضت 
ملی مسکن از استان اصفهان بیشتر است تصریح 
کرد: هر جا که فشار ها برای بازگرداندن این زمین ها 
زیاد شود، به اطلاع مردم می رسانیم که چه کسانی 
مانع خانه دار شدن جوان ها هستند. وی با بیان اینکه 
نزدیک به 130 هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن در 
استان قم ثبت نام کرده اند گفت: به تازگی اراضی 560 

هکتاری به شهر قم الحاق شده، اما این اراضی تنها 
جوابگوی ساخت 30 تا 35 هزار واحد مسکونی است. 
احمد امیرآبادی به هزینه سرسام آور تامین و تکمیل 
زیرساخت های شهری در اراضی 560 هکتاری اشاره 
کرد و افزود: بیش از 1300 میلیارد تومان برای تامین 
زیرساخت های این اراضی باید هزینه شود در حالی که 
در اراضی هزار هکتاری، زیرساخت های شهری از قبل 
فراهم شده است. نماینده مردم قم در مجلس امروز 
همچنین از تعدادی از واحد های در حال ساخت در 
قالب طرح نهضت ملی مسکن و اقدام ملی مسکن در 
منطقه پردیسان بازدید و از نزدیک در جریان پیشرفت 

این طرح ها قرار گرفت.

امیرآبادی نماینده مردم قم :

اراضی هزار هکتاری پردیسان باید آزاد شود 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت فیزیکی 7۰ درصدی
 تونل جمهوری 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت:تا امروز حدود 200 میلیارد تومان هزینه 
کرد و ثبت سند مالی پروژه تونل جمهوری اسلامی بوده است که اصل سازه این 
پروژه حدود 70 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و بخش عمده سازه تقریباً تمام شده 

است.
جمهوری  تونل  پروژه  احداث  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  حلوایی زاده  عباس 
اسلامی اظهار داشت: یکی از پروژه های شاخص شهر قم پروژه تونل جمهوری در 
حدفاصل میدان امام حسین)ع( تا بلوار یادگار امام بوده که در سال گذشته با توجه 
به معارضات پیشرفت مناسبی داشته و 49 میلیارد و 800 میلیون تومان سال گذشته 

در این پروژه هزینه شده است.
وی با بیان اینکه با تجمع هزینه ها برآوردها بر این بوده که نزدیک به 300 میلیارد 
تومان هزینه این پروژه باشد تصریح کرد: تا امروز حدود 200 میلیارد تومان هزینه 
کرد و ثبت سند مالی این پروژه بوده است که اصل سازه این پروژه حدود 70 درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته و بخش عمده سازه تقریباً تمام شده است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ابراز کرد: 800 متر طول این پروژه بوده که 
400 متر آن پوشیده است؛ بزرگ ترین مشکل این پروژه معارضات تأسیساتی بوده 
که جابجایی و اصلاح شبکه تأسیسات باید طوری انجام می شد که در روند زندگی 
مردم اختلالی پیش نمی آمد که بخش اعظمی از جابجایی و اصلاح معارضات 

تأسیساتی بدون اینکه مشکلی برای استفاده مردم به وجود آمده انجام شده است.
وی با تأکید بر اینکه برای عرشه اصلی عملیات خاک برداری هفت بخش کامل 
انجام شده است عنوان کرد: قبل از عید مرحله آخر بتن ریزی انجام و در تعطیلات 
نوروز عملیات خاک برداری انجام شد که در حال حاضر در مرحله آخر هستیم که 

هم زمان با آن اجرای دیواره سازی انجام می شود.
حلوایی زاده اضافه کرد: در اتمام تونل در این پروژه بحث تملک املاک باقی مانده 
را داریم که کوچه 39 و 41 خیابان سواران است که چند پلاک انتهایی تملک شده 
و باقی مانده را نیز شهرداری منطقه در حال رایزنی برای تملک است که باید زودتر 
عملیاتی شود تا بتوانیم محور مستقیم را شروع به کار کنیم، زیرا درواقع جابجایی 

تأسیسات و زیرسازی نیز باید زودتر انجام شود.
وی یادآور شد: نازک کاری تونل تا دو ماه آینده به اتمام می رسد و قرارداد روشنایی 
تونل هم در مرحله انجام است، مدیریت شهری مصمم است که در نیمه اول سال 

جاری 100 درصد این پروژه را به اتمام برساند.
 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خبرداد:

اختصاص 7۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت 
برای مترو و نوسازی اتوبوس شهری  

اوراق  از اختصاص 700 میلیارد تومان  معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم 
مشارکت برای پروژه مترو و نوسازی اتوبوس شهری در روزهای پایانی سال گذشته 

خبر داد. 
سیدمرتضی حسام نژاد در گفت وگویی، با اشاره به اختصاص 700 میلیارد تومان 
اوراق مشارکت در 28  این  اظهار داشت: مجوز  قم  به شهرداری  اوراق مشارکت 

اسفندماه 1400 انجام شده است.
وی با بیان اینکه این اوراق مشارکت برای دو موضوع مهم تخصیص یافته است، ابراز 
کرد: 600 میلیارد از این اوراق مربوط به پروژه قطار شهری و 100 میلیارد آن مربوط 

به نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی است.
تا  اوراق  این  نهایی  فروش  داد:  ادامه  قم  شهرداری  اقتصادی  و  مالی  معاون 
شهریورماه سال جاری انجام می شود و مبلغ آن به حساب شهرداری برای هزینه کرد 

در این دو پروژه واریز می شود.
وی با اشاره به اینکه قطار شهری در معرض تست گرم و بعدازآن بهره برداری 
قرار دارد و طبیعتاً نیازهای ارزی، تجهیزاتی و تأسیساتی بسیار زیادی دارد، گفت: 
این مبلغ کمک خوبی برای پیشبرد این پروژه است. حسام نژاد خاطرنشان کرد: 
در خصوص اتوبوس رانی وضعیت بهتری داریم، چراکه در دوسال گذشته قریب 
اتوبوس های شهرداری قم نوسازی شده است و در حال حاضر شرایط  به اتفاق 
مناسبی نسبت به سایر کلان شهرها داریم و با تزریق نقدینگی برای نوسازی ناوگان 

اتوبوس رانی تا چند سال آینده در این زمینه نیاز به نقدینگی جدی نداریم.
 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

عزم راسخ استان قم برای اجرای فاز ۵ 
بلوار عمار یاسر

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: تاکنون 80 درصد تملکات 
فاز 5 عمار یاسر به طور کامل صورت گرفته و 20 درصد باقی مانده توسط منطقه 

هفت شهرداری در حال پیگیری است. 
سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به روند عملیات پروژه فاز 5 بلوار عمار یاسر 
و مشکلات پیش آمده در مسیر تملکات این پروژه اظهار داشت: تاکنون 80 درصد 
تملکات به طور کامل صورت گرفته و 20 درصد باقی مانده تملکات فاز 5 عمار یاسر 

توسط منطقه هفت شهرداری در حال پیگیری است.
وی با تأکید بر پیگیری های استاندار و شهردار قم برای تملکات مربوط به این پروژه 
افزود:  اواخر سال 99 بحث اجرایی شدن فاز 5 عمار یاسر تا خیابان ممتاز توسط 

سازمان توسعه و عمران با مبلغ 74 میلیارد تومان شروع شد.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با بیان اینکه توافقات اولیه با 
مالکان و نهادهای مالک صورت گرفته است تصریح کرد: طول زمان این پروژه 2 
سال برنامه ریزی شده که به طول 450 متر و ایجاد پارکینگ نیز در این پروژه در نظر 
گرفته شده است. وی به معضلات پیش روی این پروژه اشاره کرد و گفت: در روند 
اجرایی این پروژه تعطیلی نداشته ایم ولی ازآنجاکه این بخش بزرگی از این بلوار یکی 
از راه های اصلی شهر است و در مناسبت های ملی و مذهبی به عنوان محور اصلی 
محل تردد شهروندان و مسافران به شمار می رود. تأسیساتی که در این شاهراه عبور 
داده شده مثل برق 63 کیلوولت موضوع دیگری است که میریک امامی به آن اشاره 
کرد و افزود: مدیریت این موضوع با مسئولان خارج از استان است که در صورت 
رفع این مشکل بخش تقاطع خیابان معلم نیز انجام می شود. به گفته وی، این پروژه 
در فاز قبل از خیابان معلم در حال انجام برای ساخت عرشه در دو سطح در حال 

اجراست.
 

ذوالنور نماینده مردم قم:

پروژه های شاخص قم با مشارکت 
بخش خصوصی تکمیل می شود

نماینده مردم شهر قم در مجلس شورای اسلامی گفت: تکمیل پروژه ها شاخص 
تنها با ورود سرمایه گذاران بخش خصوصی امکان پذیر بوده و باید با نگاه اعتماد به 
بخش خصوصی، با سرمایه گذاران تعامل کنیم و تمام نهادها و ارگان های اجرایی 

شهر باید اولویت خود را در جذب سرمایه گذار قرار دهند.
با رئیس و اعضای شورای  حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنور در دیدار 
اسلامی شهر قم، با اشاره به لزوم اصلاح سیستم اداری کشور اظهار داشت: گاهی 
سیستم اداری ناکارآمد، افراد را به سمت فساد سوق داده و افراد توانمند در این دام 
میافتند، درحالی که می توانستیم از آن ها در شکوفایی اقتصاد کشور بهترین بهره 

را ببریم.
وی نبود راهکارهای قانونی لازم برای مردم در اقتصاد را مطرح کرد و افزود: باید 
بپذیریم خلأهای قانونی زیادی داشته و افراد برای رسیدن به اهداف خود مجبور 
به خلاف می شود و باید این مسائل حل شود و متأسفانه سیستمی برای شکار افراد 
توانمند در حوزه اقتصاد نداریم. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، جذب 
سرمایه را نیازمند توجه و علم دانست و تأکید کرد: ما باید در جذب سرمایه گذار 
حرفه ای و علمی عمل کنیم تا سرمایه گذار به چپاول گر تبدیل نشود و برای رسیدن 
به این مهم باید فضای سرمایه گذاری را امن کرده و نظارت های دقیق انجام شود. 
وی جذب سرمایه گذار را یکی از اولویت های حوزه اقتصاد خواند و ابراز کرد: باید 
سرمایه گذار را به عبارتی شکار کرد نه سرمایه گذار برای دریافت یک مجوز روزها و 
ماه ها منتظر یک ملاقات ساده با مدیر مربوطه باشد و این مشکل در شهر قم بیش از 

کلان شهری های دیگر وجود دارد.

 آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: مسائل فرهنگی در 
شرایط فعلی دارای اهمیت زیادی است و اگر اقدام مؤثری نشود در آینده 
بدتر خواهد شد.  به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، وی  در دیدار 
فرمانده سپاه استان قم افزود:  مساله فضای مجازی، حجاب، مواد مخدر 
و دیگر مسائل فرهنگی باید با برنامه ریزی کامل بررسی و اصلاح شود. وی 
با اشاره بر اهمیت تعلیم و تبلیغ اسلام تاکید کرد: بایستی از تمام ابزارها و 
وسایل، خصوصا از وسایل رسانه ای و ارتباطی استفاده کرد تا از طریق فضای 

مجازی اسلام را گسترش داد.
آیت الله مکارم شیرازی اظهار داشت: سپاه با کمک صدا و سیما، مراکز 
حوزوی و دانشگاهی به اوضاع فرهنگی استان سامان دهد. در ابتدای این 
دیدار نیز سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه استان قم ضمن ارائه گزارشی 
از اقدامات قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی که دبیری آن را برعهده دارد، 
سپاه قم را در برطرف کردن مشکلات فرهنگی استان قم دغدغه مند خواند.

دیبر قرارگاه فرهنگی اجتماعی 19 دی قم ضمن تشریح فعالیت های 
انجام شده گفت: 75 مرکز با نام خانه سبز با کمک طلاب سازمان تبلیغات 
در محلات قم به منظور مشاوره به خانواده ها در حوزه های تربیتی، اخلاقی، 
ازدواج و اختلافات زناشوئی تشکیل شده است که از بین این مراکز چهار 
مرکز جزو مراکز اصلی ما هستند که به مشکلاتی حاد خانواده ها مشاوره 
و راهنمایی می دهد. وی افزود: همچنین برای مقابله با معظل اعتیاد در 
20 محله خانه اعتماد ایجاد شده است که در آن ها کارگاه های ترک اعتیاد 
و مشاوره ها فردی و جمعی برای رهایی از معظل اعتیاد ارائه می شود و در 
کنار این اقدام، یک کمپ 100 نفره ترک اعتیاد احداث شده است که در 
حال توسعه فضا و ظرفیت آن به 500 نفر هستیم؛ که در آن علاوه بر ترک 
افراد معتاد به روش های تربیتی اسلامی به آن ها در مدت 3 تا 6 ماه حرفه و 
فعالیتی آموزش داده می شود که در همین مدت حضور در کمپ هم برای 

خود و خانواده های عزیزشان درآمدزایی مختصری دارند.

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار فرمانده سپاه استان قم:

 مسائل فرهنگی مورد توجه مسوولان باشد

 استاندارقم مدیریت مصرف آب در این استان را 
ضروری دانست و گفت: فضای سبز پیرامون شهر 
قم و همچنین واحدهای صنعتی غیرغذایی باید 

پساب را جایگزین آب مصرفی خود کنند. 
در  پنجشنبه  روز  شاهچراغی  محمدتقی  سید 
نخستین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
در تالار کرامت استانداری افزود: موضوع استفاده 
نکردن از آب شُرب شهری برای مصارف مربوط 
به فضای سبز و همچنین واحدهای صنعتی، به 

شدت مورد تاکید وزارت نیرو می باشد.
کلیه  باید  نیرو  وزارت  نظر  از  اینکه  بیان  با  وی 
چاه ها هوشمند شوند افزود: این وزارتخانه در این 

خصوص ادله ای دارد که منطقی است.
وی ادامه داد: وقتی آب شرُب نداریم، و با مشکل 
اُفت سفره های زیرزمینی و نشست زمین مواجه 
جلوگیری  مصرف  در  زیاده روی  از  باید  هستیم، 
کنیم. شاهچراغی بیان داشت: یکی از مناطقی 
که در آن زمین نشست کرده، قم است، و سهم آب 
این استان نیز کاهش پیدا کرده است. استاندار قم 
خاطرنشان کرد: معضل کمبود آب، ملی است و به 
دلیل خشک بودن اقلیم، و کم شدن بارندگی ها، 
به وجود آمده است. وی با بیان اینکه فضای سبز 
نیز با زحمت زیاد ایجاد شده، از این رو حفظ و 
نگهداری آن حائز اهمیت است، گفت: برای آبیاری 

فضای سبز در محیط پیرامونی شهر قم، از جمله 
پارک جنگلی و کمربند سبز شهری، امکان تامین 
آب نیست، به همین علت باید از ظرفیت پسابی که 
برای تولید و تصفیه آن هزینه بالایی صورت گرفته، 
استفاده کنیم. استاندار قم گفت: هم شهرداری و 
هم واحدهای صنعتی به ویژه واحدهای غیرغذایی 
باید به سمت پساب حرکت کنند، و روی این مساله 
بیان  ادامه  در  وی  باشیم.  داشته  پافشاری  هم 
کرد: معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری، 
و  سبز  فضای  و  شهرداری  در  پساب  از  استفاده 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی نیز به کارگیری 

پساب در واحدهای صنعتی را پیگیری کنند.

استاندار قم: 
پساب جایگزین آب مصرفی فضای سبز و واحدهای صنعتی شود

  ببینید مردم با گرانی اینترنت چه کردند؟!

طرح: مهدی عزیزی

 رئیس سازمان سنجش آموزش کشور گفت: رتبه استان قم در پذیرش با آزمون 
دانشگاهها، در میان استانهای دیگر هشتم بوده و این بالاتر از نرخ میانگین کشوری 
است.  عبدالرسول پورعباس عصر چهارشنبه در نشست بررسی تغییرات آزمون های 
ورودی دانشگاهها در سال 1401 گفت: استان قم علاوه بر جایگاه ارزشمند خود 
در توسعه آموزش عالی در کشور، سرریز دانشگاهها و مراکز آموزش عالی شهرها 
و استانهای همجوار خود را پذیرش می کند. وی نرخ قبولی استان قم در مراکز 
آموزش عالی در مقاطع مختلف تحصیلی را بین 12.5 تا 15.1 درصد عنوان کرد و 
افزود: رتبه استان قم در پذیرش با آزمون دانشگاهها، در میان استانهای دیگر هشتم 
بوده و این بالاتر از نرخ میانگین کشوری است. رئیس سازمان سنجش آموزش 
کشور همچنین تصریح کرد: رتبه استان قم در پذیرش بر اساس سوابق تحصیلی 
نیز سوم است که این نشان دهنده عملکرد مناسب اداره کل آموزش و پرورش 
استان بوده و دستیابی به رتبه های بالاتر به راحتی امکان پذیر است. وی در ادامه 
افزود: دانش آموزان قمی برای پذیرش در رشته های گروه علوم ریاضی رتبه 19 

، در گروه علوم تجربی رتبه 12 ، در گروه علوم انسانی رتبه 8 ، در گروه هنر رتبه 
2 و در گروه زبان رتبه نخست را به دست آورده اند که هرکدام از این موارد نیازمند 
تحلیل و بررسی است. پورعباس در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در 
استان قم 2٣ مؤسسه و دانشگاه 40 رشته کارشناسی ارشد را ارائه می کنند، اظهار 
داشت: در کل کشور 127 رشته کارشناسی ارشد وجود دارد و در سال 1400 از 
میان 6821 داوطلب قمی، 2485 نفر در این مقطع پذیرش شده اند. وی ظرفیت 
پذیرش دانشگاهها و مراکز آموزش عالی در مطقع کارشناسی ارشد را 6٣45 نفر 
دانست و گفت: پذیرش دانشجویان کارشناسی استان قم در مقاطع بالاتر یعنی 
ارشد و دکترا آنچنان مناسب نبوده و باید کیفیت آموزشی دانشگاهها مورد توجه قرار 
بگیرد. رئیس سازمان سنجش آموزش کشور همچنین با بیان اینکه در استان قم 9 
مؤسسه و دانشگاه 2٣ رشته در مقطع دکترا ارائه می کنند، اظهار داشت: در کل 
کشور 242 رشته دکترا وجود دارد و در سال 1400 از میان 2285 داوطلب قمی، 

196 نفر در این مقطع پذیرش شده اند.

رئیس سازمان سنجش آموزش کشور خبر داد:

قبولی قمی ها در آموزش عالی بالاتر از نرخ کشوری


